
ارائه گزارش شهردار و وزیر کشور و اعتراض نمایندگان؛

چند سالی است که جمهوری اسلامی ایران در تلاش است تا در حوزه دسترسی 
به آسمان و دانش فضایی خود را بیازماید و در این زمینه تلاش های متعددی نیز کرده 
اســت. دانش فضایی، یک دانش بنیادین به شمار می رود که دستیابی به آن نیازمند 
پیشــرفت های بســیار خوب در حوزه های فیزیک، اخترفیزیک و ریاضیات است. 
جمهوری اســلامی ایران در طول سال های گذشته در نخستین گام های خود برای 
دستیابی به آسمان پرتاب های متفاوتی را با استفاده از موشک های بومی خود انجام 

داد و در این زمینه تلاش داشته و دارد که بتواند به عمق بیشتری از آسمان برسد.
اما چرا باوجود ســواد بیش از اندازه و اســتعداد قابل ایرانی هــا در حوزه فضا، ما 
نتوانســته ایم آنگونه که باید و شاید موفقیت کسب کنیم و عده ای هم امروزه دنبال 
دولت راه افتاده و می گویند که دولت یازدهم صنعت فضانوردی و ماهواره ای کشور 
را نابود کرده است! این افراد از دو حالت خارج نیستند، یا واقعا نادان بوده و نمی دانند 
که اصولا صنعت فضانوری چه بایسته هایی دارد و یا آنکه می دانند و خود را به نادانی 

زده اند که در هر دو صورت نظرشان صائب نیست.
اصولا تکنولوژی ها امروزه در جهان به حدی پیچیده شــده اند که هیچ کشوری 
نمی تواند ادعا کند که همه آن را در اختیار دارد و می تواند به تنهایی از پس ســاخت 
صددرصدی یک محصول بر بیاید. به عنوان مثال، ژاپن در ساخت رزمناوهای پیشرفته 
خود به سیســتم های راداری ساخت امریکا وابســته است، شرکت بوئیگ قطعات 
هواپیماهای خود را از 30 کشور مختلف جهان وارد می کند، شرکت لاکهیدمارتین 
که سازنده جنگنده های نسل پنجمی اف35 است برای برخی از ریزتراشه های خود 
به چین نیازمند است، هندی ها در توسعه هوایی خود به ایتالیا و روسیه تکیه دارند، 
روس ها برای ســاخت ناوهای بالگردبر به فرانسه تکیه می کنند، رژیم صهیونیستی 
که در حوزه نظامی کاملا به امریکا وابسته اســت، زیردریایی دلفین را از آلمان وارد 
می کند، شرکت هواپیماسازی امبرائر برزیل موتور هواپیماهای مسافربری خود را از 

شرکت های امریکایی وارد می کند و....
با این توضیحات، ایران برای رسیدن به تکنولوژی لازم در حوزه فضانوردی بدون 
شک نمی تواند به تنهایی گام بردارد. جهان امروز، جهان تعامل است. ما نمی گوئیم که 
باید سراغ امریکا و انگلیس رفت، دستکم برای رسیدن به تکنولوژی های روز، می توان 
آنها را از دســت سوم و چهارم هم گرفت. به عنوان مثال هند و ایتالیا مثال های خوبی 

هستند که دومی نقش مهمی هم در توسعه این صنعت در کشور ما داشته است.
متاســفانه بسیاری از دانشــمندان ایرانی که این روزها هم پشــت دروازه های 
نژادپرســتی و توهم رئیس جمهور جدید امریکا گیر افتاده اند، ترک وطن کرده و به 
دلیل نبود زیرساخت های لازم و همچنین برخی نگاه های عجیب و غریب در سازمان 
فضایی امریکا، ناســا تجمع کرده و قلب تپنده آن را تشکیل می دهد. به نظر می رسد 

برای توسعه این بخش بیش از شعار، نیازمند عملگرایی هستیم.
نه تنها دولت یازدهم، بلکه همه دولت ها وظیفه دارند که در این حوزه تلاش کنند، 
اما یادمان باشدکه به تنهایی نمی توانیم به آنچه دیگران در طول چند دهه رسیده اند، 
یک باره برسیم. یا باید جا پای آنها بگذاریم و پیش برویم و عقب بمانیم، یا آنکه به سراغ 
آنها رفته و با همتراز شدن با آنها گام های بعدی را محکم تر و عمیق تر برداشته و این 

حوزه را به صورت عملیاتی مدنظر قرار دهیم. 
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ایرنا: »بازبینی روابط اتحادیه اروپا با جمهوری اسلامی ایران و امریکا در 
دوران ریاست جمهوری ترامپ« عنوان نشستی بود که با حضور کارشناسان 
در مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری برگزار شد. در این نشست 
کارشناســان روابط ایران با اروپا و امریکا را واکاوی کردند. در این نشست که 
عصر روز سه شنبه برگزار شد. »سعید خالوزاده« پژوهشگر مطالعات اروپای 
وزارت امورخارجه و »محمود جوادی« پژوهشگر مرکز تحقیقات استراتژیک 
مصلحت نظام روابــط اتحادیه اروپا با جمهوری اســلامی ایران و امریکا در 
دوران ریاســت جمهوری ترامپ را تحلیل و بررســی کردند. در این نشست 

صاحبنظران و پژوهشگران دیدگاه ها و پرسش هایی را نیز مطرح کردند.
سخنران نخست نشست »ســعید خالوزاده « بود، وی در ابتدای سخنان 
خود گفت: امروز با نشــانه های جدیدی روبه رو هســتیم که ارزیابی روابط 
سیاســی را به میزان زیادی مشکل کرده اســت. برجام به عنوان نقشه راه و 
راهبرد روابط ایران با اتحادیه اروپا مطرح اســت. پیش از برجام اتحادیه اروپا 
روابط خارجی راهبردی با ایران نداشــت اما پس از برجام بود که روابط ایران 
و اروپا گسترش پیدا کرد. در ســال 2012 روابط و مناسبات تجاری ایران و 
اتحادیه اروپا نزدیک به 29 میلیارد دلار بود اما پس از تحریم ها سطح تجاری 
به 6 میلیارد دلار رســید. توافق هسته ای موجب گسترش مناسبات تجاری 
ایران و اتحادیه اروپا شــد و هیات های بلندپایه ای به ایران سفر کردند. طی 
2 ســال اخیر ما شاهد سفر 230 تا 240 هیات بلندپایه اتحادیه اروپا به ایران 
هســتیم. جدای از این مســاله برجام نقش اتحادیه اروپا را نیز در مبادلات 
جهانی ارتقا داد. برای اتحادیه اروپا برجام مهم و اساسی است، چرا که برجام 

موفقیت دیپلماسی نرم، گفت و گو و مفاهمه را نشان می دهد.
پژوهشــگر مطالعات اروپای وزارت خارجه با بیان این که پیروزی ترامپ 
در انتخابات امریکا تغییرات عمیق و بی ثباتی را به وجود آورده اســت، گفت: 
پیــروزی ترامپ برگزیت و روند خروج انگلیــس از اتحادیه اروپا را تحکیم و 
تشــدید می کند. به این معنی که اگر برگزیت نقطــه آغاز این تحولات بود، 
پیروزی ترامپ نقطه اجرائی شــدن آن اســت. پیروزی ترامپ یک شــوک 
سیاسی است که پیامدهای غیرقایل پیش بینی ای را ایجاد کرده است. برخی 
رهبران اروپایی طی چند هفته گذشــته به نوعی خرسندند، چرا که معتقدند 

اگر هیلاری کلینتون پیروز می شد اروپایی ها زیر سلطه امریکا می ماندند. 
خالــوزاده با بیان این که ذهنیت اروپایی نســبت بــه جمهوری خواهان 
منفی اســت، اظهار کرد: اروپاییان به هیچ وجه دیــدگاه مثبتی به عملکرد 
جمهوری خواهان نداشته اند. روی کارآمدن ترامپ در همین چند روز اخیر 
چالشــی را در روابط امریکا و اروپا ایجاد کرده است. پیروزی ترامپ در اروپا 
ناسیونالیست ها، راســت و چپ های افراطی و گروه های ضد پول واحد اروپا 
)یورو( را تقویت کرده اســت. طیف گســترده ای در اروپا و امریکا به اشکال 
مختلف مخالف برجام هســتند. پیروزی دونالد ترامــپ نیز گروه هایی که با 

اجرائی شدن برجام مخالف هستند را تقویت می کند.
»محمد جوادی« پژوهشــگر مرکز تحقیقات استراتژیک مصلحت نظام 
دیگر ســخنران این نشســت. او با بیان این که تاثیر گذاری فردی در نگرش 
اتحادیه اروپا به ایران نقش مهمی دارد، یادآور شد: برای اتحادیه اروپا حکومت 
جمهوری اسلامی چندان مطلوب نیست بلکه شخص رئیس جمهوری بسیار 
تاثیرگذار است، چرا که فرد را بر ســاختار ترجیح می دهند. جوادی با اشاره 
به مشروط سازی اســتمرار روابط دوجانبه نسبت به اجرای برجام گفت: اگر 
برجام کنار گذاشــته شود روابط میان ایران و اتحادیه اروپا دچار خلل خواهد 
شد. پژوهشگر مرکز تحقیقات استراتژیک در باره نگاه دولت جدید امریکا به 
برجام اظهار کرد: به نظرم ممکن است که برجام آسیب نبیند اما آینده خوبی 
را برای برجام پیش بینــی نمی کنم. وی درباره موضع گیری اتحادیه اروپا در 
قبال نقض برجام گفت: اتحادیه اروپا بین ایران و امریکا بر اساس راهکارهای 
امریکا قدم برخواهد داشت. از این رو خیلی بعید است که اتحادیه اروپا جانب 

ما را بگیرد.

مناسبات »ایران و اروپا « و امریکای ترامپ

در بررسی ارزشمندترین بازیکنان لیگ برتر؛

طارمی سومین بازیکن ارزشمند لیگ شد
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هزینه 700 میلیارد ریالی دولت 
تدبیر و امید برای کتابخوانی
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آگهي مناقصه عمومی شماره 95/05 
)یک مرحله ای(- نوبت دوم

سازمان انرژی اتمی ایران
شرکت تولید و توسعه انرژی اتمی ایران

طرح نیروگاه اتمی بوشهر

1- نام دستگاه مناقصه گذار: شرکت تولید و توسعه انرژي اتمي ایران- طرح نیروگاه اتمي بوشهر
2- موضوع مناقصه: خرید، نصب، راه اندازی و نگهداری یکســاله چهار دستگاه آسانسور کششی 8 نفره دائم 

کار- GEARLESS&ROOMLESS طبق مشخصات فنی ذکر شده در اسناد مناقصه
3- مهلت خرید و محل دریافت اسناد مناقصه: داوطلبین می توانند حداکثر تا ساعت 16 روز چهارشنبه 
مــورخ 95/11/20 با واریز مبلغ 250/000 ریال به حســاب 2051102148 بانک ملت بنام مناقصه گذار و با 
معرفی نامه کتبی به نشــانی بوشهر، نیروگاه اتمی بوشــهر، بخش قراردادها و حقوقی طرح مراجعه و نسبت به 

دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند.
4- شرایط اختصاصی شرکت در مناقصه:

الــف: ارائه پروانــه کار معتبر از وزارت صنعت، معــدن و تجارت جهت انجام مجموعــه فعالیت های طراحی، 
محاســبه، تامین قطعات و تجهیزات، نصب و راه اندازی آسانسور در محل )مونتاژ(.

ب: ارائه تاییدیه از اداره استاندارد شهرستان بوشهر
ج: ارائه نمایندگی مجاز و فعال در شهرســتان بوشهر جهت خدمات نگهداری پس از فروش آسانسورها

5- مبلغ تضمین شــرکت در مناقصه: به میزان 180/000/000 ریال می باشــد که داوطلبین می توانند 
بصورت واریز نقدی به حســاب جاری 2051102148 بانک ملت بنام مناقصه گذار و یا ضمانتنامه بانکی تهیه 

و به همراه اسناد مناقصه تحویل دستگاه مناقصه گذار نمایند.
6- مهلت و محل تحویل پیشــنهادها: آخرین مهلت تحویل پیشنهادها ساعت 14 روز یکشنبه 95/12/8 

و به نشــانی بوشهر نیروگاه اتمی، بخش قراردادها و حقوقی طرح می باشد.
7- زمان و محل بازگشــایی پاکت های )الف، ب و ج(: پاکت های داوطلبین راس ساعت 15 روز یکشنبه 

مورخ 95/12/8 در ســالن کنفرانس طرح در حضور نماینده داوطلبین بازگشایی خواهد شد.
داوطلبین می توانند جهت کسب اطلاعات بیشــتر با شماره تلفن های 47 و 07731117141 تماس حاصل 

نمایند.
8- هزینه درج آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد.

طرح نیروگاه اتمي بوشهر - امور قراردادها و حقوقي
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بامداد جنوب: رئیس کمیســیون شــوراها با اشاره به تصویب 
بخشــی از مواد اصــاح قانون انتخابات شــورای شــهر در جریان 
نشست علنی روز گذشــته مجلس از احتمال آغاز مهلت نام نویسی 
برای انتخابات شــوراهای شهر و روســتا از تاریخ ۱۲ اسفند خبر داد. 
محمدجواد کولیوند در گفت وگو با ایلنا با اشــاره به تصویب برخی از 
مواد اصاح قانون انتخابات شوراهای اسامی شهر و روستا در نشست 
علنی مجلس گفت: تصویب این طرح به برگزاری هرچه بهتر انتخابات 

شوراهای شهر و روستا یاری خواهد رساند. وی در پاسخ به این سوال 
که آیا زمان نام نویسی انتخابات شوراهای شهر و روستا بنابر این طرح 
تغییر می کند، گفت: به موجب این طرح زمان نام نویســی نامزدهای 
انتخابات شوراهای شهر و روستا حدود ۲۲ روز جلو می افتد. با این حال 
هنوز نمی توان با قطعیت در این باره اظهار نظر کرد اما بنابر طرحی که 
در مجلس تصویب شده و منتظر تائید شورای نگهبان است، احتمالا 
زمان آغاز نام نویسی نامزدهای انتخابات شوراهای شهر و روستا حدود 

۲۲روز زودتر و از روز ۱۲ اســفندماه خواهد بود. گفتنی است دو روز 
پیش نیز نمایندگان مجلس شورای اسامی با بررسی مواد ۱ تا ۷ طرح 
اصاح موادی از قانون تشکیات، وظایف و انتخابات شوراهای اسامی 
کشور و انتخاب شهرداران، به اصاح موادی از طرح اصاح این  قانون 
پرداخته و تصمیم گرفتند که افرادی که سابقه یک دوره کامل عضو 
اصلی شــورا را دارا باشند به شرطی که در همان حوزه انتخابیه نامزد 

شوند از شرط مدرک تحصیلی معاف کنند.

احتمال آغاز ثبت نام انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا در ۱۲ اسفند

بامداد جنوب: تست موشکی جمهوری اسامی ایران یکی از مواردی است 
که مخالفان امریکای برجام روی آن حساســیت نشان می دهند و این اقدام را 
مغایر با توافق هســته ای می دانند. در همین راستا می توان به ادعای یک مقام 
امریکایی اشــاره کرد که اعام کرده بود ایران یک موشک بالستیک دور برد در 

نزدیکی شهر سمنان آزمایش کرده است. 
وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح روزگذشته در حاشیه جلسه هیات 
وزیران در جمع خبرنگاران درباره مسائل مطرح شده نسبت به تست موشکی 
ایران بــار دیگر تاکید کرد: این اقدام هیچ مغایرتی نه با برجام و نه و با قطعنامه 
۲۲3۱ دارد. این تست در ادامه برنامه های جاری ما بوده و قبا نیز اعام کرده ایم 
که برنامه هایی که در حوزه تولیدات اقام دفاعی در راستای اهداف و منافع ملی 
برنامه ریزی کرده ایم را اجرا می کنیم و هیچ اراده ای نمی تواند تصمیم ما را تحت 
تاثیر قرار دهد. گفتنی است سخنگوی مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
نیز در واکنش به ادعاها مبنی بر انجام یک آزمایش موشــکی جدید در ایران، 

تاکید کرد که آزمایش موشکی در ایران نقض توافق هسته ای نیست.
نبیله مسرالی، ســخنگوی فدریکا موگرینی، مســوول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا در گفت وگو با خبرنگاران در بروکســل در پاسخ به سوالی درباره 
ادعای یک مقام امریکایی مبنی بر انجام یک آزمایش موشکی جدید در ایران 
گفت: توافق هســته ای سال ۲0۱5 با قدرت های جهانی شامل برنامه موشکی 

بالستیک ایران نمی شود، بنابراین آزمایشات آن نقض این توافق نیست.
وی در ادامه تصریح کرد: این شــورای امنیت اســت که باید درباره این که 

قطعنامه ۲۲3۱ نقض شده است یا نه، تصمیم گیری کند.

تست موشکی مغایرتی با برجام و قطعنامه 
۲۲3۱ ندارد

بامداد جنوب: محمود احمدی نژاد که رهبری حضور او در انتخابات آینده 
را منع کرده است، سفرهای استانی خود را آغاز کرده و روز گذشته بدون این که 
نهاد و یا ارگان رسمی، از او دعوت کرده باشد وارد استان فارس شد و در ابتدای 

سفر به زیارت شاهچراغ رفت.
گفتنی است پیش از این استاندار شــیراز درباره مجوزهای این سفر گفته 
بود: احمدی نژاد به عنوان یک شــهروند دارای حقوقی است که می تواند از آن 
حقوق اســتفاده کند. هر شهروندی تا زمانی که منع قانونی نداشته باشد، قادر 
به انجام تمام فعالیت های اجتماعی است. ما به دنبال مجوز ندادن نیستیم، اگر 
یک شخصیت حقوقی درخواست مجوز برای برگزاری مراسم یا سخنرانی برای 
افرادی که منع فعالیت های اجتماعی ندارند، داشته باشد، بر دادن مجوز اصرار 

داریم، زیرا در این صورت همان شخصیت حقوقی هم پاسخگو خواهد بود.
به نقل از خبرگزاری ایلنا: برخی از شهروندان شیرازی در این رابطه گفته اند 
افرادی که در این سفر در اطراف احمدی نژاد هستند، نزدیکان روح الله احمدزاده 

کرمانی استاندار سابق فارس در سال ۸۸ هستند.

احمدی نژاد بدون دعوت به شیراز رفت

بامداد جنوب: نائب رئیس مجلس شورای اسامی همچنان معتقد است 
استفساریه اخیر مجلس در مورد قانون انتخابات مجلس باید به مجمع تشخیص 
مصلحت نظام ارجاع شــود. علی مطهری در گفت وگو با ایسنا، درباره مصوبه 
اخیــر مجلس در خصوص قانون انتخابات، گفت: اصرار مجلس بر نظر خود در 
استفساریه تبصره ۴ ماده 5۲ قانون انتخابات مجلس شورای اسامی که پس از 
دو بار رفت و برگشت به شورای نگهبان انجام گرفت و طبق آن شورای نگهبان 
پس از مهلــت ۲0 روزه مذکور در این قانون نمی تواند مجددا درباره صاحیت 
یک نامزد انتخابات مجلس اظهار نظر کند، به این معنی است که این مصوبه باید 
به مجمع تشــخیص مصلحت نظام برود تا این مجمع میان مجلس و شورای 

نگهبان داوری و حکم نهایی را صادر کند.
مطهری با اشــاره دوباره به نادیده گرفتن رای مینو خالقی، کاندیدای مردم 
اصفهان در انتخابات سال گذشــته، افزود: اگر مجمع این مصوبه را به سرعت 
در دســتور کار خود قرار دهد و به نفع مجلس رای بدهد با توجه به اینکه از نظر 
حقوقی استفسار عطف به ماسبق می شود و شامل گذشته نیز خواهد شد، در 
این صورت خانم مینو خالقی منتخب مردم اصفهان که به ناحق کنار گذاشته 
شد می تواند وارد مجلس شــود. البته این مصوبه کلی است و در آینده حقوق 

نامزدهای انتخابات های مجلس و رای دهندگان به آنها را حفظ می کند.

مصوبه اخیر مجلس باید به مجمع 
تشخیص مصلحت ارجاع شود

بامداد جنوب: احزاب و تشــکل های مختلف جریان سیاســی اصولگرا 
فعالیت های انتخاباتی خود را برای به دســت آوردن کرســی های شوراهای 
اسامی شهر و روســتا آغاز کرده اند. در همین راستا سخنگوی جبهه پیروان 
خط امام و رهبری از مشخص شدن ۲۱ کاندیدای نهایی تشکل متبوعش برای 

انتخابات شورای اسامی شهر تهران خبر داد.
سید کمال الدین سجادی با اشاره به روند انتخاب ۲۱ کاندیدای نهایی جبهه 
پیروان برای شورای شهر تهران گفت: ما از ماه ها پیش به تمامی تشکل های عضو 
جبهه پیروان اعام کردیم که کاندیداهای خود را برای انتخابات شــورای شهر 
تهران اعام کنند که در نهایت از میان اسامی اعام شده، ۴0 تا 50 نفر مشخص 
شدند که بر روی آنها نیز بحث و بررسی بیشتری صورت گرفت و در نهایت ۲۱ 

نفر از میان آنها به عنوان کاندیدای نهایی ما اعام شدند.
وی با اعام این خبر که فهرست ۲۱ نفره جبهه پیروان فردا معرفی خواهند 
شد، افزود: اسامی کاندیدهای ما نهایی شده است اما باید با سایر اصولگرایان نیز 
مشورت داشته باشیم تا فهرست نهایی اصولگرایان از میان مجموعه کاندیداهای 
این جریان سیاسی استخراج شود و فهرست ما به جبهه مردمی نیروهای انقاب 
یا هر ســاختاری که برای ائتاف تعریف می شود اعام شود، تا به نتیجه نهایی 
برسیم. ســجادی همچنین در پاسخ به این پرسش که آیا تمامی احزاب عضو 
جبهه پیروان از جبهه نیروهای مردمی انقاب حمایت کرده اند یا خیر، تصریح 
کــرد: اکثر دبیران عضو جبهه ما برگه حمایت از جبهه نیروهای انقاب را امضا 
کرده اند و حتی برخی از تشــکل های عضو جبهه پیروان مانند جامعه اسامی 
کارمندان، جمعیت فاطمیــون و تعدادی دیگر این حمایت را علنی کرده اند و 
البته خود مجموعه جبهه پیروان نیز در آینده نزدیک جمع بندی نهایی اعام 

حمایت خود را از جبهه نیروهای انقاب بیان خواهد کرد.

۲۱ کاندیدای جبهه پیروان برای 
شورای شهر تهران معرفی می شوند

جناح های سیاسی برای تحقق آشتی 
ملی تلاش کنند

خبر

بامداد جنوب: اجماع و تفاهم به ســمت آشتی ملی یکی از ضرورت های 
این روزهای حســاس اســت. مســاله ای که در چند هفته اخیر از سوی 
مسوولان و حتی رئیس دولت اصاحات نیز مطرح شده و بر آن تاکید شده 
اســت. در همین راستا یک عضو فراکســیون امید تاکید کرد که در مقطع 
فعلی مســوولان و جناح های سیاسی باید با اجماع و تفاهم به سمت آشتی 
ملــی حرکت کرده و تمامی تاش ها را در جهت پیشــرفت کشــور و رفع 

مشکات قرار دهند.
بهروز بنیادی در گفت وگو با ایسنا، گفت: این که بعضا صحبت هایی از برخی 
سیاســیون از جناح های مختلف شنیده می شــود که بن مایه آن تخریب 
یکدیگر است، نشــانه خوبی نیست و متضاد با اصول فرهنگی کشور است. 
انتظار می رود در شرایطی که کشور با تهاجمات و تحرکات بسیاری از سوی 
برخی از کشورها مواجه است، مسوولان برای حل مشکات اجماع داشته 

باشند و وقتشان را صرف بازی های سیاسی نکنند.
وی یادآور شد: شــرایط منطقه همچون اتفاقات در سوریه، آسیای میانه و 
حتی حضور در انگلیس در شورای همکاری خلیج فارس همه نشان دهنده 
بــه صدا در آمدن زنگ خطر اســت. این شــرایط موید آن اســت که باید 
مســوولان و جناح های سیاسی با تمرکز بر اشــتراکات یکدیگر به سمت 
آشــتی ملی حرکت کرده و اهتمام خاصی برای پیشرفت و رفع مشکات 
اقتصادی داشته باشــند. البته نقش رهبری با رهنمودهای راهگشایشان 
در دســت یافتن به این اتحاد و تفاهم بی بدیل اســت کــه امیدواریم همه 

گروه های سیاسی به این موضوع تمکین کنند.
بنیــادی در عین حال با اشــاره به نقش مردم در رصد تحولات سیاســی 
گفت: جریان های سیاســی باید بدانند که مردم تمامی اختافات و اظهار 
نظرهای آنان را می شــنوند و به خوبی تجزیه و تحلیل می کنند، پس دیگر 
این تخریب های نخ نمــا و گفتمان های منفی جلوه ای ندارد. بهتر اســت 
احزاب و جریان های سیاسی دیگر از این حربه استفاده نکنند چون نتیجه 

آن عقب ماندن از ملت و جامعه با شعور ایران است.
به گفته وی مردم با رصد تمامی اتفاقات و تشخیص سره از ناسره نظرشان را 
در انتخابات بیان می کنند و به خوبی تفاوت بین خادم و خائن قائل هستند. 
اگر فعالان سیاســی به این موضوع آگاه باشــند طبیعتا دست از دعواهای 

سیاسی برمی دارند.

همانطور که انتظار می رفت و بر اساس اعام قبلی 
رحمانی فضلی، وزیر کشور و قالیباف، شهردار تهران 
روز گذشته برای ارائه توضیحاتی درخصوص حادثه 
پاســکو در مجلس حضور یافتند تا درباره دلایل 
چرایی این حادثه توضیحاتی ارائه کنند که حضور 
شهردار تهران در مجلس با حاشیه هایی همراه شد. 

مصطفــی رحمانی فضلــی در توضیح گزارش 
وزارت کشــور در خصوص حادثه آتش ســوزی و 
ریزش ساختمان پاسکو، قوانین و مقررات متناسب 
با دستگاه های مسوول که می بایست انجام وظیفه 
می کردند را مرور کرد و یادآور شــد که شــهرداری 
تهران به استناد بند ۱۴ ماده 55 قانون شهرداری ها 
وظیفه اتخاذ تدابیر موثر و اقدام لازم برای حفظ شهر 
از خطر سیل و حریق و همچنین رفع خطر از بناها، 
دیوارهای شکسته و خطرناک واقع در معابر عمومی 
و کوچه ها و اماکن عمومــی و دالان های عمومی و 
خصوصی را به عهده دارد. در تبصره این ماده نیز آمده 
است شهرداری وظیفه دارد کلیه موارد مربوط به رفع 
خطر از بناها و ... و رفع مزاحمت های مندرج در ماده 
خود را پس از کسب نظر مامور فنی خود به مالکان یا 
صاحبان اماکن اباغ مهلت دار متناسب صادر و اگر 
دستور شــهرداری در مهلت معین به اجرا گذاشته 
نشود، شهرداری راسا با مراقبت مامورین خود اقدام 
به رفع خطر و مزاحمت کــرده و هزینه مصروف را 
به ازای صدی ۱5 خســارت از طرف دریافت خواهد 
کرد. رحمانــی فضلی در ادامه با مــرور حادثه تلخ 
پاســکو گفت: زمان وقوع حادثه در روز پنجشنبه 
30 دی ماه و در ساعت ۷ و 5۸ دقیقه و ۲3 ثانیه بوده 
است، صدور دستور تخلیه ساختمان ساعت ۱۱ و ۲ 
دقیقه، ریزش ساختمان ۱۱ و 3۴ دقیقه یعنی پس 
از 3 ســاعت و 35 دقیقه از زمان شروع آتش سوزی 
بوده است. آتش سوزی در طبقه ۱0 و واحد ۱۲ که به 
گفته شاهدان عینی ناشی از محل اتصال برق شروع 
شده است که این موضوع نیازمند بررسی دقیق تر و 

مباحث کارشناسی است.
وزیر کشــور یکی از موارد مهم سوال های علت 
وقوع حادثــه، علت عدم توفیق اطفــای حریق در 
ساعات اولیه، اقدامات آتش نشــانی در بدو ورود به 
ساختمان و مدیریت صحنه، انجام اقدامات لازم از 
سوی دستگاه های مختلف دانست و ابراز امیدواری 
کرد که در روزهای آینده به آن پاســخ داده شود اما 
مهم ترین موضوع برای ما ایمن سازی و پیشگیری از 

وقوع بحران است که انتظار می رود مجلس شورای 
اسامی تســریع در رســیدگی به لایحه مدیریت 
بحران و حوادث غیرمترقبه، بررســی لایحه بیمه 

اجباری ساختمان ها را در دستور کار قرار دهد.
ســپس نوبت به محمدباقر قالیباف رســید که 
گزارش خود را ارائه کند اما او بجای قرائت گزارش، 
درخواست کرد که فیلمی که درباره حادثه پاسکو 
تهیه شــده بود، پخش شــود. در ابتدای این فیلم 
مصاحبه ای از یک خانم مســن پخش شــد که از 
مردم خواهش می کرد محل وقــوع حادثه را ترک 
کنند تا امدادرســانی محقق شود. اصرار قالیباف بر 
این مساله که حضور مردم در صحنه علت کوتاهی 
در امدادرسانی بوده صدای رئیس مجلس را نیز در 
آورد. علی لاریجانی با بیــان این که نزدیک به اذان 
ظهر هســتیم مانع پخش این فیلم شد و از شهردار 
تهران خواست که گزارش را قرائت کند. گزارشی که 
به عقیده برخی به جــای پرداختن به اصل موضوع 
به شاخص های مدیریتی اشــاره می کرد بر همین 
اســاس غامعلی جعفرزاده ایمن آبــادی نماینده 
رشت با صدای بلند خطاب به قالیباف گفت: راجع به 

مدیریت صحبت نکن، از پاسکو بگو. 
در همیــن حال قالیباف پاســکو را با ماجرای 
فروریختن ســه برج صد طبقه ای در ۱۱ سپتامبر 
مقایسه کرد و با بیان این که در مقایسه با حادثه ۱۱ 
ســپتامبر، عملیات در حادثه پاسکو ۱0 روز زمان 
می برد که البته در کمتر از 9 روز تمام شــد،  گفت: 
حادثه ۱۱ سپتامبر هشت ماه زمان برد که البته در 

بخش اول عملیات 90 روز زمان می برد!
در نهایت زمانی که مدعی شــد آتش نشــانی 
دقیقا دو دقیقه و چند ثانیه خود را رســانده و زمان 
حضور آتش نشانی را با دقت صدم درصد بیان کرد، 
جعفرزاده ایمن آبادی فریاد زد »دروغ نگو« فریادی 
که منجر به توقف قرائت گزارش ازســوی قالیباف 
شد. نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسامی 
خطاب به قالیباف گفت: چیزی که شما می گویید با 
آنچه وزیر کشور عنوان کرده تفاوت دارد. بنابراین یا 
شما دروغ میگویی یا وزیر. اگر وزیر دروغ گفته باید با 
او برخورد شود و اگر تو دروغ میگویی هم همچنین.

ســخنان اعتراضی جعفرزاده باعث شد برخی از 
نمایندگان گرد او جمع شوند تا مانع از ادامه صحبت 
هایش شــوند. در این میان نادر قاضی پور خطاب به 
نماینده رشت با صدای بلند گفت: بنشین سرجایت. 

بهروز نعمتی نیز که به یکباره معروف شده و امکان 
حضورش در لیســت امید پایتخت فراهم شده بود، 
خود را به غافله رســاند و با صــدای بلند خطاب به 
جعفرزاده گفت: چرا فریاد میزنی. بنشین. مگر اینجا 

جای فریاد زدن است.
با این حال این پایــان ماجرا نبود. لحظه ای بعد 
کمال دهقانی، ســیدفرید موسوی و پروانه مافی از 
اعضای فراکسیون امید نیز خود را به صحنه رساندند 

و از جعفرزاده حمایت کردند.
متاسفانه این حاشیه ها نکات مجهول این پرونده 
را نه تنها روشــن نکرد بلکه باعث شد برخی نکات 
مهم مغفول بماند. رئیس مجمع نمایندگان استان 
تهران با انتقاد از گزارش شــهردار تهران درصحن 
علنی، عذرخواهی از مردم را اصل مهمی دانســت 
که در گزارش حادثه پاســکو شــهرداری تهران 
به آن پرداخته نشــد. محمدرضا عارف در حاشیه 
نشست علنی روز گذشته مجلس شورای اسامی 
در جمــع خبرنگاران در توضیح گزارش شــهردار 
تهران در صحن علنی پیرامون حادثه پاسکو، گفت: 
مسوولان باید از مردم عذرخواهی کنند، عذرخواهی 
اصل مهمی است که متاسفانه هنوز در برنامه های ما 

به آن پرداخته نمی شود.
وی با بیان این کــه عذرخواهی یکی از بندهای 
گزارش مجمع نمایندگان تهران بود، تصریح کرد: 
عذرخواهی از مردم که همراهی خوبی در ساماندهی 
این حادثه داشتند در گزارش شهردار تهران مطرح 

نشد.
عارف با بیان این که گویا برخــی بزرگ تر از آن 
هستند که عذرخواهی کنند، گفت: از ابتدای وقوع 
حادثه پاسکو تاکید شــد تا با نگاه سیاسی به این 
موضوع پرداخته نشــود و هم اکنون هم با توجه به 
مشکات مطرح شــده و گزارش  شهردار تهران که 
در صحن اعام شد بهترین کار سکوت است که باید 

پیشه خود قرار دهیم.
یقینا بررســی این حادثه تلــخ؛ چه در مجلس 
و چــه در کمیته های تخصصی که ممکن اســت 
دولت در نظر بگیرد ادامــه پیدا خواهد کرد اما باید 
دید پاسخ های روشنی نیز دریافت می شود یا خیر 
و مهم تــر از آن آیا بالاخره رســم عذرخواهی میان 
مسوولان شــهرداری تهران نیز نهادیه می شود یا 
خیر، چراکه دولت مردان پیــش از این در حوادث 

مشابه این رسم را به جا آورده اند.

روحانی: امروز دوران جداسازی 
نیست

نگاه

بامداد جنوب: رئیس جمهور کشورمان روز گذشته در آیین روز ملی فناوری 
فضایی که در محل سالن اجاس سران تهران برگزار شد، این ایام شکوهمند 
که از آن ملت بزرگ ایران است را تبریک گفت و یادآور شد که در 3۸ سال قبل 
با رهبری و هدایت امام راحل با وحدت و انســجام ملی، با عزمی ســتودنی و با 
ایثار، فداکاری، نثار جان خود، استقامت، ایستادگی و صبر قهرمانانه توانستند 

بزرگ ترین انقاب مردمی را در تاریخ جهان به پیروزی برسانند.
حســن روحانی انقاب اســامی را دارای پیام برای نســل های آینده و برای 
جهان دانست و گفت: بر همین اســاس ما امروز نیاز به پیام رسان داریم. شما 
اندیشمندان، دانشمندان، کارگزاران و خدمتگزاران و همه آنهایی که در عرصه 
ارتباطات چه از لحاظ علمــی، تحقیقاتی، اجرائی و عملیاتی تاش می کنید 

ارتباط بین انسان ها را تسهیل می کنید.
وی در ادامه تاکید کرد: انقاب اســامی ایران یک انقابی بود صرفا مردمی، 
ظاهرش ممکن اســت احزاب، گروه ها و تشــکل ها، اقشــار و فرهیختگان و 
اندیشمندان، شخص امام )ره(، یاران امام همه نقش داشتند اما آن که انقاب را 
به پیروزی رساند، حرکت ملی بود. همه مردم از پیر و جوان، روستایی و شهری 
سراســر کشور به پا خاســتند و این نظر امام )ره( از روز اول بود. عده ای دنبال 
اقدامات مســلحانه بودند و گاهی هم خود ما و دوســتان ما فکر می کردیم که 
این طوری انقاب پیروز نمی شود، اعامیه ای پخش کنیم و تظاهراتی کنیم، 
فکر می کردیم گروهی باید تشــکیل شــود و با جنگ مسلحانه پیش برویم. 

امام)ره( درست نظر معکوس را داشت، درست می اندیشد و فکر می کرد.
رئیس جمهوری در بخش دیگری از ســخنان خود اقدامات اخیر دولت امریکا 
در ممنوعیت صدور ویزا به مسافران هفت کشور مسلمان و ایجاد دیوار حائل را 
تبعیض غلط و ناروا دانست و تاکید کرد که دوران دیوار کشی بین ملت ها برای 

ایجاد فاصله گذشته است.
وی با بیان این که آدم هایی که در سیاســت نبودند در عالم دیگری بودند و این 
فضا برای آنان جدید اســت تا وقتی که بفهمند در دنیا چه خبر اســت، گفت: 

اقدامات آنها ممکن است خسارت هایی به خود و دیگران بزنند. 
روحانی با مطرح کردن این سوال که اصا دنیای امروز دنیای این حرف ها است، 
افزود: اینها سال ها شعار می دادند با دولت ایران مخالفیم اما طرفدار مردم ایران 
هستیم، با این اقدام به طور واضح پرده دو رویی را از حرف نادرستی که سال ها 
می زدند و پشت پرده طور دیگری عمل می کردند، برداشتند. شعار اینها عدم 
تبعیض بود و می گفتند این دوران ســپری شده است. بنابراین اساس این کار 
غلط بر مبنای تبعیض غلط و نارواســت. آنها می گفتند حقوق انسان ها و بشر 
را رعایت می کنیم ولی این اقدام، زیرپا گذاشــتن حقوق انســان ها است. آنها 
می گفتند ما به تعهداتمان وفاداریم پس چطور گذرنامه و ویزا صادر کردید ولی 

به آن عمل نمی کنید و تمام اصول بین المللی را زیرپا گذاشتید؟

بامداد جنوب: فقدان آیت الله هاشمی رفســنجانی بر سیاســتمدارن و 
تحلیل گران سیاسی همچنان سنگین و گران است. محمدجواد حق شناس 
تحلیل گر سیاســی استان بوشــهر در گفت وگو با خبرگزاری ایلنا، درباره 
فقدان آیت الله هاشمی و نقش وی در سیاست کشور گفت: آیت الله هاشمی 
توانمندی خاصی داشت، او نفوذ بسیار تاثیرگذاری در اکثر حوزه های قدرت 
داشت و ایفاگر نقشی بود که کمتر کسی می توانست آن را بر عهده گرفته و 

آن را انجام دهد.
حق شناس با بیان این که دیگر شخصیتی مانند آیت الله هاشمی را در عرصه 
سیاســی کشور به چشــم نخواهیم دید، افزود: ایشان به همان میزان که با 
جریان هــای اصاح طلب و میانه رابطه خوبی برقرار کرده بود با  بخشــی از 

اصولگرایان خردگرا و حتی اقشار خاکستری نیز ارتباط حسنه ای داشت.
وی شخصیت آیت الله هاشمی را شخصیت فراجناحی دانست و تصریح کرد: 
به هنگام فوت این عالم گرانقدر مشــاهده کردیم حتی جریان های منتقد 
سرسخت به این نتیجه رسیدند که ایشان نقش بی بدیلی در نظام داشته اند 
و دیگر شخصی باشد ایشان نخواهد آمد. رحلت ایشان می تواند فضا را برای 
برخی از جناح های سیاسی سخت  و تنگ تر کند، مخصوصا برای جریان های 
حامی دولت که باید تاش کنند این فقدان را جبران کنند. اگر در حوزه هایی 
نیز مشــکاتی به  وجود آمد بزرگان باید تاش کنند و آن را برطرف کنند و 

ادامه دهنده راه آیت الله هاشمی باشند.

حق شناس در پاسخ به این سوال که آیا سیدحسن خمینی برای انتخابات 
میان دوره ای خبرگان حضور پیدا می کند، افزود: سید حسن خمینی باید 
در انتخابات خبرگان شــرکت کند و انتظار این می رود که وزارت کشــور، 
نهادهای نظارتی و خبرگان این مهم را به تاخیر نیاندازند و نســبت به رأی 
اول مردم تهران که آیت الله هاشمی بود، احترام بگذارند. امیدوارم نهادهای 
نظارتی نیز مثل گذشته عمل نکنند و در فضای بدون تبعیض شاهد باشیم 
که سید حسن خمینی وارد عرصه انتخابات شــود، او شانس بالایی دارد و 

مردم نیز به وی رأی می دهند و با اقبال عمومی روبه رو خواهد شد.

هیچ کس قادر به ایفای نقش هاشمی نیست



بامداد جنوب: کاهش ریســک کشوری پس 
از ۱۰ ســال برای جذب ســرمایه، یکی از کلیدی  و 
بنیادی ترین اصول سازنده چارچوب اقتصادی هر 
کشور است. رشد اقتصادی در گروی جذب هرچه 
بیشتر سرمایه است که در کشورهای در حال توسعه 
عموما از مجاری خارجی تامین می شود اما نکته ای 
که می تواند نگاه سرمایه داران را به سمت یک اقتصاد 
جذب کند، ریسک کشوری در سطح پایین است که 
از مخاطرات اقتصادی، سیاسی، منطقه ای، مالی و ... 

یک کشور ناشی می شود.
وزارت امــور اقتصادی و دارایــی در یازدهمین 
روز از اجــرای برنامــه ۱۰۰ روز ۱۰۰ اقدام خود که 
به معرفی ۱۰۰ دســتاورد این وزارتخانه در دولت 
یازدهم و در دوران وزارت علی  طیب نیا می پردازد، با 
معرفی »کاهش ریسک کشوری«، به عنوان یکی از 
دستاوردهای این وزارتخانه در گزارشی آورده است: 
از ســال ۱۳۸۵تا تیر ماه ۱۳۹۵، سازمان همکاری 
و توســعه اقتصادی، ایران را در شــاخص ریسک 
کشوری با شاخص هفت در میان کشورهای بسیار 
پرریسک مانند افغانستان قرار داد. پس از ۱۰ سال 
با تلاش های دولت یازدهم و اعمال سیاســت های 
منطقی، کارشناسان OECD متقاعد شدند این 

شاخص را برای ایران به شش کاهش دهند.
ریســک کشــوری از بنیادی تریــن عوامــل 
تعیین کننده در حداقل نرخ بیمه های اعتباری نیز 
به حســاب می آید، به این معنا که هر چقدر ریسک 
یک کشور پایین تر باشد، سرمایه گذاران مجبور به 
پرداخت نرخ کمتری برای بیمه خواهند بود و تمایل 
آنها برای ورود به آن منطقه افزایش می یابد. تمام این 
مسائل، اهمیت کاهش ریسک کشوری برای اقتصاد 
ایران که نیاز جدی به جذب سرمایه گذاری خارجی 

دارد را نشان می دهد.
قبل از ســال ۱۳۸۵ ریسک کشــوری ایران را 
از میــان ۰ تا ۷ روی عدد ۴ مشــخص کرده بود که 
پایین ترین ریســک برای ایران به حساب آمده و در 
گروه کشــورهای با ریسک متوسط قرار می گرفت. 
پس از آن اما به واســطه مســائل مختلف از جمله 
بی ثباتی موجود در سیاســت های دولت های نهم و 
دهم و تشــدید تحریم ها، ریسک کشوری ایران به 
۷ رســید که بالاترین حد ریســک را نشان می داد. 
همین مســاله باعث افت شــدید جذب ســرمایه 
خارجی در اقتصاد ایران شــد. در نهایت با روی کار 

آمدن دولت یازدهم و پس از مذاکراتی که از ســوی 
سازمان سرمایه گذاری و کمک های فنی و اقتصادی 
ایران با سازمان همکاری و توسعه اقتصادی صورت 
گرفت، کارشناسان این سازمان با توجه به تغییراتی 
که از یک ســو در موقعیت ایران در دنیا و از ســوی 
دیگر در ســاختار اقتصاد کلان رخ داده بود، مجاب 
شــدند تا در گزارشــی که تیر ماه ۱۳۹۵ منتشــر 
شــد، ریســک کشــوری ایران را به شش کاهش 
دهند. اتفاقی که دســتاوردی مهم در کارنامه تیم 
اقتصادی دولت یازدهم به حساب می آید. همچنین 
طبق اظهارنظرهای مســوولان، فرآیند مذاکره با 
کارشناسان ریسک کشوری در OECD به منظور 
رســیدن این عدد به پنج در گزارش های بعدی این 

سازمان ادامه دارد.
رابطه دوسویه بین ریسک و سرمایه گذاری اساسا 
شروع یک کسب و کار یا توسعه آن به آن سوی مرزها 
همیشه با ریسک هایی روبه رو است، زمانی که این 
کســب و کار فرامرزی شود، ریسک ها نیز مضاعف 
خواهند شــد. به همین واسطه صاحبان سرمایه به 
شــاخص هایی احتیاج دارند تا بــرآوردی از میزان 
مخاطرات موجود در یک کشــور که سرمایه آنها را 

تهدید می کند  داشته باشند.
ایــران در وضعیت فعلی، در بخش های مختلف 
صنایع خود به ویژه صنعت نفت، نیاز به جذب سرمایه 
دارد. طبق هدف گذاری های موجود در برنامه های 
کلان اقتصادی و سیاســت های کلی برنامه ششم 
توسعه که از سوی رهبر معظم انقلاب اسلامی ابلاغ 
شــده اند، ایران باید تا پایان برنامه ششم توسعه به 
رشــد ۸ درصدی اقتصادی دست پیدا کند. رشدی 
که برآوردها نشــان می دهد حداقــل ۱۲۰ تا ۴۵۰ 

میلیارد دلار سرمایه برای تحقق نیازمند است.
کاهش ریســک کشــوری ایران در جنبه های 
مختلفی اثر گذار خواهد بود، بهبود وضعیت صندوق 
ضمانت صادرات نیز یکی از این بخش ها به حساب 
می آید. زمانی که ریســک کشــوری ایران کاهش 
یابد، حداقل بیمه های اعتباری نیز پایین تر آمده و 
در نتیجه صندوق ضمانت صادرات می تواند سقف 

تعهد خود را افزایش دهد.
در واقع رابطه میان کاهش ریســک کشوری و 
جذب سرمایه در کشورها رابطه ای دو طرفه است و 
گشایش در هر کدام باعث بهبود در وضعیت دیگری 
می شود. ریســک کشوری از عوامل مختلفی ناشی 

می شود. ثبات اقتصادی، وضعیت مبادله  ارز در یک 
کشــور، عدم مقروض بودن دولت و متعهد بودن به 
وام های بین المللی، موقعیت جغرافیایی کشــور و 
وضعیت همســایگان از منظر امنیتی از عامل هایی 
هستند که کارشناسان سازمان همکاری و توسعه 
اقتصادی، در برآورد خود از شاخص ریسک کشوری 
به آن توجه می کنند. مسائلی مانند شورش و جنگ 

داخلی هم ریسک کشوری را افزایش می دهد.
محاسبه این شاخص در دو گام انجام می شود، در 
ابتدا و در فاز کمی طبق یک مدل ارزیابی مشخص، 
ســه فاکتور وضعیت مالی، وضعیــت اقتصادی و 
نحوه پرداخت های مالی به شرکا مورد بررسی قرار 
می گیرد. در گام دوم، کارشناسان دست به ارزیابی 
کیفی نتایجی می زنند که از گام نخست ناشی شده 
است. در نهایت ریسک کشوری از طریق مباحثات 
و مذاکرات میان کارشناســان و اجماع از سوی آنها 
مشخص می شــودکه تلاش ها برای بهبود آن ادامه 
دارد. در همین زمینه محمد خزایی، رئیس سازمان 
ســرمایه گذاری و کمک های فنی و اقتصادی ایران 
اظهار کرده اســت: به دلیل عدم تعاملات و داشتن 
روابط در شرایط تحریم، رتبه اعتباری ایران توسط 
کشــورهای OECD معــادل ۷ در نظــر گرفته 
شده بود. گفت وگوهای زیادی از سوی وزارت اقتصاد 
و بانک مرکزی با گروه های رتبه بندی این کشورها 

صورت گرفت.
همچنین تلاش هــای زیــادی در جهت حل 
اختلافات و پرداخت بدهی ها به موسسات بیمه ای 
نظیر هرمس انجام شــد. نتایج این اقدامات سبب 
 OECD شد تا در جلسه  چندماه پیش کشورهای
رتبه اعتباری ایران یک درجه بهبودیافته و به شش 
برسد. خوشــبختانه پس از مذاکرات هفت ماهه و 
همکاری مشــترک وزارت خانه های امور اقتصادی 
و دارایی و امور خارجــه این عضویت ایران در بانک 
سرمایه گذاری زیرساخت های آسیا انجام شد و در 
نهایت اساسنامه این بانک به تصویب مجلس شورای 
اسلامی رســید و تعهدات اولیه ایران برای عضویت 
با همکاری بانک مرکزی صورت گرفت. تاکنون سه 
هیات از بانک سرمایه گذاری زیرساخت های آسیا 
به ایران آمدند و تعدادی پــروژه در حوزه فاضلاب، 
آبرســانی و مدیریت منابع آب و کشــاورزی برای 
استفاده از منابع این بانک تازه کار شناسایی و معرفی 

شده است.

مذاکره با توتال برای ساخت پتروشیمی در عسلویه
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بامداد جنوب: قیمت گازوئیل در سال آینده افزایش پیدا نمی کند. شاید 
این آخرین باری نباشد که مسوولان وزارت نفت این مساله را به عیان بگویند 
تا شاید عده ای نخواهند آب را گل آلود کرده و ماهی گیری در انتخابات کنند. 
مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هــای نفتی با بیان این که 
هیات دولت باید در مورد افزایش قیمت گازوئیل تصمیم بگیرد، تاکید دارد که 

هنوز برنامه ای برای افزایش قیمت گازوئیل در سال ۹۶ نداریم.
عباس کاظمی در حاشــیه نشســتی که صبح روز گذشــته برگزار شد، 
در مــورد افزایش قیمت گازوئیل یادآور شــد که هیــات دولت باید در این 
مورد تصمیــم بگیرد و تا جایی که اطلاع دارم برنامه ای برای افزایش قیمت 
گازوئیل ندارد. وی در پاسخ به ســوال دیگر مبنی بر این که افزایش قیمت 
گازوئیل در بودجه ذکر شــده است، گفت: بودجه یک سند کمی است و اگر 
قرار اســت قیمت گازوئیل افزایش پیدا کنــد، باید صراحتا اعلام کنم هنوز 
برنامه ای برای افزایش قیمت گازوئیل در سال ۹۶ نداریم. کاظمی همچنین 
با بیان این که نیاز کشور به بنزین سوپر پنج درصد بوده است، گفت: در یک 
مدتی تهیه بنزین ســوپر در پالایشگاه اراک به مشکل خورد و توزیع بنزین 
سوپر در تهران با اختلال روبه رو شد اما در حال حاضر در تولید بنزین سوپر 
مشــکلی وجود ندارد. به گفته وی، ذخیره بنزین بــالای یک میلیارد لیتر 
اســت. یکی از موضوعاتی که کاظمی در مورد آن توضیح داد، مساله کارت 
ســوخت بود که به گفته وی، بنزین از خرداد سال ۹۴ با سهمیه توزیع نشده 

و فقط مکانیزم الکترونیکی کارت سوخت در جایگاه است.
یکی دیگر از موارد مورد اشــاره معاون وزیر نفت، مســاله بهینه ســازی 
پالایشــگاه ها بود. وی با اشاره به گشایش خط اعتباری ۱/۳ میلیارد دلاری 
طرح توســعه و بهینه سازی پالایشگاه نفت آبادان یادآور شد که پیش بینی 
می شود بهمن ماه امسال با حضور مقامات نفت و انرژی چین، مدیران ارشد 
ســاینوپک و مسوولان دولتی عملیات اجرایی این پروژه به طور رسمی آغاز 

شود.

قیمت گازوئیل افزایش پیدا نمی کند

بامداد جنوب: دســتور اخیر ترامپ مبنی بر ممنوعیت ورود اتباع ایرانی 
به امریکا تاثیری بر مسائل بانکی نداشته است. بانک مرکزی در حاشیه جلسه 
هیات وزیران و جمعی از خبرنگاران در پاسخ به پرسشی درباره تاثیر دستور اخیر 
رئیس جمهور امریکا مبنی بر ممنوعیت ورود اتباع ایرانی به این کشور در مسائل 
بانکی اظهار کرد: این دستور در ارتباط با مسائل بانکی تاثیر مشخصی نداشته 
اســت و ما در حال پیگیری مسائل بانکی خود هستیم. ولی الله سیف می گوید 
که با توجه به گشایش هایی اخیرا داشته ایم فکر می کنیم که بدون توجه به این 
دستور، مسائل مسیر اقتصادی و ارتباطات بانکی ما در حال طی کردن روند خود 
است. رئیس بانک مرکزی درباره تاثیر این قانون بر رفت و آمد تجار ایرانی با امریکا 
نیز گفت: ما با امریکا مبادلات تجاری نداریم. به همین دلیل نیز معتقدیم قانون 
اخیر امریکا درباره ممنوعیت ورود اتباع ایرانی به این کشــور، نقش موثری در 

اقتصاد و فعالیت اقتصادی ایفا نمی کند.
سیف همچنین در پاسخ به پرسشی درباره اظهارات معاون وزیر اقتصاد در 
ارتباط افزایش ۹ الی ۱۰ درصدی نرخ تورم ، با تاکید بر اینکه نرخ تورم سال ۹۵ 
پس از ۲۵ ســال به صورت قطعی تک رقمی است و هیچ تردیدی در این رابطه 
وجود ندارد، اظهار کرد: در حال طراحی برنامه هایی هستیم تا مطمئن هستیم 
این نرخ تورم در آینده نیز ادامه پیدا کند و شاهد باشیم درآینده اقتصاد با حفظ 
تورم تک رقمی با رشــد اقتصادی نیز روبه رو شویم. وی با بیان این که در شش 
ماهه نخســت سال ۹۵ ، ۴/۷ درصد رشد داشــته ایم خاطرنشان کرد: در شش 
ماهه نخست سال جاری نرخ رشد نوید خوشایندی است که در طول سال ادامه 

خواهد یافت.

تصمیم ترامپ تاثیری بر بانک های ایرانی 
نداشته است

بامداد جنوب: مجموع صادرات نفت خام از پایانه های نفتی ایران به چهار 
مصرف کننده عمده آسیایی یعنی چین، هند، کره جنوبی و ژاپن در ماه دسامبر 

)آذر-دی( بیش از ۱۰۰درصد نسبت به مدت مشابه پارسال افزایش یافت.
به گزارش رویترز، اطلاعات رسمی دولتی و همچنین داده های کشتیرانی 
نشــان می دهد مجموع واردات نفت خام چین، هند، کره جنوبی و ژاپن از ایران 
در ماه گذشته میلادی به یک میلیون و ۸۹۰ هزار بشکه در روز رسید. بر اساس 
این گزار، افزایش واردات نفت این کشــورها از ایران برای سومین ماه پیاپی رخ 

داده است.
در آخریــن ماه ۲۰۱۶ میلادی، واردات نفت کره جنوبی از ایران هفت برابر و 

واردات نفت هند سه برابر مقدار پارسال شد.
هند و کره جنوبی در این دوره به ترتیب روزانه ۵۴۶ هزار و ۶۰۰ بشکه و ۴۱۰ 
هزار و ۳۸۷ بشکه در روز نفت از ایران خریدند. همچنین در ماه دسامبر، واردات 

نفت ژاپن از ایران با ۴۰ درصد افزایش به ۲۴۶ هزار و ۲۴۳ بشکه در روز رسید.
چیــن نیز واردات نفت از ایران را ۳۰ درصد افزایش داد و به ۶۸۹ هزار و ۵۳۰ 
بشکه در روز رساند. افزایش صادرات نفت ایران از مهم ترین دستاوردهای توافق 

هسته ای برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( به شمار می آید.

افزایش صادرات نفت ایران به شرق آسیا

بامــداد جنوب: مذاکــرات دولــت یازدهم برای توســعه 
زیرســاخت های اقتصادی کشــور با قدرت ادامه دارد و در همین 
رابطه گفته می شــود که مذاکره رســمی با توتال فرانســه برای 
ارزیابی اجرای یک طرح پتروشــیمی در منطقه عسلویه آغاز شده 
است که در صورت نهایی شدن، گام مهمی در ورود دانش جدید به 
کشور محسوب می شود. »مرضیه شاهدایی« عصر چهارشنبه در 
حاشیه برگزاری جشنواره پژوهش و فناوری وزارت نفت در پاسخ 

به خبرنگار ایرنا با بیان این که روز سه شــنه بــا نمایندگان توتال 
درباره روند اجرای طرح، مذاکراتی داشــتیم، گفت: چندی پیش 
تفاهمنامه ای با توتال برای سرمایه گذاری در صنعت پتروشیمی 
امضا شد و اکنون بررســی و ارزیابی فنی و اقتصادی طرح به طور 
رسمی آغاز شده است. شاهدایی تاکید کرد این طرح هنوز به طور 
کامل تعریف نشده است و گفت: قرار است این طرح شامل اجرای 
یــک مجموعه الفینی، پلیمری و واحدهای تکمیلی در عســلویه 

باشــد. به گفته وی، مبلغ ســرمایه گذاری نیز نهایی نشده است و 
باید بررسی شود. برای تکمیل ارزیابی شاید هشت ماه و حتی یک 
ســال زمان نیاز باشــد که پس از آن درباره چگونگی اجرای طرح 
تصمیم گیری می شــود. وی درباره همکاری با »باسف« آلمان نیز 
گفت: قرار است این شــرکت یک طرح مربوط به تکمیل زنجیره 
پتروشــیمی در بخش خــوراک الفینی را اجرا کنــد. این طرح با 

لایسنس این شرکت انجام می شود.

دستاوردهای اقتصادی دولت و اطمینان بازارهای جهانی؛
 سایه گرانی بر بازار میوه 

در زمستان

گزارش

بامداد جنوب: آخر زمستان همیشه فصل گرانی میوه است، این مساله 
هیــچ ربطی هم به بازار ندارد و درختان میوه که پس از ثمردهی تابســتان و 
پاییز، اکنون در خواب زمستانی هستند خود را برای شکوفه زدن آماده کرده و 
از این رو میوه در بازار کمتر پیدا می شود و آنچه هم که هست معمولا میوه های 
سردخانه ای و گاهی هم وارداتی است. با این حال سیاست تنظیم بازار همیشه 
وجود داشــته است و مسوولان دولتی تلاش دارند که که هر چه به عید نوروز 
نزدیک تر می شویم، ثبات بیشتری بر بازار حاکم باشد. با این حال، امور همیشه 

مطابق میل مسوولان حرکت نمی کند و میوه گران شد. 
هفته اول بهمن ماه با گرانی شش گروه از کالاهای اساسی به پایان رسید. در 
این بین میوه های تازه با ۳/۳ درصد افزایش قیمت در صدر گرانی ها قرار داشت. 
طبق آنچه که بانک مرکزی از متوسط قیمت خرده فروشی کالاهای خوراکی 
در هفته اول بهمن ماه اعلام کرده، در گروه لبنیات افزایش حدود ۰/۱ درصدی 
نســبت به هفته ماقبل ثبت شده اســت. این در حالی است که قیمت شیر 
پاســتوریزه نسبت به هفته پایانی دی  ماه تا ۰/۲ درصد افزایش یافته و قیمت 
ســایر اقلام این گروه بدون تغییر بود. در رابطه با قیمت تخم مرغ کاهش ۱/۹ 
درصدی وجود داشته و شانه ای ۹۵۰۰ تا ۱۱۰۰۰ تومان به فروش رفته است.

در گروه  میوه های تازه که بیشــترین میزان رشد را نسبت به هفته قبل و 
هفته مشابه سال قبل داشــته است، باید گفت که این گروه بین ۳/۳ تا ۱۱/۹ 
درصد در دو دوره مورد بررسی گران شد. در مورد سبزی های تازه هم افزایش 
۱/۱ درصدی هم ثبت شــده است. در هفته اول بهمن ماه در گروه برنج، بهای 
برنج وارداتی غیرتایلندی و برنج داخله درجه دو ثابت بود اما برنج داخله درجه 
یک تا ۰/۲ درصد ارزان شد. در گروه حبوبات نیز قیمت عدس و لوبیا قرمز بدون 
تغییر بود و قیمت لوبیا چشــم بلبلی و لوبیا سفید هر کدام ۰/۲ درصد کاهش 
یافت. بهای ســایر اقلام این گروه بین ۰/۱ تا ۰/۲ درصد با افزایش همراه شده 
است. همچنین قیمت گوشت گوسفند ۰/۲ و گوشت تازه گاو و گوساله تا ۰/۶. 
درصد ارزان شد، به طوری که هر کیلو گوشت گوسفند تا ۴۲ هزار و ۳۰۰ تومان 
و گوشت گاو و گوساله تا ۳۶ هزار و ۵۰۰ تومان در سطح شهر عرضه شده است. 
قیمت مرغ اما تا ۱/۳ درصد نسبت به هفته اول دی ماه گران شده و هر کیلو تا 
۶۸۴۰ تومان فروش رفت. گزارش بانک مرکزی از این حکایت دارد که قیمت 
چای خارجی ۰/۱ درصد گران شــده ولی بهای قند، شکر و انواع روغن نباتی 

ثابت مانده است.

بامداد جنوب: یکی از طرح های مورد مطالعه در وزارت نیرو بحث افزایش 
میزان تولید برق برای جایگزین شــدن این صنعت به جای نفت و سوخت 
اســت که وزیر نیرو نیز در این زمینه اعلام آمادگی کرده اســت. با توجه به 
وارونگی هوا میزان مصرف ســوخت در منازل مسکونی افزایش یافته. لذا با 
توجه به تجربه کشورهای دنیا برای استفاده برق به جای گاز به نظر می رسد 

که ایران نیز پتانسیل انجام این طرح را داشته باشد.
در همین راستا وزارت نیرو پیشنهاد داده تا در شهرهای بزرگ که با مشکل 
آلودگی روبه رو هستند، انرژی الکتریکی جایگزین گاز و بنزین شود. از سوی 
دیگر در حال حاضر ۶۰ درصد آلودگی هوا مربوط به سیســتم حمل و نقل 
می شود به همین دلیل نیز از ۲۶ طرح تحقیقاتی و توسعه فناوری مهم که در 
وزارت نیرو در حال پیگیری قرار گرفته یکی از آنها مربط به طرح خودروهای 

برقی است. 
به عبارت دیگر توزیع برق خودروهای برقی برعهده وزارت نیرو خواهد بود 

به همین دلیل باید زیرســاخت های آن طوری فراهم شود که امکان شارژ 
خودروهای برقی در منازل مســکونی و دیگر اماکن تجاری و اداری وجود 
داشــته باشد. علیرضا دائمی معاون وزیر نیرو بر این باور است که با توجه به 
شرایط فعلی، در آینده برق جایگزین بنزین در ایران خواهد شد، لذا وزارت 
نیرو در حال فراهم کردن شــرایطی است تا در زمان های غیر پیک با نصب 
تجهیزات مورد نیاز، شارژ خودروهای برقی در مکان های مذکور انجام شود 
همچنین به دنبال ایجاد شرایط ارتباط مناسب تولید باطری و خودرو برقی 

در ایران هستیم.
بر اســاس برنامه ریزی های صورت گرفته وزارت نیرو قصد دارد که در طول 
یک برنامه سه ساله یا پنج ساله در شهرهایی که آلودگی بالایی وجود دارد 
این طرح را اجرائی کند، که تاکنون نیز پبشــنهاد آن به دولت داده شوده و 
به نظر می رســد که اگر در برنامه ششم توسعه به این مساله نیز توجه شود، 

بتوان حجم آلودگی ها را کاهش داد.

برق به جای بنزین و گازوئیل شهرهای بزرگ

 خصوصی سازی، شعاری که 
عمل نشد

بامداد جنوب: خصوصی ســازی یکی از شــعارهای اصلی دو دهه اخیر در 
اقتصاد کشور بوده اســت و این سیاست متاسفانه آنگونه که باید و شاید اجرا 
نشده اســت و اگر هم روی اجرا به خود دیده، خصولتی بوده و نه خصوصی. با 
این حال هنوز هم ده ها شــرکت در سطح کشور حضور دارند که دولتی اداره 
می شوند و با وجود زیان ده بودن، اما دولت به پاره ای دلایل حاضر به واگذاری 
آنها به بخش خصوصی نیست و هنوز هم اقتصادی دولتی و رانتی در آن حاکم 
است. روند واگذاری شــرکت ها به بخش خصوصی که روزگاری روندی تند 
داشت، اکنون به شدت کند شده و به نظر هم نمی رسد که به آن سرعت قدیم 

روی ریل قرار بگیرد. 
با این حال، در حالی واگذاری ســهام شرکت های دولتی در قالب اجرای اصل 
)۴۴( قانون اساسی در قانون بودجه سال گذشته تعیین شده بود که در پایان 
این سال مالی تنها پنج مورد ثبت شده است. دیوان محاسبات عملکرد سازمان 
خصوصی سازی را در این زمینه ضعیف ارزیابی کرده است. در راستای اجرای 
قانون بودجه و عمل به سیاســت های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی، واگذاری 
سهام شــرکت های دولتی به عنوان بندی از قانون بودجه ۱۳۹۴ وظایفی را 

برای دولت تعیین کرد.
این در حالی اســت که در راستای اجرای ماده )۳( قانون اجرای سیاست های 
کلی اصل )۴۴( قانون اساســی و اصلاحات بعدی آن، وزارت امور اقتصادی و 
دارایی مجاز است از طریق سازمان خصوصی سازی تا پایان سال ۱۳۹۴ کلیه 
سهام، سهم الشــرکه، حق تقدم ناشی از سهام و سهم الشرکه، حقوق مالکانه، 
حق  بهره برداری و مدیریت دولت را در بنگاههای مشــخص شده در قانون و 
شــرکت مادر تخصصی )هلدینگ( خلیج فارس را واگــذار کند. همچنین  
واگذاری حقوق مالکانه و حق بهره برداری از کلیه معادن در حال بهره برداری 
فعال و غیرفعال و نیز باطله های قابل فروش موجود در معادن متعلق به دولت و 
شرکتها و سازمان های دولتی از جمله سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع 
معدنی ایران و شرکتهای تابعه و وابسته به آن سازمان به بخشهای خصوصی و 
تعاونی مورد توجه است.   این واگذاری ها بایداز طریق بورس، فرابورس و مزایده 

انجام شده و  منابع آن به خزانه واریز شود.
این در حالی است که در کل با توجه به زمان  بندی که برای سال ۱۳۹۴ از سوی 
هیات واگذاری تعیین شد، مقرر شده بود که تعداد ۱۳۳ واگذاری انجام شود. 
گزارش تفریغ بودجه حاکی از آن بود که از این تعداد بالغ بر ۱۱۳ مورد آگهی و 

عرضه صورت گرفته اما فقط پنج مورد به فروش رسیده است.
منابع به دســت آمده از واگذاری پنج شرکت حدود ۲۵۴ میلیارد تومان بوده 
که به حســاب خزانه واریز شــده است، اما این عملکردی بســیار اندک و در 
حد ۹ درصد بوده اســت. آن هم در شرایطی که بر اســاس ماده )۱۴( قانون 
اجرای سیاست های کلی اصل )۴۴( قانون اساسی باید واگذاری ها حداکثر تا 
پایان ســال ۱۳۹۳ تمام می شد اما وضعیت فعلی از این حکایت دارد که عملا 
واگذاری ها به اتمام نرسیده است جریانی که دیوان محاسبات عملکرد سازمان 

خصوصی سازی را در این زمینه ضعیف ارزیابی کرده است.  

خبر

ریسک کشوری بعد از ۱۰ سال کاهش یافت

آگهی ابلاغ اجراییه به امراله جوکار کلاسه: 9300227 
بدین وســیله بــه امرالــه جــوکار فرزنــد غلامحســین بــه شــماره ملــی ۳۵۲۱۰۵۹۰۶۵ و شــماره شناســنامه ۸ بدهــکار پرونــده 
ــرورش  ــازل آمــوزش پ ــه آدرس: بوشــهر من ــر گــزارش مورخــه ۱۳۹۳/۰۷/۲۷ مامــور پســت ب کلاســه ۹۳۰۰۲۲۷ کــه براب
صلح آبــاد بلــوک ۴ شــناخته نگردیــده ابــلاغ می گــردد کــه برابــر ســند تعهــدی ۱۳۹۰/۱۰/۲۱- ۱۹۵۸۰۵ بین شــما و تعاونی 
ثامن الائمــه شــعبه بــازار بوشــهرمبلغ ۷۷/۳۵۵/۶۰۳ ریــال )هفتــاد و هفــت میلیون و ســیصد و پنجــاه و پنج هزار و ششــصد و 
ســه ریــال( بدهــکار می باشــد کــه بــر اثر عــدم پرداخــت وجــه بســتانکار درخواســت صــدور اجراییه نمــوده پس از تشــریفات 
قانونــی اجراییــه صــادر و بــه کلاســه ۹۳۰۰۲۲۷ در ایــن اجــرا مطــرح می باشــدلذا طبــق مــاده ۱۸/۱۹ آیین نامــه اجرایــی مفاد 
اســناد رســمی بشــما ابــلاغ می گــردد از تاریــخ انتشــار ایــن آگهــی کــه تاریخ ابــلاغ اجراییه محســوب اســت  فقط یــک نوبت 
در یکــی از روزنامــه  کثیر الانتشــار چــاپ و درج و منتشــر می گــردد ظــرف مــدت ده روز از تاریــخ ایــن آگهــی کــه روز ابــلاغ 
محســوب می گــردد، نســبت بــه پرداخــت بدهــی خــود اقــدام و در غیــر ایــن صــورت بــدون انتشــار آگهــی دیگــری عملیات 

اجرایــی طبــق مقــررات علیه شــما تعتعقیــب خواهــد شــد. ۲۲۸۲/م الف. 
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی بوشهر 

وقت رسیدگی
خواهــان/ شــاکی یوســف دیلمی دادخواســتی بــه طرفیت خوانــده/ متهم محمود نیکپــور و عبدالعزیــز صادقــی و محمدابراهیم نیکپور 
و عبدالحســین نیکپــور و عبدالحمیــد نیکپــور و عبداللطیــف جاســم صــادق و مکیه دیلمــی و مرضیه جاســم صادق و سوســن نیکپور 
و محمدعلــی نیکپــور و خدیجــه دیلمــی و ناهیــد نیکپــور و مهــدی نیک پــور دیلمــی و علی اکبــر نیکپــور و نســرین نیکپور و مســعود 
جاســم صــادق و بــی بــی جاســم صادق و محمــد رامــزی و احمــد نیکپــور و عیســی دیلمی پــور و هاشــم جاســم صادق و زینــب ایرانــی 
و فریــدون نیکپــور و زهــره دیلمــی پــور و علــی ایرانــی و عفــت دیلمی پــور و محمدرضــا نیکپور و شــهربانو جاســم صــادق و پوراندخت 
دیلمــی و عبدالرســول نیکپــورو زهــرا دیلمــی پــور و صدیقه جاســم صادق و عبدالمجید جاســم صــادق و عنایت اله نیکپور به خواســته 
اعتــراض ثالــث اصلــی تقدیــم دادگاه هــای عمومــی شهرســتان دیلم نمــوده که جهت رســیدگی بــه شــعبه ۱ دادگاه عمومــی حقوقی 
شهرســتان دیلــم واقــع در دیلــم ارجــاع و بــه کلاســه ۹۵۰۹۹۸۷۷۲۶۱۰۰۳۷۶ ثبــت گردیــده کــه وقــت رســیدگی آن ۱۳۹۵/۱۲/۱۵ 
و ســاعت ۱۱:۳۰ تعییــن شــده اســت. بــه علــت مجهول المــکان بــودن خوانــده/ متهــم و  درخواســت خواهــان/ شــاکی و بــه تجویــز 
مــاده ۷۳ قانــون آییــن دادرســی دادگاه هــای عمومــی و انقــلاب در امــور مدنــی و دســتور دادگاه مراتــب یــک نوبــت در یکــی از روزنامــه 
هــای کثیرالانتشــار آگهــی  می شــود تــا خوانــده/ متهــم پــس از نشــر آگهــی و اطــلاع از مفــاد آن بــه دادگاه مراجعــه و ضمــن اعــلام 
نشــانی کامــل خــود نســخه دوم دادخواســت و ضمائــم را دریافــت  و در وقــت مقــرر فــوق جهــت رســیدگی حاضــر گــردد. ۲۰۸/ م الــف.
رییس شعبه اول دادگاه حقوقی شهرستان دیلم - بازهوایی

آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر بــه  اینکــه آگهــی تحدیــد حــدود ششــدانگ امــلاک ذیــل واقــع در بخــش ۳ شــبانکاره حــوزه ثبتــی شــبانکاره مــورد 
درخواســت متقاضیــان ذیــل کــه در اجــرای قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقــد ســند 
رســمی درخواســت انتشــار آگهــی تحدید حدود اختصاصــی را نموده اســت آگهــی تحدید حــدود در روز ۹۵/۱۲/۷ از ســاعت 
۸ صبــح در محــل شــروع و به عمــل خواهــد آمــد. این کــه بــه وســیله ایــن آگهــی از متقاضیــان و کلیــه صاحبــان امــلاک 
مجــاور طبــق مــاده ۱۴ قانــون ثبــت دعــوت می شــود در وقــت مقــرر در محــل حضــور به هــم رســانند. واخواهــی مجاورین 
نســبت بــه حــدود و حقــوق ارتفاقــی طبــق مــاده ۲۰ قانــون ثبــت از تاریــخ تنظیــم صــورت مجلــس تحدیــدی تــا ۳۰ روز 
پذیرفتــه خواهــد شــد. ضمنــا معتــرض مکلــف اســت طبــق تبصــره ۲ مــاده واحــد قانــون تعییــن تکلیــف پرونده هــای 
ــخ تســلیم  ــاه از تاری ــی ظــرف مــدت یک م ــه اجرائ ــاده ۸۶ حــال آیین نام معترضیــن ثبتــی مصــوب ۱۳۷۳/۰۲/۲۵ و م

اعتــراض بــه اداره ثبــت، دادخواســت بــه مرجــع قضایــی محــل تســلیم دارد و الا حــق او ســاقط خواهــد شــد.
۱- پــلاک ۱۶۲ فرعــی مجــزا شــده از پــلاک ۷۳۶۷ اصلــی مــورد درخواســت آقــای احمــد عباســی ششــدانگ یک قطعــه 

زمیــن مزروعــی بــه مســاحت ۳۷۲۱۰۹/۵ مترمربــع واقــع در بخــش ســه شــبانکاره قریــه خلیفه.
۲- پــلاک ۱۷۹ فرعــی مجــزا شــده از پــلاک ۷۳۶۷ اصلــی مــورد درخواســت آقایــان احمــد عباســی و محمــد حســن 
عباســی و حســین عباســی هــر یــک نســبت بــه دو دانــگ مشــاع از ششــدانگ یــک قطعــه زمیــن مزروعــی بــه مســاحت 

۱۱۹۸۲۹/۵۰ مترمربــع واقــع در بخــش ســه شــبانکاره قریــه خلیفــه.
۳- پــلاک ۲۰۳ فرعــی مجــزا از پــلاک ۷۳۶۷ اصلــی مــورد درخواســت آقایــان احمــد عباســی و محمد حســن عباســی و 
حســین عباســی هــر یــک نســبت بــه دو دانــگ مشــاع از ششــدانگ یک قطعــه زمین مزروعــی بــه مســاحت ۶۲۳۱۷/۵۰ 

متر مربــع واقــع در بخــش ســه شــبانکاره قریــه خلیفــه
۴- پــلاک ۹۱۸ فرعــی مجــزا از پــلاک ۷۳۶۷/۱۷۹ اصلــی مــورد درخواســت آقایــان احمد عباســی و محمد حســن عباســی 
و حســین عباســی هــر یــک نســبت بــه دو دانــگ مشــاع از ششــدانگ یــک قطعــه زمین مزروعــی بــه مســاحت ۲۰۹۴۰۲ 

مترمربــع واقــع در بخــش ســه شــبانکاره قریــه خلیفــه. ۱۸۵۰/ م الف.
تاریخ انتشار: ۹۵/۱۱/۱۴                                                                      امیرعباس ترجمان – رییس واحد ثبتی شبانکاره
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بامداد جنوب: با شــعله ور شدن دامنه جنگ 
در نقــاط مختلف جبهه های مبارزاتــی یمن و به 
بن بســت رســیدن اهداف جریان متجاوز به یمن 
به نظر می رسد، شکاف و اختلاف در میان مهره های 
این ائتلاف افزایش پیدا کرده اســت. از سوی دیگر 
امریکا نقش خود را در تحولات یمن پر رنگ تر کرده 
تا بتواند اوضاع نابســامان این جنگ را به نفع خود و 

متحدان منطقه ای اش مدیریت کند.
با نگاهــی به مولفه های اوضــاع میدانی جنگ 
در یمن، نشــانه ای از پایان روشــن برای آن دیده 
نمی شــود. با وجود بن بســت ائتــلاف متجاوز در 
تحقق اهداف جنگ یمن، به نظر می رسد همچنان 
قدرت هــای غربی به دنبال ایجاد حاشــیه امنیت 
و پوشــش دادن جنایت های ایــن ائتلاف در یمن 
هســتند اما با نزدیک شــدن به دومین سال آغاز 
جنگ در یمــن به نظر می رســد دو جریان اصلی 
حاضر در جنــگ یمن، یعنی عربســتان و امارات 
که ســطح اختلافات خود را جدی تــر کرده اند و 
وارد درگیری های دو جانبه شــده اند. آنها از طریق 
ابزارهای داخلی خود به دنبــال رقابت نفوذ در این 
کشور هستند. بررسی برخی رفتارهای منطقه ای 
امارات حاکی از آن است که این کشور تلاش می کند 
ضمن اجتناب از برهم خوردن روابطش با عربستان، 
نفوذ خود را در کشــورهای عربی افزایش دهد و از 
عربستان عقب نماند. در حالی که عربستان و امارات 
در جنگ علیه یمن همسو و هماهنگ عمل می کنند 
اما امارات برخلاف عربستان در صحنه سیاسی یمن 
از خالد بحاح، نخســت وزیر سابق دولت مستعفی 
منصورهادی حمایت می کرد. عربستان سعودی نیز 
با آگاهی از این سیاســت امارات، به بهانه اختلاف 
میان منصور هادی و خالــد بحاح، زمینه برکناری 
بحاح از نخست وزیری دولت مستعفی یمن را فراهم 
کرد و در انتخاب محسن الاحمر که روابط نزدیکی 
با آل ســعود دارد، به عنوان مشاور منصور هادی نیز 

نقش داشت.
دامنه درگیری های خونین در تعز بین گروه هایی 
که از ســوی این دو کشــور تامین مالی می شوند، 
نشان دهنده این حجم از رقابت قدرت است. این در 
حالی است که منابع متعدد یمنی تاکید می کنند که 
امارات به دنبال همگرایی با کنگره ملی یمن بوده و 
دشمنی با این گروه را به عنوان ابزاری تبلیغاتی در 
جهت مراعات برادر بزرگ تر خود مطرح می کند. در 
جریان این درگیری ها هجمه تبلیغاتی گسترده ای 
بین دو گروه صورت گرفته است. رسانه های وابسته 
به امــارات جریان الاصلاح را به سســتی در مورد 
جنگ و همراهی با انصار الله متهم می کنند و مدعی 
هستند که عقب نشینی این گروه از برخی مناطق 
نظامی باعث شده ارتش یمن و نیروهای کمیته های 

مردمی کنترل این مناطق را در دست بگیرند. 
در مقابل رســانه های وابسته به جریان الاصلاح 
نیز گروه مقابل را متهم می کنند که برخی مناطق 

در تعــز را بــرای جلوگیــری از ورود اخوانی ها به 
درگیری های الساحل تحت سلطه خود گرفته اند.

شــهر عدن نیز اخیرا نمونه ای دیگــر از هرج و 
مرج و درگیری های موجود بین دو گروه را شــاهد 
بود. ایجــاد درگیری و اعتراضــات خیابانی و قطع 
مسیرهای تردد برای دریافت حقوق و حمله به بانک 
مرکزی و ربایش نگهبانــان این بانک، بخش هایی 
از اوضاع نابســامان این شهر اشغال شده بود که در 
نتیجه اختلافات موجود بین عربســتان و امارات و 
نیروهای تحت امر آنها به وجود آمده اســت. رقابت 
قدرت بین گروه های مختلف تحت پرچم امارات و 
عربســتان در یمن گرچه در برخی مناطق از جمله 
حــوادث و درگیری های به وقوع پیوســته در تعز 
بین گروه ســلفی تحت امر ابو العباس حمایت شده 
از ســوی امارات و جنبش الاصلاح مورد پشتیبانی 
عربستان سعودی به درگیری های خونین ختم شده 
است  اما به نظر نمی رســد که این روند تاثیر زیادی 
در مناســبات دو جانبه امارات و عربســتان داشته 
باشد. امیر نشــین ابو ظبی گر چه از مدت ها پیش 
خصومت های نهفته ای با خاندان آل سعود دارد، اما 
در حال حاضر رســیدن به درگیری با تیم حاکم بر 
عربستان سعودی را به نفع خود نمی بیند. امارات تا 
زمانی که چراغ سبز امریکایی ها در حمایت مطلق از 
خود را دریافت نکند، وارد رقابت جدی با پدرخوانده 

منطقه ای خود نمی شود.
در همین راستا ابو ظبی سعی دارد از شکست های 
ریــاض در تمامی کشــورها در عملیــات نظامی 
اســتفاده کند تا خود را به عنوان متحد عرب مورد 
اعتماد کشــورهای غربی در روند آنچه که مبارزه با 
تروریسم می نامند، معرفی کند. رقابت سعودی – 
اماراتی به نظر می رسد در راستای تعیین موقعیت 
این کشــورها در دولت جدید کاخ سفید است. آنها 
تــلاش دارند در تصمیم گیری هــای دولت ترامپ 
در زمینه نحوه تعامل با منطقه عربی نقش آفرینی 
کرده و بیشــترین حد آمادگی خود را برای اجرای 
پروژه هــای امریکایی اعلام کننــد. امارات تلاش 
مخفیانه ای برای رسیدن به جایگاه کنونی عربستان 
در منطقه به عنوان ابزار اصلی ســلطه غرب دنبال 
می کند. امارات در این راســتا ســعی دارد از وجهه 
مخدوش عربســتان درنتیجه جنایت های صورت 
گرفته بر ضد غیرنظامیان این کشور و تبدیل شدن 
آن به حامی فکری، مالی و تسلیحاتی تروریست ها 
در منطقه استفاده کند و غربی ها را به سرمایه گذاری 
بر روی خــود وا دارد. در همین رابطه منابع خبری 
اعلام می کنند که سرویس اطلاعات امارات به طور 
مستقیم با ســرکرده های شبه نظامیان تروریست 
وابســته به ائتلاف سعودی تماس گرفته و آنها را به 
پناهندگی به نیروهای اماراتی دعوت کرده اســت. 
این منابع تاکید دارند که امارات قوی تر از عربستان 
در جنوب یمن عمل می کنــد و با صرف دلارهای 
نفتی، خود را مســتقیما وارد جنگ یمن نمی کند. 

آنها بر خلاف عربســتان که همواره در حال جنگ 
با نیروهای یمنی است، هیچ عملیات نظامی در این 

کشور ندارند.
افق نگاه امارات این اســت کــه در دولت جدید 
امریکا به ریاست دونالد ترامپ نقش مهم ترین متحد 
واشنگتن در منطقه را ایفا کند ، البته ابو ظبی می داند 
که رسیدن به این روند نیازمند اثبات قدرت نظامی 
و توان ارتش این کشور است، لذا ابو ظبی گروه های 
نظامی را تحت عناوین مختلف نظیر ارتش نخبگان 
حضرموت با 12 هزار نیرو و نیروهای کمربند امنیتی 
با 12 هزار نیرو تشکیل داده و آنها را در جنوب یمن 
فعال کرده اســت. این نیروها از جریان های سلفی 
تشکیل شده اند که از عربستان اطاعت نمی کنند. 
طی ماه های اخیر سران امارات، هیثم قاسم طاهر، 
وزیر دفاع ســابق این کشــور را مامور تشکیل یک 
یگان نظامی متشکل از 20 هزار نفر در جنوب یمن 
کرده انــد. در مرحله اول پنج هزار نفر از این افراد در 
بندر عصب در اریتره تمرین های یک ماهه را پشت 
سر گذاشتند  اما شــتاب اماراتی ها برای رسیدن به 
روزهای اولیه ریاســت جمهوری ترامپ باعث شد 
دوره های آموزشــی این نیروها در مراحل بعدی به 
صورت دوره های فشرده 15 روزه و در اردوگاه های 
داخلی برگزار شود. نیروهای هجومی که امارات آنها 
را در جبهه باب المندب مستقر کرده، عموما از شبه 
نظامیان یمنی و سودانی وابسته به طاهر هستند که 
علاوه بر دو یگانی که پیش از این نام بردیم، از سوی 
عبد ربه منصور هادی مرد اول وابسته به عربستان 
در یمن به رسمیت شــناخته نمی شوند. افراد این 
یگان ها ، حقوق خود را از طریق سرکردگان گروه ها 

از امارات دریافت می کنند.
به نظر می رســد امارات ســعی دارد بدون وارد 
کردن نیروهــای خود در یمن، جریان های شــبه 
نظامی وابســته به خود و مستقل از عربستان را در 
داخل این کشــور تاسیس کند تا بتواند علاوه بر در 
اختیار گرفتن ابتکار عمــل در یمن و جلوگیری از 
افزایش تلفات نظامیان خود در این کشور ، خود را از 
زیر چتر سعودی ها نیز خارج کند. نکته قابل توجه 
این که فعالیت های جدیــد امارات در یمن زیر نظر 
امریکایی ها و تحت مدیریت آنها دنبال می شــود. 
شاخص های موجود نشان می دهد که دولت جدید 
امریکا گرایش بیشتری به استفاده از اماراتی ها دارند. 
امریکایی ها موجودیت امارات در جزیره سقطری و 
بندر العصب اریتره و اســتان های جنوبی یمن را در 
راستای خدمت به پروژه غربی و امریکایی می دانند. 
از همین رو افســران و کارشناسان نخبه امریکا در 
پایگاه های اماراتی حضور دارند و افسران اماراتی نیز 
به اجرای برنامه های امریکا از طریق وابستگان خود 
در جنوب یمن مبادرت می کنند. لذا به نظر می رسد 
جنگ تجاوز طلبانه بر ضد یمن نه تنها مراحل پایانی 
خود را پشت سر نمی گذارد، بلکه وارد مرحله ای تازه 

با کلید واژه پس زدن عربستان سعودی می شود.
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بامداد جنوب: دبیر کل ســابق ســازمان ملل متحد که گمان 
می رفت نامــزد انتخابات ریاســت جمهوری کره جنوبی شــود، از 
حضور در این رقابت امتناع کرد.  به گزارش خبرگزاری یونهاپ نیوز، 
بان کی مون که گمان می رفت آمادگی حضور در انتخابات ریاســت 
جمهوری کره جنوبی کشــور زادگاهش را داشته باشد؛ از مشارکت 
در این رقابت حســاس امتناع کرد.  بان روز گذشــته پس از دیدار با 
رهبران احزاب محافظه کار کره جنوبی، طی کنفرانس خبری از پیش 

اعلام نشــده ای که در پارلمان برگزار شد، امتناع خود را از حضور در 
انتخابات ریاســت جمهوری اعلام کرد و افزود: دلیل این را اطمینان 
نداشتن از قدرت خود برای حل مشکلات موجود می دانم  و مطمئن 
هستم بســیاری هســتند که می توانند بهتر از من این مسوولیت را 
عهده دار باشند. وی در این باره گفت: از دنیای سیاست کناره گیری و 
از بابت مایوس کردن مردم عذرخواهی می کنم.  اگرچه بان به عنوان 
مســتعد ترین نامزد ریاســت جمهوری کره جنوبی مورد توجه بود، 

نداشتن آگاهی کافی از امور داخلی این کشور، به عنوان معضلی برای 
وی مطرح می شــد. علاوه بر این، بان این روزها مشغول توضیح پس 
دادن از بابت فســاد مالی کی ســانگ برادرش است که تحت پیگرد 
بین المللی قرار گرفته و امریکا خواهان استرداد وی است. جالب آنکه 
پارک گئون های رئیس جمهوری کره جنوبی نیز به اتهام فساد سیاسی 
در حال تعلیق به ســر می برد و تا زمان محرز شــدن جرمش از سوی 
دادگاه عالی، نخست وزیر به طور موقت عهده دار وظایفش خواهد بود.

 پیشنهاد روسیه برای پیوستن مصر
 به مذاکرات سوریه

بامداد جنوب: محافل دیپلماتیک در روســیه خبر دادند که مسکو 
پیشنهاد ملحق شــدن مصر به جمع سه کشــور میانجی در حل بحران 
سوریه، )روســیه، ایران و ترکیه( را مطرح کرده و ظاهرا مقامات دمشق 

هم با این مساله مخالفتی ندارند.
روســیه معتقد اســت ضرورت دارد که مصر هم به جمع ســه کشور 
میانجی در حل و فصل مناقشــه در سوریه بپیوندد. در حال حاضر به جز 
روسیه، ایران و ترکیه نیز در این گروه قرار دارند. نظریه مسکو با مخالفت 
مقامات آنکارا روبه رو شــده، ولی در دمشــق و قاهره یادآور شده اند که 
ابتکارعمل روســیه در صــورت تحقق یافتن، می توانــد به نقطه عطفی 
در حل بحران سوریه تبدیل شــود. منابع خبری در محافل دیپلماتیک 
روسیه مطرح شــدن چنین پیشنهادی از طرف مســکو را برای روزنامه 
ایزوســتیا فاش کرده و گفته اند که فعلا ترکیه با این نظریه مخالف است. 
بعد از ســرنگونی نظامی رئیس جمهور اسلام گرای مصر )محمد مرسی(، 
ترکیه دیدگاه منفی نســبت به دولت به قدرت رســیده در این کشــور 
پیدا کرده اســت. ولادیمیر جباروف، عضو کمیته امور بین الملل شورای 
فدراسیون )سنای( روسیه معتقد اســت که افزایش نقش مصر می تواند 

به نفع پیشرفت در مذاکرات صلح سوریه باشد. 
وی در گفت وگو با این روزنامه گفته اســت:  این اقدامی درست است، 
برای این که مصر نشان داده که دشمن افراطگرایان اسلامی است و سوریه 
هم کشــور غریبه ای برای مصر نیست. در اواخر دهه 50 قرن گذشته دو 
کشــور متحد یکدیگر بودند که نشــانه نزدیکی تاریخی آنهاست. اکنون 
نیز برای مصر بســیار مهم اســت که گروه تروریســتی داعش در سوریه 
نابود شــود، برای این که در واقع این گروه ارتباط مستقیم با افراطگرایان 
در منطقه صحری ســینا در مصر دارند. جبــاروف در باره مخالفت آنکارا 
با پیوســتن مصر به میانجیگران در ســوریه، تاکید کرد که اکنون زمان 
آن رسیده که اختلافات گذشــته کنار گذاشته شود و برای از بین بردن 

تهدیدات مشترک ناشی از داعش، با یکدیگر متحد شد.
حونین نمیر نماینده پارلمان ســوریه در گفت وگو با ایزوســتیا گفته 
است که مقامات دمشق با ملحق شــدن مصر به روند حل و فصل بحران 
در ســوریه مخالفتی ندارند. این قانونگذار ســوری می گوید: با توجه به 
ایجاد نیروی محرکه در روند توســعه روابط بین ســوریه و مصر در این 
اواخــر، می توان گفت که قاهره قادر به ایفای نقش ســازنده ای در حل و 
فصل مشکلات در سوریه خواهد بود. البته هنوز این مساله قطعی نشده و 
ترکیه و برخی کشورهای عربی منطقه خلیج فارس با چنین میانجیگری 
مخالفت کرده اند. ولی اگر شــرایط به گونه ای شــود که مصر با ســوریه 
همکاری بیشــتری داشته باشد، مسلما این مســاله مورد رضایت برخی 
از کشــورهای عربی قرار نخواهد داشــت. این روزنامه می افزاید: روابط 
دمشق و قاهره را نباید بســیار توسعه یافته نامید، ولی اخیرا تماس هایی 

بین دو کشور به وجود آمده است. 
در اکتبر ســال گذشــته بود که علی مملوک مدیــر اداره کل امنیت 
سوریه به قاهره سفر کرد. وی در این سفر با مقامات بلندپایه مصر دیدار و 
گفت وگو کرد. این سفر را می توان نخستین سفر رسمی یک مقام سوری 

به مصر بعد از بروز بحران در این کشور نامید.

گزارش

بامداد جنوب: نخســت وزیر ژاپن در پاسخ به پرسش نمایندگان مجلس 
این کشــور در رابطه با حضور نیروهای مســکو در جزایر کوریل گفت: حضور 
نظامیان روســیه در این جزایر خدشه ای در روند گفت وگوهای صلح دو کشور 

وارد نمی کند.
به گزارش خبرگزاری تاس، شینزو آبه گفت: حضور نظامیان مسکو در جزایر 
کوریل مانعی برای ادامه مذاکرات صلح بین دو کشــور ایجاد نمی کند. وی روز 
چهارشنبه در مجلس و در پاسخ به نمایندگان این کشور درباره حضور نظامیان 
روســیه در جزایر کوریل، افزود: برخلاف شروط مورد توافق طرفین، نظامیان 
روسیه پیشتر نیز در چهار جزیره دیگر حضور یافته اند که ما این موضوع را بارها 

به طرف روسی یادآور شده ایم. 
وی در ادامه با اعلام این مطلب که حضور نظامیان روســی در جزایر کوریل 
به معنای توقف گفت وگوهای صلح کشورش با روسیه نیست، تاکید کرد: اگر 
ما به روس های مقیم جزایر کوریل توجه نکنیم، روند به سر انجام رسیدن این 

گفت وگوها ممکن نخواهد شد. 
گفتنی است که دیمیتری پسکوف، ســخنگوی کرملین در نوامبر 201۶ 
گفته بود: استقرار سامانه های موشکی روسیه در جزایر کوریل برای ثبات منطقه 
مفید بوده و مانعی برای ادامه گفت وگوهای صلح مسکو- توکیو ایجاد نخواهد 
کرد. لازم به ذکر اســت که روسیه و ژاپن از نیمه قرن گذشته درصدد به امضاء 
رســاندن گفت وگوهای صلح بین دو کشور در مورد چند جزیره مورد مناقشه 

واقع در جنوب جزایر کوریل بوده اند.

حضور نظامیان روسیه در جزایر کوریل 
مانعی برای گفت وگوی فی ما بین نیست

بامداد جنوب: وزیر همکاری های منطقه ای رژیم صهیونیستی در خصوص 
روابط نظامی و اقتصــادی با رژیم آل خلیفه در بحریــن گفت که فرماندهان 

نیروهای ضد شورش بحرین در تل آویو آموزش دیده اند.
به گزارش پایگاه خبری فرانسوی »تریبون«، وزیر همکاری های منطقه ای 
رژیم صهیونیســتی در خصوص روابط نظامی و اقتصادی با رژیم آل خلیفه در 
بحرین گفت: فرماندهان نیروهای ضد شــورش بحریــن در تل آویو آموزش 
دیده اند. بر اســاس این گزارش، اسحاق هنگبی در این خصوص گفت: بحرین 
یکی از کشورهای عربی است که روابط اقتصادی و امنیتی قوی با اسرائیل دارد 
و گروهی از فرماندهان نیروهای ویژه ضد شــورش بحرین در تل آویو آموزش 
دیده اند. وی که یکی از شخصیتهای نزدیک به بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی محسوب می شود، افزود: این آموزش، قسمتی از برنامه هایی 
ویژه است. هنگبی با تاکید بر این که حاکمان بحرین به حفظ روابط خوب خود 
با اسرائیل می کوشند، گفت: اسرائیل در حال بررسی و مطالعه برای گسترش 
روابط با کشورهای عربی است. وی همچنین تاکید کرد: یک هیات اقتصادی 
اســرائیلی ماه گذشته با مدارک شناسایی اروپایی و امریکایی از بحرین بازدید 
کردند و سرمایه گذاری در بخش های مختلف با مسوولان در این کشور در حال 

پیگیری است.

آموزش فرماندهان نیروهای ضد شورش 
آل خلیفه اسرائیل

بامداد جنوب: روزنامه روســی ایزوســتیا نوشــت که مسکو در حال 
ارتقای جنگنده هایی از نوع ســوخو 25 است تا آنها را برای هدف قرار دادن 

گروه های تروریستی به سوریه بفرستد. 
روسی ایزوستیا نوشت: جدیدترین جنگنده های هجومی اواخر تابستان 
آینده به پایگاه حمیمیم در ســوریه فرســتاده خواهند شد. جنگنده های 
ســوخو 25 اس ام۳ به مجموعه جنگنده های دیگری خواهند پیوست که 
در پایگاه حمیمیم هســتند. این روزنامه نوشت: جنگنده های سوخو 25 به 
پیشرفته ترین دستگاه های مشــخص کردن هدف در شرایط آب و هوایی 
مختلف مجهز هســتند و ماموریت آنها منهدم کردن خودروهای زرهی و 

تجهیزات دیگر تروریست هاست. 
روزنامه ایزوستیا نوشت: جنگنده هایی که ارتقا یافته اند به دستگاه هایی 
مجهز هســتند که می توانند از خود محافظت کنند و به آنها نام کلاغ های 
شکست ناپذیر اطلاق می شــود. این روزنامه به نقل از منابع آگاه در وزارت 
دفاع روســیه اعلام کرد که این کشــور در حال برنامه ریزی برای ارســال 
چهار مورد از این جنگنده ها به ســوریه است. بعد از این که در سال 201۶ 
مســوولان به وجود مشکلاتی در ســامانه هدف گیری این جنگنده ها پی 

بردند، این جنگنده ها در حال حاضر مورد آزمایش قرار می گیرند.

 کلاغ های شکست ناپذیر روسیه 
به سوریه می روند

بامــداد جنوب: مقامــات نظامی امریــکا و کره جنوبی بــرای افزایش 
استحکامات و تجهیزات نظامی به منظور مقابله با تهدیدهای کره شمالی توافق 

کردند.
به گزارش خبرگزاری یونهاپ، ژنرال لی ســون جین رئیس ستاد مشترک 
ارتش کره جنوبی امروز از گفت وگویی تلفنی با ژنرال »جوزف دانفورد« همتای 
امریکایی خود خبر داد و گفت که دو کشــور بر تعهد به تقویت موضع نظامی و 

دفاعی در برابر تهدیدهای کره شمالی تاکید دارند. 
رئیس ســتاد مشــترک ارتش کره جنوبی با بیان نیاز به افزایش اقدامات 
بازدارنده در برابر تهدیدات موشکی و اقدامات هسته ای کره شمالی، گفت: در 
گفت وگوی تلفنی بر همکاری مشــترک کره جنوبی و دولت جدید امریکا به 

منظور کنترل اوضاع در منطقه تاکید شد. 
وی گفت: به نظر نمی رسد کره شمالی در سال 201۷ تصمیم داشته باشد 
عملکرد خود را تغییر دهد و بنابراین، نیاز به اعمال فشــار شدید در این زمینه 
وجود دارد. مقامات کره جنوبی و امریکا نخســتین دیدار خود را در راســتای 
تحکیم و توسعه اســتراتژی بازدارنده در برابر تهدیدهای پیونگ یانگ برگزار 
کردند که این اقدام از ســوی مقامات کره جنوبی به شدت محکوم شد. امریکا 
سال گذشته شــماری از تجهیزات نظامی خود از جمله بمب افکن های مدل 
»بی-52« با قابلیت هسته ای را به صورت موقتی در اختیار کره جنوبی قرار داد.

 توافق امریکا و کره جنوبی علیه
 قدرت نظامی کره شمالی

در رقابت ریاست جمهوری کره جنوبی شرکت نمی کنم

بلبل زبانی جالب وزیر خارجه 
امارات!

بامداد جنوب: وزیــر خارجه امارات در جریــان کنفرانس خبری 
اجلاس همکاری روســی- عربی مدعی شــد که قانــون منع مهاجرت 

رئیس جمهوری امریکا مخالف هیچ کدام از ادیان نیســت.
به گــزارش خبرگزاری اســپوتنیک، عبدالله بن زایــد آل نهیان در 
جریان کنفرانس خبری اجلاس همکاری روســی- عربی مدعی شــد 
که قانون منــع مهاجرت دونالد ترامپ رئیس جمهــوری امریکا با هیچ 
کدام از ادیــان مخالفتی ندارد. وی در ادامه ادعاهــای خود افزود: بی 
شــک کشورها دارای حق حاکمیت هســتند و می توانند تصمیماتی در 
راســتای حفظ این حاکمیت اتخاذ کنند و رئیس جمهوری امریکا از این 

حق استفاده کرد. 
تلاش هایــی برای نشــان دادن این مطلب که قانــون منع مهاجرت 
مخالــف ادیان عمل می کند، صورت گرفته اســت اما این قانون مخالف 
یک دین خاص نیســت بلکه یک تصمیم موقت است. باید این مطالب را 
نیز در نظر بگیریم. ترامپ جمعه گذشــته در راستای سیاست مهاجرتی 
خود، دســتوری را به امضاء رساند که مطابق آن شهروندان هفت کشور 
مســلمان اجازه ورود به خاک امریکا را ندارند کــه این امر باعث ایجاد 
مخالفت های شــدید و گسترده در سرتاســر امریکا و دیگر کشورهای 

جهان شد.
این صحبت های وزیر خارجه امارات در حالی مطرح می شود که کاخ 
ســفید گفته است لیست  کشورهای مشــمول این تحریم بیشتر شده و 
حتی احتمال وارد شــدن کشــورهای متحد امریکا نظیر امارات در این 

طرح بسیار زیاد است.

گزارش

زنگ خطر برای آل سعود به صدا در آمده است
با ایجاد رابطه ای راهبردی و نانوشته میان امریکا و امارات؛

بامداد جنوب: شهردار حیفا در ساحل شمالی اراضی اشغالی ضمن هشدار 
نســبت به خطر انبارهای حاوی آمونیاک موجود در این شهر، این انبارها و 

کشتی های حامل آمونیاک را همانند بمب هسته ای دانست. 
به گزارش روزنامه اسرائیل الیوم، شهردار حیفا اعلام کرد: انبارهای آمونیاک 
موجود در این شــهر به منزله بمب هسته ای اســت و ما از کابینه اسرائیل 
می خواهیم برای بررسی خطر این انبارها تشکیل جلسه دهد. روزنامه عبری 
زبان هاآرتص روز دوشــنبه گزارشــی در این باره منتشر کرده و نوشته بود 
که هدف قرار دادن کشــتی حامل آمونیاک در سواحل حیفا به مرگ ده ها 
هزار نفر در آن واحد منجر خواهد شــد. پیشتر دبیر کل حزب الله اسرائیل 
را تهدید کرده بــود که در صورت هدف قرار دادن مردم لبنان همانند آنچه 
که در گذشته روی می داد، بندر حیفا از حملات موشکی این حزب در امان 

نخواهد بود. 

در کنفرانس مطبوعاتی که روز سه شــنبه در ســاختمان شهرداری حیفا 
برگزار شد، مشخص شد که مساله مربوط به کشتی حامل آمونیاکی است 
که هر ماه مواد ســمی را با خود به سواحل فلسطین می آورد و در بندر حیفا 
بارگیــری می کند. در این کنفرانس خلاصه گزارشــی که درباره خطرات 
این کشــتی و محموله های آمونیاک در حیفا وجود دارد و پروفسور ایهود 
کینان، کارشناس بین المللی مواد شیمیایی و 10 متخصص دیگر آن را تهیه 
کرده اند، فاش شد. کینان می گوید ایجاد شکاف در یکی از تانکرهای حاوی 
آمونیاک به مرگ 1۶ هزار نفر منجر شــده و هدف قرار دادن کشتی حامل 
آمونیاک نیز می تواند به دلیل واکنش های شیمیایی که میان ماده آمونیاک 
و آب دریا صورت می گیرد، به مرگ ده ها هزار نفر می انجامد. براســاس این 
گزارش ایجاد شکاف در این مخازن به فاجعه ای خطرناک تر از فاجعه انفجار 

بمب هسته ای در هیروشیما و ناکازاکی می انجامد.

مخازنی خطرناک تر از بمب اتم در عمق سرزمین های اشغالی



بامداد جنوب: هــزار و 340 کیلوگرم مــواد مخدر در عملیات 
مشــترک سربازان گمنام امام زمان در بوشهر و هرمزگان کشف شد. 
در همین خصوص، روابط عمومی اداره کل اطلاعات استان بوشهر روز 
گذشــته اعلام کرد: با اقدامات اطلاعاتی، عملیاتی مشترک سربازان 
گمنام امام زمان )عج( در استان های بوشهر و هرمزگان، یک تن و 340 
کیلوگرم مواد مخدر که از طریق دریا در حال انتقال به استان بوشهر 
بود، کشف و ضبط شد. گفتنی است، محموله کشف شده مواد مخدر 

پس از بارگیری از یکی از مناطق دریایی اســتان هرمزگان به جنوب 
اســتان بوشهر منتقل می شد. در این گزارش آمده است: قاچاقچیان 
قصد داشــتند این محموله مواد مخدر را با قایق به خشکی انتقال و 
برای توزیع دریکی از استان های کشور تحویل دیگر اعضای باند دهند. 
براســاس این گزارش، در این ارتباط دو نفر متهم دســتگیر و از آنان 
یک قبضه سلاح جنگی به همراه مهمات مربوط کشف و دو دستگاه 
خودرو توقیف شــده اســت. روابط عمومی اداره کل اطلاعات استان 

بوشهر در گزارش خود آورده است: پرونده متهمان برای سیر مراحل 
قانونی تحویل مراجع قضائی اســتان داده شده است. این چهارمین 
محموله سنگین مواد مخدر است که سربازان گمنام امام زمان )عج( در 
اداره کل اطلاعات استان بوشهر در سال جاری در دریا کشف کرده اند. 
ستاد خبری اداره کل اطلاعات استان بوشهر در این گزارش، آمادگی 
خود را برای دریافت گزارش های مردمی از طریق شماره تلفن 113و 

صندوق پستی 1111اعلام کرده است.

سربازان امام زمان )عج(، چهارمین محموله مواد مخدر را کشف کردند

کمبود اعتبار، مانع تکمیل کمربندی شد

بامــداد جنــوب: کمربنــدی آبپخــش 
مدت هاســت که دغدغــه بوشــهری ها بوده و 
همــواره آن را در فضاهــای مجــازی و واقعی 
به گوش مســوولان اســتانی و حتی کشــوری 
رســانده اند. بزرگــراه که پیش از ایــن در حال 
ســاخت بود اما مدتی است که متوقف شده است 
و حال، شــهروندان و فعالان اجتماعی خواستار 
شفاف ســازی مسوولان در این خصوص هستند. 
مسیر یاد شــده که تا کنون قربانی مالی و جانی 
بسیاری داشــته اینک اما متوقف شده است. این 
پروژه ملی به طول 205 کیلومتر با هدف تسهیل 
دسترســی به مناطق مرکزی و شــمال استان 
طراحی و از ســال 1387 آغاز شد. برای اجرای 
این پروژه 270 میلیارد تومان اعتبار مصوب و در 
نظر گرفته شــد که 50 درصد سهم وزارت نفت 
و 50 درصد از تعهدات وزارت راه و شهرســازی 

است.
این در حالی اســت که با گذشت هشت سال 
از شروع پروژه ســرانجام در دهه فجر سال 94، 
بزرگــراه برازجان – گناوه بــه طول 76 کیلومتر 
از طریق ویدئوکنفرانــس از طرف رئیس جمهور 
افتتاح شد اما همچنان اندر خم یک کوچه است 

و در حال حاضر هم متوقف شده است. 
هر چند که مســوولان تا کنون دستاویزهای 
مختلفی برای به ســرانجام نرســیدن و تکمیل 
نشدن این پروژه داشــته اند و آنها را در رسانه ها 
اعلام کرده اند اما به نظر می رسد در وهله نخست 
همــت و انگیزه لازم و در وهلــه دوم گره ای کور 
برای ادامه فعالیت کمربندی آبپخش وجود دارد 
که میل به ادامه دادن را کُشــته است. حال این 
ســوال پیش می آید که به راســتی کدام کمبود 
اعتباری مسبب این اهمال کاری است؟ اعتباری 

که پیش از این تخصیص یافته اســت؟ برگ های 
تقویم، گواه موثقی اســت تا بگوید زمین در این 
مسیر چه تعداد قربانی را بلعیده است. به راستی 
سفر فلان وزیر و فلان مسوول کشوری به استان 

چه رهاوردی داشته است؟
در همیــن خصوص امــام جمعه ســعدآباد 
در خطبــه دوم نماز جمعه خطاب به مســوولان 
اســتان گفت: اما مســاله مهم و قابل توجه پس 
از ســفر وزیر محترم راه و مســکن و شهر سازی 
جناب آقای آخوندی به استان بوشهر، این است 
که پروژه اتوبان برازجان به گناوه، حد فاصل پل 
کلل تا روستای میاندشت و تقاطع غیر همسطح 
ســعدآباد به آبپخش تعطیل شــده است و علت 
تعطیلی پروژه را نبــود اعتبار کافی برای اجرای 
پروژه ذکر کرده اند. ســوال این اســت، چگونه تا 
قبل از این سفر مبارک اعتبار کافی بود و کارگاه 
تجهیــز و هزاران متــر مکعب خــاک از تقاطع 
همسطح خاک برداری شد و زیر گذر برای ادامه 
و انجام پروژه فراهم شــد و همه امیدوار شدند و 
ما انتظار داشــتیم تا عید نوروز و آغاز سال جدید 
این پروژه به بهره برداری برســد اما اکنون اعلام 
می شــود به علت کمبــود اعتبار پــروژه تعطیل 

است.
حجت الاسلام کشــاورز با بیان این که مردم از 
نمایندگان خود بیــش از این انتظار دارند، افزود: 
بنده همان گونه که تبعات سیاســی – اجتماعی 
این پــروژه را به معاون محترم سیاســی امنیتی 
اســتاندار آقای گراوند و به آقای سعادت نماینده 
محتــرم مردم دشتســتان در مجلس شــورای 
اسلامی منتقل کردم، باز هم تاکید موکد می کنم 
که همان طور که تا کنون اجرای این پروژه را لازم 
و ضروری می دانستید و بر اجرای سریع آن تاکید 

داشــتید، چاره اندیشی کنید و اعتبار لازم را برای 
اجرای پروژه اختصاص دهید. 

انتقادات مردمی به توقــف اجرای کمربندی 
آبپخش همچنان ادامــه دارد و مردم آبپخش از 
چند هفته پیش به منظور انتقــال انتقاد و گلایه 
خود نسبت به این موضوع طوماری نوشته اند که 
امضای شهروندان پای آن طومار ثبت شده است. 
این کمربندی که به ســبب آن که در مســیر 
رودخانه حله قرار داشــت و مســیري بسیار بکر 
و بي نظیــر بود، با احداث جاده در معرض نابودي 
قرار داشــت و همیــن امر هم با انتقــاد اعضای 
شــورای شهر و بسیاری از دوســتداران طبیعت 
همراه بــود، چراکه در محل یادشــده مرغابي و 
انواع پرندگاني زیســت می کنند که حیات آنها با 
عبور جاده به خطر می افتاد. بســیاری از نخیلات 
مردم از بین رفــت و همچنان هم تیر انتقادها به 
سوی مســوولان امر نشــانه رفته است. دو بانده 
شدن یکی از مطالبات شهروندان است که برخی 
گمانه زنی ها در خصوص اجرا شــدن یا نشدن آن 

هم وجود دارد. 
دو تا سه کیلومتر بیشتر به خط پایان کمربندی 
نرســیده بود که ناگهان بلای آسمانی نازل شد و 
اجرای کار متوقف شــده اســت. کمترین سهم 
مردم در این بین، »دانســتن« است. پروژه تنها 
در فاصله دو-سه کیلومتری متوقف شده و کسی 
نمی داند این دست اندازی و مانع چه ارتباطی به 
سفر وزیر راه و شهرسازی داشت که پس از آمدن 
وی متوقف شد و آیا این اتفاق بی ارتباط بوده و در 
واقع همان کمبود اعتبار، رســیدن به خط پایان 
را به رویا تبدیل کرده است؟! اینها سوالاتی است 
که تنها مســوولان استانی از جمله مدیرکل راه و 

شهرسازی می توانند به آن پاسخ بدهند. 
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فارس: رئیس شــبکه بهداشت و درمان شهرســتان گناوه در خصوص 
افزایش استرس ها و افسردگی ها هشدار داد.

علی زکی زاده روز گذشــته با بیان این که عوامل روان شــناختی مانند 
اســترس و افســردگی بر بیماری های قلبی، دیابت، فشارخون، آلرژی ها، 
عفونت ها و بیماری ســرطان و تاثیر فشارهای روانی بر سیستم ایمنی تاثیر 
مستقیم دارند، گفت: عواملی مانند استرس و افسردگی می توانند با مداخله 
در سیســتم ایمنی فرد که محافظت از بدن را بر عهده دارد، این سیســتم 
را تضعیف و افراد را مســتعد ابتلا به مجموعه ای از بیماری های جسمی از 

جمله سرطان کند.
وی با اشــاره به این که سپری کردن دوران نســبتا طولانی با استرس و 
افســردگی می تواند با اثرگذاری بر مغز و سیســتم غدد درون ریز، موجب 
افزایش ســطح کورتیزول یا هورمون های اســترس و با ایجاد آشفتگی در 
سایر هورمون های بدن، زمینه را برای انواع بیماری مهیا و با ناکارآمد کردن 
سیستم ایمنی، امکان ابتلا به ســرطان را افزایش دهد، تصریح کرد: طبق 
تحقیقات، رویدادهای روان شــناختی زمانی خطر ابتلا به سرطان را بالاتر 

می برند که با احساس ناامیدی و درماندگی عمیق همراه شوند.
این مســوول با بیان این که ناامیــدی از کنترل نداشــتن بر زندگی یا 
احســاس ناخوشایند تســلط درونی بر اوضاع و احوال مهم مربوط به خود 
ناشی می شود و به مرور موجب می شــود که سیستم ایمنی بدن که نقش 
حفاظتی دارد توان دفاعی و مقابله و صیانت از بدن را به طور چشم گیری از 
دست دهد، خاطرنشــان کرد: زمانی که جانداران با تهدید شدید مواجهه 
و به حالتی از احســاس ناامیدی و بی پناهی عمیق می رسند، خطر ابتلا به 

سرطان و حتی مرگ قریب الوقوع بسیار افزایش می یابد.

افزایش استرس ها سرطان را رقم می زنند

بامداد جنوب: میــراث حادثه تلخ، ناگوار و غیر منتظره پلاســکو، به 
شهادت رســیدن تعدادی از آتشنشــانان غیور بود که روز گذشته مراسم 
یادبود این شهدا در حسینیه بهشت صادق بوشهر برگزار شد. هر چند پیش 
از این نیز بوشــهری ها در سراسر استان مراسمی به یاد شهدای آتشنشان و 

به یاد جانفشانی هاشان برگزار کرده بودند.
به گزارش روابط عمومی شهرداری بندر بوشهر، این مراسم که با حضور 
شهردار بوشــهر و تعدادی از معاونین وی، چند تن از اعضای شورا،تعدادی 
از مدیران کل ادارات مختلف استان، پرسنل زحمتکش آتشنشانی بوشهر 
و جمعی از مردم بوشــهر برگزار شده بود نام و یاد شهدای آتشنشان حادثه 

پلاسکو گرامی داشته شد.
در این مراســم ضمن قرائت قرآن و فاتحه برای شــهدای آتشنشــان و 
تمامی شهدای انقلاب با برقراری ارتباط تلفنی با یکی از آتشنشانان حاضر 
در حادثه پلاســکو رشادت ها و جانفشــانی های پرسنل آتشنشانی و نحوه 

شهادت تعدادی از آنان در این حادثه بیان شد.
  امید مافی خطاب به مردم ایران و به ویژه استان بوشهر گفت: از روزهای 
آغازین این حادثه مردم سنگ تمام گذاشتند و قدردان این همه همدردی 

و محبت های آنان هستیم.

یادبود شهدای آتشنشان در بوشهر با 
حضور شهردار برگزار شد

بامداد جنوب: همزمان با دهه مبارک فجر روز گذشته در آیینی شش 
پروژه عمرانی و زیربنایی در شهرستان دیر مورد بهره برداری قرار گرفت.

طرح گازرســانی به صنایع شهرســتان دیر به طول 17 کیلومتر با خط 
24 اینچ و 230میلیارد ریال اعتبار، بوستان امید شهر بردخون با مساحت 
23هزار مترمربــع و 23میلیارد ریال اعتبار از جملــه پروژه های افتتاحی 

شهرستان دیر در دومین روز از دهه مبارک فجر است.
همچنیــن محوطه ســازی، اجرای ســردر ورودی، ســاختمان انبار و 
سرویس های بهداشــتی بندر تجاری دیر با 99میلیارد ریال اعتبار از دیگر 

پروژه های بهره برداری شده در این شهرستان است.
انتظار می رود بــا پروژه هایی که همزمان با دهه فجر افتتاح می شــوند 
شاهد توسعه و پیشرفت در همه زمینه های اقتصادی، فرهنگی، اجتماعی و 
... در استان باشیم. این در حالی است که در دیگر نقاط استان نیز پروژه های 

گوناگون دیگری در زمینه آبّ، گاز، شهری و فضای سبز افتتاح می شود.
افتتاح پروژه ها در حالی رقم می خورد که انتظار می رود برای به سرانجام 

رساندن آنها همت و انگیزه کافی در مسوولان وجود داشته باشد.

 افتتاح 6 پروژه عمرانی در دیر 
کلید خورد

بامداد جنوب: رئیس مرکز ســلامت محیط و کار وزارت بهداشــت 
آزمایش های مربوط به پخش آزبست در حادثه پلاسکو را تشریح کرد.

خســرو صادق نیت در خصوص برخی اظهارات مبنی بر پخش آزبست 
در محل حادثه پلاســکو، افزود: آزبســت ماده ای سرطان زاست که اعلام 
شــده بود در محل حادثه پلاســکو پخش شــده  اســت. به همین دلیل 
نیروهای بهداشــت محیط وزارت بهداشــت، این منطقه را از نظر وجود 
آزبست بررســی کردند. البته احتمال این که آزبست در این ساختمان ها 
اســتفاده شــده باشــد، کم بود ولی برای اطمینان حاصل کردن از این 

موضوع، از محیط نمونه برداری کردیم.
وی با بیان این که ما در  بررســی های خود از محل ساختمان پلاسکو، 
مواجهه ای با این عامل خطرناک  نداشتیم و آزبستی در بررسی های ما به 
دســت نیامد، گفت: وجود الیاف آزبست در این محل مهم ترین نگرانی ما 

بود، چراکه می تواند در طولانی مدت  باعث بروز سرطان شود.
 ششــم بهمن ماه، هفــت روز بعد از شــروع حادثه حریــق و ریزش 
ســاختمان پلاســکو، محمد حقانی، رئیس کمیته محیط زیست شورای 
اســلامی شهر تهران در گفت وگو با ایســنا اعلام کرده بود که وجود انبوه 
الیاف آزبست موجود در محوطه پلاسکو و استنشاق این ماده خطرناک از 
سوی صدها نیروی آتشنشــان و امدادگر حاضر در این محل، جان آنها را 

تهدید می کند و می توان آن را یک فاجعه زیست محیطی نامید 

وجود الیاف آزبست در ساختمان 
پلاسکو، نگرانی اصلی وزارت بهداشت

کمربندی آبپخش در فاصله دو-سه کیلومتری به خط پایان؛

۵۰۰۰ کتاب جامع سلامت در 
مدارس استان بوشهر توزیع شد

بامداد جنوب: معاون تربیت بدنی و سلامت اداره کل آموزش و پرورش 
استان از توزیع پنج هزار کتاب جامع سلامت در مدارس استان خبر داد.

حســن قلندری روز گذشته در آیین گردهمایی مربیان بهداشت استان 
)کارگاه آموزشی سفیران سلامت( در محل کانون امام خمینی )ره( بوشهر 
گفت: آغاز ارتقای ســلامت جامعه در مدارس صــورت می گیرد و مربیان 

بهداشت نقش مهمی در این ارتقا دارند.
وی با اعلام این مطلب که 103 مربی بهداشت در مدارس استان در حال 
اجرای برنامه های حوزه ســلامت هســتند، افزود: به دلیل کمبود مربی در 
مدارس متوســطه اول و دوم از ظرفیت دانش آموزان در قالب طرح سفیران 

سلامت استفاده می کنیم.
قلندری با اشاره به این که در سال گذشته اداره سلامت و تندرستی این 
معاونت موفق به کسب رتبه برتر در طرح سفیران سلامت دانش آموزی شد 
و امسال نیز 10 درصد دانش آموزان اســتان در این طرح آموزش خواهند 
دید و مشــارکت خواهند داشت، خاطرنشــان کرد: پنج هزار کتاب جامع 
ســلامت در مدارس توزیع و تاکنون چندین کارگاه آموزشــی در راستای 

ارتقای کیفیت آموزشی مربیان بهداشت برگزار شده است.
وی با قدردانی از همکاری مطلوب دانشــگاه علوم پزشــکی و معاونت 
بهداشــتی و فنی در اجرای برنامه های مشــترک در مــدارس گفت: اگر 
می خواهیم جامعه ای سالم و فعال داشته باشیم باید از مدارس شروع کنیم 
و آموزش و پرورش در راســتای اهداف خود، با همکاری و تعامل با ســایر 
ارگان ها به ویژه دانشــگاه علوم پزشــکی می تواند در رسیدن به جامعه ای 

سالم کمک کند.
معاون تربیت بدنی و ســلامت اداره کل آموزش و پرورش استان یادآور 
شــد: اجتماعی کردن برنامه هــای این معاونت را با همکاری رســانه ها در 

دستور کار داریم.
در خصوص ســلامت نوجوانان و نقش بالقوه مدارس در ارتقاي سلامت 
آنها بسیار نوشته و تحقیق شده اســت. الگوهاي متفاوتي در طول سالیان 
متمادي براي به کارگیري موقعیت مدرسه در تغییر رفتار دانش آموزان به 
نحوي که آنها را به ســوي زندگي ســالم و دوري از رفتارهاي مخاطره آمیز 

سوق دهد، مورد توجه و استفاده قرار گرفته  اند.
آمــوزش جامع و چند محــوري موضوعات ســلامت در دهه هاي اخیر 
توجه بیشتر دانشمندان علم ســلامت و کارشناسان را به خود جلب کرده 
اســت. این رویکرد در برنامه هایي که از طریق مدرسه، سال ها است که در 
کشورهاي توسعه یافته به مورد اجرا گذاشته مي شود. رویکرد مدارس مروج 

سلامت از دستاوردهاي منشور ارتقاي سلامت اوتاوا است.
مدرسه مروج سلامت، بستري مناسب جهت ترویج موضوعات سلامت 
و پیشــگیري در موقعیت مدرســه و از طریق آن در جامعه است. مشارکت 
دانش آموزان، کارکنان مدرســه و والدین از اصول بنیادي ابتکار مدرســه 
مروج سلامت اســت. در این طرح از سال 1381 پیشــگیري از رفتارهاي 
پرخطر شامل اعتیاد، مصرف دخانیات، خشونت و رفتارهاي ناسالم جنسي 
منجر به بیماري ایدز دنبال مي شــود. رویکرد آموزشي این برنامه مبتني بر 

آموزش فعال مهارت هاي زندگي و از طریق الگوي مشارکت جویانه است.
طرح مدرســه مروج سلامت در ســال تحصیلي 82-1381 در حدود 
1200 آموزشگاه سراسر کشــور در دوره متوسطه به اجرا درآمد و با توجه 
به ارزش یابي به عمل آمده این طرح توانســته اســت در افزایش اطلاعات 
و مهارت هــاي لازم دانش آموزان، نســبت به چهار مقوله نفي خشــونت، 
پیشــگیري از اعتیاد، مصرف دخانیات و ایدز موثر باشد. بر همین اساس، 
طي سال هاي گذشته از جمله امسال نیز، این طرح استمرار یافت و اکنون 
به طور میانگین در حداقل 1200 مدرسه کشور تثبیت شده و جایگاه خود 

را یافته است.

آموزش

۵۰۰ نفر از زنان سرپرست خانوار 
کمیته امداد تست پزشکی شدند

بامداد جنوب: مدیرکل کمیته امداد اســتان بوشــهر از طرح تســت 
پزشــکی 500 زن سرپرســت خانوار تحت حمایت این نهاد در این استان 
خبر داد. احمد لطفی روز گذشــته در نشست با مســوولان استان با بیان 
این که طرح چکاپ ســلامت مددجویان و بازدیــد و کمک به خانواده های 
دارای بیماران خاص، صعب العلاج یکی از برنامه های اجرائی کمیته امداد 
در ســال جاری در حوزه بهداشتی و درمانی این نهاد برای مددجویان بوده 
اســت، طرح سلامت و چکاپ پزشکی با هدف سنجش سلامت مددجویان 
تحت پوشــش این نهاد انجام می شــود و در راســتای اجــرای این طرح، 
معاینات تعیین شده برای مددجویان انجام می شود تا درصد سلامتی آنها 
ســنجیده شود. لطفی با اشــاره به طرح چکاپ سلامت در زنان سرپرست 
خانوار، یادآور شد: از آنجایی که ممکن است شیوع بیماری های سرطان زا 
در زنان بیشتر باشــد، به منظور ارزیابی دقیق وضعیت سلامت آنان، طرح 
چکاپ ســلامت پزشکی برای 500 نفر از زنان سرپرست خانوار با همکاری 

مراکز بهداشت در شهرستان های استان بوشهر اجرا شده است.
این مســوول با بیان این که در صورتی که بعد از انجام چکاپ پزشــکی 
سلامت، مشــکل یا بیماری خاصی در مددجویان مشاهده شود، اقدامات 
لازم تــا مرحله درمان کامل  و تقبل تمام هزینه های آنها از ســوی کمیته 
امداد فراهم می شــود، خاطرنشــان کرد: طرح ســلامت مددجویان یکی 
از  وظایــف اصلی این نهاد اســت که تــا کنون به منظور تامین ســلامت 
مددجویان،  500 نفر از زنان سرپرســت خانوار و 80 خانواده دارای بیمار 
خــاص و صعب العلاج از خدمــات درمانی این نهاد بهره مند شــده اند که 
525 میلیون ریال برای طرح تســت سلامت زنان سرپرست خانوار و 160 
میلیــون ریال برای کمک به خانواده های دارای بیمار خاص و صعب العلاج 

هزینه شده است.
لطفی بر ضرورت تداوم اجرای طرح سلامت مددجویان تاکید و تشریح 
کرد: امیدواریم در آینده هم شاهد برنامه های این چنینی با همکاری خوب 

شبکه های بهداشت و درمان در استان بوشهر باشیم.

کمیته امداد

بامداد جنوب: فرماندار دشتی روز گذشته به تشریح وضعیت پروژه های در  
دست اقدام در این شهرستان پرداخت.

در همین راســتا، غلامرضا مهرجو با بیان این که با نصب پنج بی تی اس در 
سطح شهرستان پوشش آنتن دهی در روستاهای دشتی تقویت می شود، 
گفت: طی ســه سال گذشته با وجود همه محدویت ها و کمبود منابع مالی 
اقدامات خوبی در ســطح شهرســتان صورت گرفتــه و در این مدت115 
میلیــارد تومان از محل تملک دارایی و 23 میلیارد تومان نیز از محل ارزش 

افزوده و آلایندگی به شهرستان اختصاص یافته است.
مهرجو با بیان این که با تخصیص این اعتبارات اقدامات خوبی را در ســطح 
شهرستان شاهد هستیم، افزود: یکی از تکالیفی که بر عهده داشتیم تلاش 
برای تکمیل پروژه های نیمه تمام بود که از 256 پروژه نیمه تمام در سال 93 

این رقم در سال جاری به 78 پروژه کاهش پیدا کرد.
وی از پنج طرح فاینانس وزارت نیرو در کشــور خبر داد و گفت: از این تعداد 
دو ســد دشت پلنگ و باغان در شهرســتان دشتی به صورت فاینانس اجرا 

می شود.
مهرجو با اشــاره به این که به موازات اجرای این ســدها، طرح های کوچک 
ســازه ای آبی به بهره برداری رســید و برخی دیگر نیز در دست اجرا است 
کــه نقش مهمی در صیانت از بخش کشــاورزی و حفظ منابــع آب دارد، 
خاطرنشان کرد: زیرساخت های عمومی در شهرها و روستاهای شهرستان 

بالای 98 درصد است.
این مســوول در ادامه با بیان این که راه اندازی گمرک لاور ساحلی دشتی 
اشتغال زایی خوبی برای جوانان آن منطقه فراهم کرده و با توجه به این که 25 
درصد معادن این استان در شهرستان وجود دارد نگاه ما به سمت صادرات 
مواد معدنی است، خاطرنشان کرد: در دهه فجر امسال 125 پروژه عمرانی با 
اعتبار بالغ بر 300 میلیارد ریال افتتاح و یا عملیات اجرائی آنها آغاز می شود 
که از این تعداد 90 پروژه با اعتبار 270 میلیارد ریال به بهره برداری می رسد.

وی ضمن تاکید بــر این که یکی از پروژه های خوبی کــه در این ایام الله به 

بهره برداری می رسد آبیاری تحت فشــار در 600 هکتار اراضی کشاورزی 
است که تمام هزینه و اعتبارات آن از سوی دولت تامین شده و این امر باعث 
صرفه جویی در مصرف آب می شود، گفت: سیستم های مخابراتی روستاهای 
پرجمعیت شهرستان دشتی از جمله باغان، گلستان، کردوان، لاور ساحلی 
و کبگان جی.اس.ام است که درخواست داریم این روستاها که در محدوده 

پارس شمالی قرار دارند به شبکه کابلی متصل شوند.
وی یادآور شــد: در دشت پلنگ چهار فصل سال تولیدات کشاورزی انجام 
می شود اما مسیر جاده ای آن فاقد پوشش آنتن تلفن همراه است که ضرورت 
دارد پوشش آنتن دهی 13 روستای همجوار دشت پلنگ نیز تقویت شود. 
همچنین آنتن دهی تلفن همراه 12 روستای کوهپایه مند بخش مرکزی و 
دهستان طسوج و کبگان شهرستان دشتی، بسیار ضعیف است که انتظار 
داریم به موازات افزایش زیرساخت ها در این حوزه این موضوع نیز در دستور 

کار قرار گیرد که این امر می تواند در رونق اشتغال مردم موثر باشد.
فرماندار دشــتی در ادامه خواستار اتصال بخش شــنبه و طسوج به فیبر 
نوری شــد و افزود: مرکز مخابراتی روستای درازی از سال 93 تاکنون فاقد 

کارگذاری است که انتظار داریم در این زمینه اقدام شود.

آنتن دهی روستاهای شهرستان دشتی  در دست بررسی است



 هزینه 700 میلیارد ریالی دولت تدبیر و امید
 برای کتابخوانی

بامداد جنوب: همه از سرانه پایین مطالعه در 
کشور می نالند و نسبت به آن ابراز نگرانی می کنند. 
این ابراز نگرانی ها در حالی اســت که برخی از این 
افراد خود در شمار همان هایی هستند که سالی یک 
کتاب هم نگاه نمی کنند، چه برسد به آن که کتابی 
بخوانند. برخی در تشــریح سرانه پایین مطالعه در 
ایران آمارها را با کشورهای دیگر مقایسه می کنند 
و به این مثال متوسل می شــوند که در کشورهای 
دیگر اســتفاده از وقت های مُرده همچون انتظار در 
ایســتگاه اتوبوس نمود بارزی دارد، در حالی که در 
ایران نه تنها وقت های مُرده که زمان بسیاری از وقت 
افراد صرف فضاهای مجازی و آن هم استفاده های 
نابجا همچون لایــک کردن و دیدن تصاویر پر زرق 
و برق می شود. این اســتفاده ها نهایت بهره مندی 
ایرانی ها از تکنولوژی است. تلاش دولت برای برپایی 
نمایشگاه های کتاب در شرایطی صورت می گیرد 
که بســیاری از بازدیدکنندگان از نمایشــگاه های 
کتــاب، در حد یک بازدید و به صــورت تفریحی و 
تنها تماشای کتاب و شاید افراد دیگر در نمایشگاه 
خلاصه می شود و زمانی که از آنها می پرسی نظرت 
درباره نمایشگاه چیست و چه تعداد کتاب خریدی 
می گویند هزینه کتاب گران بود! و استطاعت مالی 
ما هم کفاف خرید کتاب را نمی دهد. هر چند نباید 
منکر این امر شد اما دلیل متقن و کافی برای کتاب 
نخواندن نیســت. وقتی امروزه با گسترش ایده ها و 
بهره مندی از تفکر جمعی، می توان در کافه کتاب ها 
هم با این یار مهربــان انس گرفت، چرا »پول« باید 

مانع سوادآموزی شود؟! 
در همین راســتا، معاون امــور فرهنگی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی روز گذشته در آیین افتتاح 
سیصد و بیست و پنجمین نمایشگاه کتاب استانی 

کشور در مصلای بزرگ کاشان با بیان این که دولت 
تدبیر و امید 700 میلیارد ریال جهت ترویج فرهنگ 
مطالعه و کتابخوانی در استان ها هزینه کرده است، 
گفت: وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی در سه سال 
گذشــته نگاه جدی به عرصه کتاب داشته و در 10 
ماه نخست امسال حدود 60 هزار عنوان کتاب چاپ 

اول و مجدد داشته است.
ســید عباس صالحی با بیان این که در سه سال 
گذشــته 85 نمایشــگاه کتاب در مراکز استان ها 
و برخی شــهرها از جمله نیشــابور و کاشان با نگاه 
فرصت ســازی برای دسترســی همگان به کتاب 
برگزار شده اســت، با اشاره به طرح پایتختی کتاب 
ایران تصریح کرد: امســال 100 شهر کشور در این 
طرح حضور فعال داشــته اند و جریان های مدنی، 
عمومی، حکومتی و دولتی برای تکمیل این طرح ها 

مشارکت داشتند.
معاون امــور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی با اشــاره به این که دو هزار روستا در کشور 
با نــگاه تکاپوی کتابخوانی در برگزاری جشــنواره 
کتاب های روســتا و دوســتداران کتاب مشارکت 
کرده اند، ادامه داد: جام باشگاه های کتابخوانی نیز 
در بین کودکان و نوجوانان 100 شهر کشور تا پایان 
دولت یازدهم برگزار خواهد شــد و تاکنون دو هزار 

باشگاه با 20 هزار عضو تشکیل شده است.
صالحی با اشاره به افزایش طرح های کتابخوانی 
در کشــور ضمن تاکید بر این که در دولت یازدهم 
طرح های عیدانه، پاییزه و تابســتانه کتاب در کل 
کشور اجرا و رقم قابل توجهی کتاب خریداری شد، 
خاطرنشــان کرد: امیدواریم افزایش این طرح ها و 
تلاش دولت در کتابخوانی ایرانیان تاثیر بســزایی 

داشته باشد.

معاون امــور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی، برگزاری نمایشگاه استانی کتاب در کاشان 
را هفته فرهنگی این شــهر دانست و تصریح کرد: 
کاشــان یکی از شهرهای فعال در پویش اجتماعی 
کتابخوانی بوده که با توجه به تاریخ غنی این شــهر 

انتظار ما هم همین بوده است.
وی در ادامه با بیان این که کاشان از فرهیختگان و 
مشاهیری همچون غیاث الدین جمشید بهره می برد 
که هر کدام از بزرگان این شــهر می تواند به تنهایی 
برای یک کشــور افتخار باشــد، گفت: عنوان های 
کتاب های چاپ شــده بعد از انقلاب را یک میلیون 
جلد اســت. انقلاب اسلامی بن مایه فرهنگی دارد و 

کتاب هم بن مایه فرهنگ جامعه جهانی است. 
این در حالی است که در استان بوشهر نیز تلاش 
برای ارتقای امر کتابخوانی و افزایش کیفیت کتاب ها 
ادامه دارد. مجموعه اداره کل ارشــاد در این زمینه 
با طــرح پایتخت کتاب و امضای تفاهمنامه با دیگر 
اداره ها و نهادها گام های راسخ و استواری برداشته 
که انتظار می رود دستاوردهای مثبتی برای استان 

داشته باشد. 
خو گرفتن با کتاب به هیچ وجه ســخت نیست. 
فقط باید علایق و سلایق کتابخوانی و موضع مورد 
علاقه و دغدغه خود را یافت و پس از آن خود را مکلف 
کرد که دست کم ماهی یک کتاب خرید. حتی اگر 
قصد خرید کتاب نداریم، با سر زدن به کتابفروشی ها 
از چاپ های جدید و آثار نویسندگان مطلع شویم. 
یاد بگیریم که دیدن یک کتاب بهتر از ســاعت ها 
وقت گذرانی در شــبکه های مجازی و کپی کردن 
یک شعر یا مطلب از این گروه به آن گروه است. یاد 
بگیریم »عمیق« باشــیم و اطلاعات و سوادمان نیز 

معتبر و موثق و محکم باشد. 

بامداد جنوب: مراسم »میهمانی لاله ها« و عطرافشانی مزار مطهر شهدا به 
مناسبت ایام الله دهه مبارک فجر انقلاب اسلامی امروز پنجشنبه 1۴ بهمن ماه 

۹5 در گلزارهای مطهر شهدا در سراسر کشور برگزار می شود.
این مراسم همزمان از ساعت 15 در گلزار شهدای بهشت زهرا )س( به عنوان 

بزرگ ترین گلزار شهدای کشور برگزار خواهد شد. 
غبارروبی، عطرافشــانی و گلباران مزار مطهر 30 هزار شهید گلزار شهدای 
تهران با حضور جمعی از مدیران بنیاد شهید و امور ایثارگران، مسوولان، لشکری 
و کشوری تهران و خانواده معظم شهدا و ایثارگران برگزار می شود. این مراسم 
از ســالن دعای ندبه آغاز خواهد شد. همچنین مراســم غبارروبی، گلباران و 
عطر افشانی مزار شهدای ادیان توحیدی از ساعت 1۴ با حضور سردار محسن 
انصاری، قائم مقام بنیاد شهید و امور ایثارگران، علما و روحانیون ادیان توحیدی 
و خانواده های شــهدای اقلیت های دینی در آرامستان کلیمیان تهران واقع در 
خیابان خاوران به عنوان نماد گلزار شهدای پیروان ادیان توحیدی برگزار خواهد 
شد. گفتنی اســت این مراسم در گلزار مطهر شهدای وادی الرحمه شهرستان 
ایرانشهر در استان سیستان و بلوچستان به عنوان نماد گلزار شهدای اهل تسنن 
و گلزار مطهر شــهدای امامزاده هاشم شهرستان رشــت به عنوان نماد گلزار 

شهدای روستایی با 57 شهید به طور همزمان برگزار می شود.
همچنین در این روز مزار شهدا در استان های تهران، البرز، خراسان رضوی، 
اصفهان، قزوین، آذربایجان غربی، آذربایجان شــرقی، خوزستان، کرمانشاه، 
هرمزگان، گیلان، بوشــهر، سیستان و بلوچســتان، فارس، زنجان، سمنان، 
خراســان جنوبی، یزد و کرمان به وسیله بالگردهای نیروهای مسلح و سازمان 
امداد و نجات هلال احمر گلباران خواهد شــد و همزمان با گلباران مزار شهدا، 

220 هزار پرچم مزار مطهر شهدا در سراسر کشور نیز تعویض می شود.

 روز غبارروبی مزار مطهر شهدا 
در سراسر کشور

آرای مردمی روز دوم جشنواره 
فیلم فجر اعلام شد

گزارش

بامداد جنوب: فیلم ســینمایی »ســد معبر« به کارگردانی محسن 
قرائی در روز دوم ســی و پنجمین جشنواره فیلم فجر در صدر فهرست 

آرای مردمی قرار گرفت.
نتیجــه شــمارش آرای فیلم هــای نمایش داده شــده در روز دوم 
جشــنواره فیلم فجر )سه شــنبه 12 ماه بهمن( در سینماهای مردمی، 
از سوی ســتاد انتخاب فیلم برگزیده از نگاه تماشاگران جشنواره فیلم 

فجر اعلام شد.
بر اســاس آرای مردم، فهرست فیلم های منتخب بدون اولویت شامل 
»ســد معبر«، »انزوا«، »نگار«، »گشــت 2«، »ویلایی ها«، »آباجان«، 
»بدون تاریخ بدون امضا«، »ماجرای نیمروز«، »خوب بد جلف« و »21 

روز بعد« است.
بر اســاس آرای مردم در مقایســه 10 فیلم روز بــا روز دوم، فقط دو 
فیلم »ســد معبر« و »انزوا« در لیست روز دوم قرار گرفته اند و باقی آثار 

تغییر کرده اند. 
در دوره های پیشین برگزاری جشــنواره فیلم فجر آرای مردمی در 
اختتامیه پنج فیلم اعلام می شــد که سال گذشته فیلم سینمایی »ابد و 

یک روز« ساخته ســعید روستایی بهترین فیلم از نگاه مردم شد.
بنــا بر تصمیم مدیران جشــنواره  در دوره ســی و پنجــم، 10 فیلم 
ســینمایی معرفی شده و آرای مردمی به صورت روزانه شمارش و اعلام 

می شود.
»ســد معبر« دومین ساخته بلند محســن قرائی است که مضمونی 

اجتماعی دارد.
داســتان فیلم درباره »قاســم«، کارمند اداره ســد معبر شهرداری 
اســت که در تلاش اســت وضعیت زندگی خود را بهبود ببخشد اما در 

ادامه فیلم با همسرش»نرگس« اختلاف نظر دارد.
در فیلم »ســد معبر« حامــد بهداد، باران کوثری، نــادر فلاح، نگار 
عابدی، اکبر رحمتی، آوا شریفی، علیرضا کمالی، گیتی قاسمی، حسام 
محمودی، مرتضی آقا حســینی، عرفان ناصری، امیر ســفیری، بهرام 
ســروری نژاد، علی میلانی، ســجاد رحیمی، غلامعلی رضایی، فتح الله 

طاهری، رونیکا نعمت الله و محســن کیایی ایفای نقش می کنند.
ســی و پنجمین جشــنواره فیلم فجر از ۹ تا 21 بهمن ماه به دبیری 

محمد حیدری برگزار می شود.

پنجشنبه     14 بهمن 95    4 جمادی الاولی 1438    سال سوم    شماره 587

بامداد جنوب: به مناســبت ایام الله دهه فجر نمایشگاه عکس »سی« در 
فرهنگسرای بافت تاریخی بوشهر واقع در عمارت دهدشتی افتتاح شد.

این نمایشگاه عکس به همت فرهنگ سرای بافت تاریخی بوشهر و مشارکت 
سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری بندر بوشهر در طول دهه مبارک 
فجر ادامه خواهد داشــت. مدیر عامل ســازمان فرهنگی اجتماعی ورزشــی 
شهرداری بندر بوشهر در مراســم آغاز به کار این نمایشگاه با بیان این که هنر 
یکی از مفاهیم برجسته انتقال فرهنگ، هویت و تاریخ یک ملت است که در این 
بین هنر عکس و عکاسی به دلیل جلوه های بصری نقشی غیر قابل اغماض در 
این زمینه دارد، گفت: نسل سوم و چهارم انقلاب که عملا رویدادها و جریاناتی 
را که سبب پیروزی انقلاب اسلامی شد، ندیده  بودند می توان به راحتی با تصاویر 
خاطره انگیز بر جای مانده از نســل انقلاب، با زحماتی که برای به ثمر نشست 
این انقلاب انجام شد آشنا شوند. فاطمه صفری زاده با اشاره به این که مشاهده 
تصاویر انقلاب برای نسلی که انقلاب کرده و یا در صحنه انقلاب حضور داشتند 
خاطره انگیز همراه با یک احساس غرور ملی است که روحیات انقلابی را در افراد 
زنده نگه می دارد، افزود: این ســازمان با رویکرد فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
ســعی می کند در حد توان از فعالیت هایی که در ســطح بندر بوشهر در این 

بخش ها انجام می شود، حمایت کند.

افتتاح نمایشگاه عکس »سی« در بوشهر

بامداد جنوب: پنج ســالن مجموعه پردیس تئاتر تهــران با تصمیم 
شورای  عالی تئاتر شــهرداری تهران به نام اساتید و پیشکسوتان هنرهای 

نمایشی ایران نامگذاری شد.
 به گزارش روابط عمومی مرکز هنرهای نمایشــی پردیس تئاتر تهران، 
در جلســه شــورا ی  عالی تئاتر شهرداری تهران مقرر شــد با توجه به آغاز 
فعالیت پردیس تئاتر تهران و به منظور تجلیل از جایگاه و تلاش هنرمندان 
پیشکسوت هنرهای نمایشی پنج سالن این مرکز با نام هنرمندان شناخته 
شــده زنده یاد داوود رشیدی، زنده یاد محمود اســتاد محمد و هنرمندان 
سرافراز جمشید مشــایخی، علی نصیریان و محمد علی کشاورز نامگذاری 
شــود. همچنین بر اساس تصمیم این شورا مصوب شــد که سالن های در 
دست تاســیس شــهرداری تهران چون مجموعه مرکز هنرهای نمایشی 
صبا و ســالن های نمایــش مجموعه باغ کتاب در زمان افتتاح با نام ســایر 
اساتید هنرهای نمایشی ایران چون زنده یاد اکبر رادی، زنده یاد جعفر والی 
و سایر هنرمندان شناخته شده و پیشکسوت تئاتر ایران نامگذاری شود. به 
مناسبت دهه مبارک فجر، پردیس تئاتر تهران فعالیت خود را به عنوان یک 

مجموعه بزرگ نمایشی آغاز خواهد کرد.

 نامگذاری پنج سالن  پردیس تئاتر تهران
 به نام پیشکسوتان ایرانی

بامداد جنوب: مجموعه ســریال »معمای شاه« به کارگردانی محمدرضا 
ورزی به ایستگاه پایانی رسید.

مجموعه تلویزیونی »معمای شاه« روز گذشته سیزدهم بهمن ماه، پس از 
نمایش نود و پنجمین و )آخرین قسمت( به پایان رسید. این اثر با ژانر تاریخی 
به کارگردانی محمدرضا ورزی و تهیه کنندگی علی لدنی، محصول گروه فیلم 
و سریال شبکه یک ســیما بود که داستان زندگی محمدرضا پهلوی را از زمان 
بازگشت وی از سوئیس در سال 1315 تا زمان مرگ او به تصویر می کشد. این 
مجموعه بیش از 700 لوکیشن دارد که در آن 1600 بازیگر اصلی و فرعی ایفای 
نقش کرده اند. »معمای شاه« روایتگر ماجراهای سیاسی، فرهنگی، اقتصادی 
و اجتماعی در دوره ســلطنت رضاشاه و محمدرضا در دوران پهلوی بود که در 
۹5 قســمت تولید و البته با اعتراضات مردمی و حتی واکنش منتقدان تاریخ و 
فیلم روبه رو شد. پس از پایان این سریال، مجموعه تلویزیونی »پایان نمایش« 
به کارگردانی زنده یاد بهمن زرین پور و تهیه کنندگی رضا انصاریان از جمعه 15 
بهمن ساعت 22:15 روی آنتن می رود. این سریال، داستان زندگی پسر جوانی 
به نام حامد را در سال های 13۴1 تا 1351 روایت می کند که به دلیل مبارزات 

سیاسی به زندان منتقل شده است.

 آخرین قسمت »معمای شاه«
 روی آنتن رفت

بامداد جنــوب: هنرمند بوشــهری، پس از غیبت چندســاله 
هنرمنــدان بوشــهری در میان تقدیرشــدگان جشــنواره های 
بین المللی فجر، خوش درخشید. به گزارش روابط عمومی اداره کل 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان بوشــهر در آئین اختتامیه سی و 
پنجمین جشنواره بین المللی فجر که با حضور وزیر ارشاد در تالار 
وحدت برگزار شــد، امین چاهشوری در بخش بازیگری مرد مورد 
تقدیــر قرار گرفت. وی در قالب نمایش خیابانی »هر چی ســنگه 

مال پای لنگه« از بوشهر در این جشنواره حضور یافته بود. نمایش 
»هرچی سنگه مال پای لنگه« از بوشهر را علی اکبر کنعانی طریق 
نوشــته و مارال ایزدبخش کارگردانی کرده اســت. بازیگران این 
نمایش عبارتند از: محسن چاه شــوری، امین چاه شوری و مارال 
ایزدبخش. دیگر عوامل نمایش »هرچی ســنگه مال پای لنگه«: 
مهدی منفرد با همکاری محســن چاه شوری؛ موسیقی – دستیار 
کارگردان و نیز سرپرســت گــرو؛ امین چاه شــوری – علی اکبر 

کنعانی طریق؛ طراح و مســعود ماهینی طراح پوستر و بروشور از 
سابقه چاهشــوری میتوان به نمایش های لاموزیکا به کارگردانی 
هادی ارشــدپور ، جشنواره اســتانی تئاتر معلولان )مهرآیین( در 
بوشــهر با اجرای »اورانس« به کارگردانی کاظم ارجمندنیا اشاره 
کرد. بنابراین معلولین هم بخشــی از جامعه هستند که باید مانند 
بقیه اعضــا بتوانند زندگی کنند، احســاس کنند، فعالیت هنری 

داشته باشند و... .

از هنرمند بوشهری در جشنواره تئاتر فجر تقدیر شد

خدادادرضایی

یادداشتی بر نحوه برگزاری جشنواره 
بین المللی تئاتر فجر کشور

»تئاتر یک هنر مقدس است، تئاتر یک هنر مردمی است«. این جملات 
را بارها و بارها شــنیده ایم، آیا حرمت این قداســت تا بــه حال به خوبی 
رعایت شده است؟ جشنواره بین المللی تئاتر فجر کشور بالاترین رویداد 
تئاتری محسوب می شــود که هر ساله به بهانه این جشنواره عده کثیری 
از هنرمندان تهرانی، شهرســتانی و تعدادی هــم هنرمندان خارجی که 
دســته چندم هنرمندان دنیا محسوب می شــوند با رایزنی های فراوان و 
البته قبول شــرایط اجرا در کشورمان به این جشنواره دعوت می شوند تا 
بزرگ ترین رویداد تئاتری ایران را رقــم بزنند. این رویداد در بخش های 

رقابتی و همایشی بین گروه ها تقسیم شود.
وقتی به گذشته این جشنواره نگاه می کنیم، صلابت تئاتری بیشتری 
در آن دیده می شــد. گروه های برگزیده تئاتر شهرستان ها بعد از حضور و 
مجوز اســتانی می بایست از فیلتر جشنواره منطقه ای هم عبور می کردند 
و پس از اثبات صافی و زلالی در آن جشــنواره راهی جشنواره بین المللی 
تئاتر فجر می شــدند. پس یک گروه تئاتری برای حضور در این جشنواره 
معتبر باید راه های سخت و طولانی را طی می کرد. نکته بسیار قابل توجه 
این بود کــه در این رهگذر عبور یک تئاتر به جشــنواره بین المللی تئاتر 
فجر کشور، تئاتر اســتان ها هم در رقابتی هنری با هم مقایسه می شدند. 
امروز شــکل راهیابی گروه های تئاتری به این جشنواره تغییر کرده است 
کافی اســت از مبدا به وسیله یک کانال معتبر و البته سرشناس به راحتی 
راهی مقصد شــوی تا ناگاه خود را در یکی از ســالن های تهران با لوگوی 
جشنواره بین المللی تئاتر فجر بیابی و رزومه قوی را برای خود دست و پا 
کنی و از طرفی دیگر دی وی دی خاک خورده برگزیده استانی در آرشیو 
هنرهای نمایشی کشور بایگانی شــود تا شاید روزی تاریخ نیم نگاهی به 
آن بیندازد. اصولا چند لایه کردن جشــنواره بین المللی تئاتر فجر به نام 
بخش مســابقه، بین الملل، مــرور و … بهانه های زیبا اما تلخی اســت ، 
درســت که شکل زیبایی دارد ولی از درون ماده تلخی تراوش می کند که 
مزه تلخی آن نه مانند دارو درمان می کند و التیام می بخشــد، نه زیبایی 
آن شیرین است که دوام دارد. این جشــنواره همانند نامش باید جایگاه 
ویــژه خود باقی بماند و در راه قداســت و مردمی خود تلاشــی مضاعف 
داشته باشد تا هنرمندان کشور هر ســاله چشم امیدشان به رقابت سالم 

هنری برای فتح این رویداد بین المللی باشند.

یادداشت

ســیرنگ: نمایشگاه هنرهای تجســمی و مواد غذایی در شهر 
خورموج بــا حضور معاون وزیر ارتباطــات و فناوری و فرماندار 

شهرستان گشایش یافت.
رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اســلامی شهرستان دشتی در این 
مراســم که در نگارخانه فرهنگسرای شهید شهریاری خورموج 
برگزار شــد، ضمن تبریک ایــام الله دهه مبــارک فجر تصریح 
کرد: شهرســتان دشــتی از ظرفیت و پتانســیل های خوبی در 

بخش های مختلف به ویژه فرهنگی برخوردار است.
حمیــد زارعی با بیان این که شهرســتان دشــتی از هنرمندان 
برجســته ای برخوردار اســت، افزود: این نمایشگاه در دو بخش 
هنرهای تجســمی و مواد غذایی برپا شده که در بخش هنرهای 
تجســمی تعداد 60 اثــر در معرض دیــد بازدیدکنندگان قرار 

گرفته است.
زارعی با اشــاره بــه این که این آثار در قالب ســیاه قلم، طراحی 
و بــا موضوعات انقــلاب، غزه و آزاد به تصویر کشــیده شــده 
است،خاطرنشــان کــرد: همچنیــن 10 تابلــو عکــس از آثار 
گردشــگری و آیین و رســوم شهرستان دشــتی و کتاب های 
دست ساز اعضای باشــگاه های کتابخوانی کودکان خورموج در 

این نمایشگاه وجود دارد.
در حاشیه این مراسم، معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
از غرفه غذاهای محلی شهرســتان بازدید کرد. در این بخش نیز 
انواع مواد غذایی محلی از نوع شــیرینی جات شــامل رنگینک، 
حلوا خرمایی، حلوا انگشــتی، نان محلی گرده و معرفی غذاهای 

استاندارد در این نمایشگاه عرضه شده است.
لازم به ذکر اســت، این نمایشــگاه به مدت 10 روز تا پایان دهه 
مبارک فجر دایر اســت و علاقه منــدان می توانند هر روز صبح و 

بعد از ظهر از نمایشگاه بازدید کنند.

 نمایشگاه هنرهای تجسمی
 در خورموج

ایسنا: یک ناشر انگلیسی معترض به قانون جدید »دونالد ترامپ« مبنی 
بر منع ورود تبعه هفت کشــور مســلمان به امریکا،  اعلام کرد تنها آثار 

نویسندگان این کشورها را به چاپ می رساند.
»هافینگتون پست« نوشت: »کُما« انتشارات مستقل انگلیسی است که 
در حوزه آثار ترجمه به صورت تخصصی کار می کند و همچون بسیاری 
از اهل فرهنگ و هنر جهان نسبت به قانون نژادپرستانه رئیس جمهور 
آمریکا واکنش نشان داده است. این انتشارات اعلام کرده  تنها کتاب های 
نویســندگانی را که تحت تاثیر این قانون قرار گرفته اند، منتشر خواهد 
کرد. »دونالد ترامپ« که به تازگی وارد کاخ سفید شده، قانونی سه ماهه 
وضع کرده که طبق آن تبعه هفت کشور ایران، عراق، سومالی، سوریه، 
ســودان، یمن و لیبی، حق ورود به خاک امریکا را ندارند. این مســاله 
زندگی بســیاری از مهاجران و مسافران امریکا را تحت تاثیر قرار داده و 
با واکنش های پی در پی از ســوی نویســندگان، هنرمندان و بازیگران 

سرشناس روبه رو شده است.
»جی.کی. رولینــگ«، »مارگارت اتوود«، »اســتفن کینگ«، »جان 
گرین« و »جویس کرول اوتس« از جمله نویســندگانی هستند که در 
صفحه های اجتماعی خود به تندی به ایــن قانون اعتراض کرده اند. از 
دیگر چهره های معترض به اقدام اخیــر رئیس جمهور امریکا، »کری 

واشینگتن«، »جود آپاتو«، »اما استون« و »سث روگن« هستند.
»کُما« که انتشــاراتی تخصصی در حوزه کتاب های ترجمه محسوب 
می شــود هم به تبع این جو و اعتراض نویسندگان رده بالای انگلیسی،  
اعلام کرده به جای انتشار کتاب های نویسندگان امریکایی به چاپ آثار 

نویسندگان عرب، مسلمان و پناهنده ها اقدام می کند.
»را پیج« ناشر انگلیسی در مصاحبه با »هافینگتون پست« گفت: ما از 
دیدن تظاهرات فوق العاده در فرودگاه های سرتاسر ایالات متحده امریکا 
خوشحال شدیم اما از این وجهه جدیدی که امریکا به عنوان یک ملت از 

خود به دنیا نشان می دهد، ناراحت هستیم.

اقدام ناشر انگلیسی برای 
حمایت از مسلمانان



ونگر:آرسنالنبایدبهاینشکلمیباخت

مهدی طارمی سومین بازیکن ارزشمند لیگ شد
در بررسی ارزشمندترین بازیکنان لیگ برتر؛

در هفته ای که مهاجم اول پرسپولیسی ها در 
میدان حضور نداشــت، کاوه رضایی موفق شد با 
بهبود آمار خود از وی پیــش افتاده و به رده دوم 

ارزشمندترین بازیکنان لیگ برسد.
دیدارهای این هفته لیگ برتر در حالی برگزار 
شــد که در بین بازیکنان حاضر در صدر جدول 
ارزشمندترین ها، تنها بازیکنی بود که موفق شد 
عملکرد خود را بهبود بخشد و یک پله در جدول 
رده بنــدی بالاتر بیاید. از طــرف دیگر، آقای گل 
لیگ نیز در دیدار اخیر تیمش می توانست تعداد 
گل های خود را بالاتــر ببرد که این اتفاق نیفتاد، 
چرا کــه داور پنالتی فولادی هــا را پس گرفت و 
انصاری را از گلزنی در بازی برابر ســیاه جامگان 

محروم کرد.
اول – ساســان انصاری، فولاد خوزستان 

– 16 امتیاز 
مهاجــم فولادی ها که در تعــداد بازی اندکی 
توانست خود را به صدر گلزنان لیگ برتر برساند، 
این روزها اوضاع نامساعدی در دیدارهای این تیم 
دارد، انصاری کــه در بازی اخیــر تیمش تا مرز 
گلزنی نیــز پیش رفته بود، در پنــج دیدار اخیر 
فولادی ها نتوانســته گلزنی کنــد. او این روزها با 
12 گل زده در صــدر جدول گلزنــان قرار دارد، او 
تاکنون 3 پنالتی منجر به گل به دســت آورده و 
1 بار نیز با پاس خــود موجبات گلزنی تیمش را 

فراهم کرد.
دوم – کاوه رضایی، استقلال – 12 امتیاز 

مهاجــم کارآمد اســتقلالی ها در هر کدام از 
بازی های اخیر این تیم موفق شده تاثیر فراوانی 
در امتیازات به  دســت آمده بگــذارد، او در دیدار 
برابر پیکان نیز موفق شــد یک پاس گل به موقع 
برای دیگــر مهاجم تیمش ارســال کند و تعداد 
پاس های خود را به عدد 6 برســاند، کاوه تاکنون 
توانسته 6 گل نیز برای آبی پوشان به ثمر برساند 
تا هم اکنون بــا 12 امتیاز در رده دوم موثرترین ها 
قرار بگیــرد. البته کاوه رضایی روز گذشــته در 
جریان بازی اســتقلال و ماشین ســازی به دلیل 
مصدومیت به میــدان نرفت و این احتمال وجود 

دارد جایگاهش در این هفته تغییر کند.
دوم – محمد ایرانپوریان، تراکتورسازی 

– 12 امتیاز 
بی شــک یکــی از بدشــانس ترین بازیکنان 
لیگ شانزدهم مدافع راســت تراکتوری هاست، 
ایرانپوریــان که هم در گلزنی و هم در گلســازی 
بــرای تیمش موفق عمل کرده اســت این روزها 
رونــد بهبــودی خود را پشــت ســر می گذارد، 
ایرانپوریان تاکنون توانسته 5 بار برای تبریزی ها 
گلزنی کند و شــش بار با ارسال پاس های دقیق 
گلســازی کند ضمن این که یک بار نیز توانسته 

یک پنالتی منجر به گل به دست بیاورد. 
ســوم – مهدی طارمی، پرســپولیس – 11 

امتیاز
مهاجــم اول پرسپولیســی ها در دیدار اخیر 
این تیم نتوانســته به دلیل محرومیت به میدان 
برود، او که در آخرین دیداری که در میدان حضور 
داشت موفق شد، گل مهم و ســه امتیازی برای 
پرسپولیسی ها به ثمر برســاند و هم اکنون با 9 
گل در رده دوم بهتریــن گلزنان لیگ قرار گرفته 
اســت، طارمی، 1 پاس و 1 پنالتی منجر به گل 
نیز در کارنامه خود دارد. مهدی طارمی حالا این 
فرصــت را دارد تا با گلزنی یــا حداقل یک پاس 
گل به جایگاه دوم ارزشــمندترین بازیکنان لیگ 
برتر برود. اتفاقی که خیلــی در این روزها دور از 
ذهن نیســت. البته طارمی که در گرفتن پنالتی 
مهــارت دارد هم می تواند به نوعــی به بالا رفتن 
امتیاز خود کمک کند البته این اتفاق در صورتی 
روی می دهــد کــه داوران دیگر به چشــم یک 

فریب کار به مهدی نگاه نکنند.
ســوم – ایمان مبعلی، نفت تهران – 11 

امتیاز 
هافبک نفتی هــا که عنوان بهترین گلســاز 
لیگ را یدک می کشد، بعد از مدت ها توانست در 
دیدار اخیــر تیمش یک بار دیگر با پاس جادویی 
خود تنها گل تیمش را مهیا سازد، ایمان مبعلی 
اکنــون 8 پاس گل در کارنامه خــود دارد ضمن 
این که 3 بار نیز توانسته برای علی دایی و تیمش 

گلزنی کند.
چهارم – مرتضی تبریزی، ذوب آهن – 10 

امتیاز 
مهاجم ذوبی ها که در رده دوم بهترین گلزنان 
لیگ قرار دارد در دیدار اخیر تیمش نتوانســت 
به گلزنی بپردازد و بــه همین دلیل کماکان 10 
امتیازی باقی مانده اســت، تبریزی تاکنون 9 بار 
توانســته برای اصفهانی ها گلزنی کند و یک بار 

نیز با پاس خود تیم را به گل برساند.
 چهارم – مرتضــی آقاخان، پیکان – 10 

امتیاز 
هافبــک – مهاجم خودروســازان را می توان 
یکــی از بهتریــن بازیکنــان این تیــم در لیگ 
شانزدهم دانست، آقاخان که هم در گلزنی و هم 
در مهیــا کردن فرصت گلزنی مهارت دارد یکی از 
دو گل یاران جلالی را در دیدار برابر اســتقلال به 
ثمر رســاند تا در هر دو دیدار مقابل آبی پوشان 
موفق به گلزنی شــده باشد، او هم اکنون شش بار 
توانســته برای پیکانی ها گلزنی و دو بار گلسازی 
کنــد، ضمن این که 2 پنالتــی منجر به گل نیز 

برای تیمش گرفته است.
پنجم – محمد قاضی، نفت تهران – 9.5 

امتیاز 
مهاجم باتجربه نفتی هــا در دیدارهای لیگ 
شــانزدهم عملکرد خوبی از خود به جا گذاشته 
است، قاضی که همانند مبعلی نتوانسته بود در 
بازی های اخیر نفتی ها عملکرد موثری داشــته 
باشــد، در دیدار اخیر این تیــم موفق به گلزنی 
شــد تا تعداد گل های خود را به عدد 8 برســاند، 
قاضی یک پــاس گل نیــز در کارنامه خود دارد 
ضمن این کــه پنالتی نیز بــرای تیمش گرفته 

است، ضربه ای که تبدیل به گل نشد.
لازم به ذکر اســت، بازیکنان به ازای هر گل و 
پــاس گل یک امتیاز مثبــت دریافت می کنند، 
آنها در صورتی که بتوانند ضربه پنالتی به دست 
بیاورند و در صورت گل شــدن یــک امتیاز و در 
صورت از دســت رفتن نیم امتیاز مثبت به دست 

می آورند.

بامداد جنوب: ســرمربی آرســنال که از شکست تیمش برابر 
واتفــورد ناراحت اســت، می گویــد توپچی ها نباید به این شــکل 
شکست می خوردند. به  گزارش اسکای اسپورت، آرسنال یک نتیجه 
ناامید کننده دیگر را به دســت آورد تا نشان دهد شخصیت یک تیم 
قهرمان را ندارد. پیش بینی می شــد توپچی ها در هفته بیست و سوم 
یک پیروزی راحت را به دســت آوردند اما شــاگردان آرسن ونگر که 
در ورزشــگاه خانگی خود از واتفورد پذیرایــی کردند، ناامید کننده 

ظاهر شدند و با نتیجه  2 بر یک تن به شکست دادند تا بهترین فرصت 
برای کم کردن فاصله خود با صدر جدول رده بندی را از دست بدهند. 
آرسن ونگر که به خاطر محرومیت از سکوی تماشاگران بازی را تماشا 
می کرد، بعد از بازی گفت : در نیمه نخست بسیار بد ظاهر شدیم و این 
واتفورد بود که توانســت بهتر و با انگیزه تــر بازی کند. تیم حریف در 
نیمه نخست ما را اذیت کرد و نشان داد برای سه امتیاز به میدان آمده 
است. در نیمه دوم بهتر ظاهر شدیم. فرصت های زیادی را روی دروازه  

حریف خلق کردیم و تیر دروازه  ناجی آنها شد. باید بگویم سزاوار این 
شکســت نبودیم. باید در این دیدار سه امتیاز را به دست می آوردیم. 
بسیار ناراحتم که بازنده شدیم. سرمربی آرسنال در پایان سخنان خود 
درباره وضعیت آرون رمزی یادآور شد: متاسفانه او مصدوم شده است 
اما نمی دانم زمان دوریش از میادین چقدر اســت. آرسنال با شکست 
در این دیدار، با ۴۷ امتیاز به رده ســوم جدول رده بندی سقوط کرد تا 

فاصله این تیم با چلسی صدرنشین 9 امتیاز شود.

بامداد جنوب: مسابقات لیگ یادوآره شهدای بن مانع، با حضور تیم های 
)پارس خلیج فارس، سپاهان عالیشــهر، سپاهان بوشهر، فجر صبا، آیندگان، 
ایرانجوان، فولاد الف، فولاد ب، نیروگاه اتمی، پنبه ریز خلیج فارس( برگزار شد.

در این مســابقات تیم های پارس و فولاد الف به فینال این دوره از مسابقات 
راه یافتند و در پایان تیم پارس به مربیگری علیرضا حق پرست با نتیجه 3 بر یک 

موفق به شکست فولاد الف شد و به مقام قهرمانی این مسابقات دست یافت.
به نقل از روابط عمومی رسانه ورزش بوشهر؛ رسانه ورزش بوشهر تورنمنت 
چهارجانبه )یاد یار( مرحومان افتخاري و جمالي برگزار مي کند. این تورنمنت 
با حضور تیم هاي پیشکســوتان شهر بوشهر، پیشکسوتان آزادي گناوه، صدا و 

سیماي مرکز بوشهر، رسانه ورزش بوشهر برگزار می گردد.
در هفته بیست و دوم لیگ دسته اول کشور پارس جنوبی جم مقابل فولاد 
یزد به برتری دست یافت تا با 39 امتیاز به مکان سوم جدول و یک قدمی صدر 
جدول برســد. ایرانجوان بوشهر هم در این هفته مهمان ملوان صدرنشین بود 
که با متوقف کردن این تیم در انزلی کمک شــایانی به پارس جم کرد و فاصله 

پارسی ها با صدر به 2 امتیاز برسد.

اخبارکوتاهازورزشبوشهر

بامداد جنوب: فدراســیون فوتبال با دعوت از مدیران عامل دو باشــگاه 
پرســپولیس و تراکتورســازی قصد دارد ضمن هشــدار به طاهری و آجرلو، 

حاشیه های اخیر پیرامون این دو باشگاه را حل و فصل کند.
به  گزارش  ایسنا، پس از درخواست باشــگاه تراکتورسازی برای همزمانی 
دیدارهای این تیم با سرخپوشــان پایتخت حاشیه هایی میان دو تیم به وجود 
آمد که در آســتانه دیدار آنها در هفته  بیستم لیگ برتر، دامنه این اختلافات ها 

افزایش یافته است.
پیش از این موضــوع نیز دو طرف بیانیه هایی را علیه همدیگر صادر کردند 
و ســازمان لیگ هم به عنوان متولی مسابقات لیگ برتر نسبت به این موضوع 

واکنش نشان داد.
اکنون فدراسیون فوتبال تصمیم گرفته، مصطفی آجرلو و علی اکبر طاهری 
را دعوت و طی جلســه ای با مهدی تاج، ضمن هشــدار و تذکر جدی به هر دو 

مدیرعامل موضوع و اختلافات پیش آمده را حل و فصل کند.
فدراسیون فوتبال هشدار داده که اجازه نخواهد داد، این اختلاف ها به سکوها 
کشیده شده و درگیری های قومی و نژادی را رقم بزند، موضوعی که تاکید شده 
در صورت رخداد، این بار با برخورد جدی واحدهای قضایی فدراسیون فوتبال 

مواجه خواهد شد.
تاج در این جلسه به دنبال ایجاد آرامش در هر دو باشگاه است و می خواهد به 

اختلافات میان این دو باشگاه پایان دهد.

هشدارجدیفدراسیونفوتبالبه
پرسپولیسوتراکتورسازی

بامداد جنوب: اتحادیه جهانی کشــتی در بیانیه ای اعلام کرد که متعهد 
می شــود تا برای بهترین کشــتی گیران جهان این فرصت را ایجاد کند که در 
بهترین مســابقات جهانی شرکت کنند و مســابقات جام جهانی کشتی آزاد 

کرمانشاه نیز یکی از این مسابقات است.
به  گزارش اتحادیه جهانی کشــتی، در بیانیه اتحادیه جهانی کشتی آمده 
اســت: ما در جریان اختلافات سیاسی بین ایران و امریکا نیستیم  اما همکاری 
فدراسیون های کشــتی این دو کشور یکی از معیارهای اصلی و طلایی ورزش 
است. کشــتی گیران این دو کشور نشــان داده اند که در بالاترین سطح رفتار 
اخلاقی و منش ورزشی هستند و ارتباط قلبی و درونی آنها با کشتی عجین شده 

است و توانایی این را دارد که فراتر از سیاست قرار بگیرد.
هر دو فدراســیون علاقه خود را برای حضور تیم   ملی کشتی امریکا در جام 

جهانی کشتی آزاد کرمانشاه نشان داده اند.
ما خوشــحال هستیم که می بینیم کشــتی گاهی اوقات چنین همکاری 
بین المللی را ایجاد می کند. ما امیدواریم که وزارت امور خارجه ایران نیز حضور 

کشتی گیران امریکایی در کرمانشاه را تائید کند.
نناد لالویچ، رئیس اتحادیه جهانی کشتی نیز در این باره گفت : همان طور که 
با تلاش جهانی توانســتیم کشتی را در بازی های المپیک نگه داریم، مشخص 
اســت که قدرت ورزش ما ریشه در عشق و فداکاری ورزشکاران و هواداران مان 
دارد. ما از آنها تشــکر می کنیم که از اتحادیه جهانی کشــتی و فدراسیون ما 

حمایت می کنند.

اتحادیهجهانی:منشکشتیگیرانایرانیو
امریکاییفراترازسیاستاست

بامداد جنوب: عصر روز سه شنبه و در قالب هفته بیست و دوم این رقابت ها، 
ایرانجوان بوشهر توانست در انزلی مقابل صدرنشین این مسابقات به یک امتیاز 
ارزشمند دست پیدا کند و به تساوی بدون گل دست یافت و یک امتیاز با ارزش 

بدست آورد.
سعید مفتخر پس از تساوی ارزشمند تیمش گفت: مطمئنا می دانستیم که 
با یک تیم خــوب و با برنامه و یک مربی خوب همانند آقای مایلی کهن بر روی 
نیمکت این تیم بازی داریم و کار سختی در پیش داریم. نسبت به بازی های قبلی 
که نتوانسته بودیم امتیاز کسب کنیم، به دنبال امتیاز در این دیدار بودیم. تیم 
ملوان را آنالیز کرده بودیم و مطمئن بودیم بازی بازیکنان این تیم در عمق تیم ما 
کار می کنند، چرا که ملوان تیم خوب و با برنامه ای است که حفظ توپ بالایی دارد 
و در عمق تیم حریف به خوبی کار می کنند. سعی ما بر این بود که این روزنه ها را 
ببندیم، در دقایق ابتدایی خوب ظاهر نشدیم ولی در ادامه توانستیم بهتر عمل 
کنیم. چشم به ضدحملات داشتیم و همانطور که دیدید چند موقعیت تک به 
تک داشــتیم که از دســت دادیم. بازی خوب بود و من از همه بازیکنانم راضی 
هستم. ملوان هم یکی از تیم های خوبی است که مطمئنا فصل آینده را در لیگ 
برتر خواهیم دید. سرمربی ایرانجوان بوشهر در مورد مهدی قائدی یادآور شد: 
مهدی بازیکن تیم ملی جوانان است و بسیاری از تیم ها به دنبال او هستند و باید 
حاشیه های اطرافش را کم کنیم و مهدی قائدی های و مهدی طارمی ها زیادی 
در بوشهر زیاد داریم و قطعا این بازیکن در آینده حرف های زیادی برای گفتن 

دارد. 18 سال سن دارد و مدرسه می رود.

مفتخر:منازهمهبازیکنانمراضیهستم
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بامداد جنوب: فدراســیون وزنه برداری در حالی که پنج ماه فرصت 
داشــت تا راه حل منطقی را برای حل اختلاف نظر سرمربی تیم ملی 
و قهرمــان المپیک انجام دهد، هیچ حرکت تاثیر گذاری انجام نداد تا 

کشمکش ها همچنان ادامه داشته باشد.
به گزارش ایســنا، پس از پایان المپیک ریو و پایان یافتن هیاهوهای 
کســب دو مدال طلا، بحث تنهایی تمرین کردن کیانوش رســتمی 
جدی تر از قبل مطرح شــد به ویژه این که سرمربی تیم ملی نیز بارها 
در مصاحبه با رســانه ها اعلام کرد که ورزشکار باید زیر نظر او تمرین 
کنــد. در مقابل نیز رســتمی بر روی مواضع خود باقــی ماند  و تنها 

تمرین کردن را ترجیح داد.
در این میان نگاه ها به ســمت فدراســیون رفت تــا به عنوان متولی 
وزنه برداری راه حلی پیدا کند و به این موضوع یک بار برای همیشــه 
خاتمه دهد  و به نوعی این گره پیش از این که کور شود به راحتی آن را 
به دســت باز کنند. فدراسیون تا حضور وزنه برداران المپیکی در اردو 
پنج ماه فرصت داشــت تا راه حل منطقی که شان هر دو طرف درآن 
حفظ شود را پیدا کند  اما در عمل اتفاق خاصی رخ نداد. در نهایت نیز 
هر بار  به حضور المپیکی ها در اردوی تیم ملی نزدیک می شــدیم  و از 
مسوولان فدراسیون سوال می شد که قرار است در مورد تنها تمرین 
کردن کیانوش رســتمی چه تصمیمی گرفته شــود بحث آیین نامه 

اردویی را به میان می آوردند.

اما در 18 بند آیین نامه از رعایت نظافت شــخصی و رعایت ســاعات 
خاموشــی و بیداری گفته شده بود تا نداشــتن رفتار نامتعارف. هیچ 
نکته ای که بتواند به حل این مســاله کمک کند مشاهده نشد . اکنون 
در عمل مشــاهده می کنیم آیین نامه اردویی هم نتوانســته اســت 
چالــش را پایان دهد.  فدراســیون باید قبول کند بــا این  آیین نامه 
نمی توان راه حلی  برای حل یکی از مهم ترین مشــکلات وزنه برداری 

ایران )اختلاف نظر ســرمربی و یکی از قهرمانان المپیک( پیدا کرد.
شــاید اگر رییس فدراســیون وزنه برداری جلسه ســه نفره ای را با 
حضور سرمربی  و ورزشکار برگزار می کرد تا الان تکلیف این موضوع 
مشــخص می شــد نه این که اکنون کیانوش رســتمی در کرمانشاه 
تمرین کند و ســرمربی تیم ملی نگاه به  آیین نامه ای داشته باشد که 

مشــخص نیست چه کمکی می تواند به حل این موضوع کند.
وزنه برداری ســال آینده رویدادهای مهمی را پیش رو دارد و شــاید 
بهتر باشــد خود رییس فدراســیون  شــخصا به موضوع ورود کرده و 
در یــک فضای تعاملــی چاره ای برای این کار پیــدا کند. به هر حال 
انتظار می رود  علی مرادی  به همــان اندازه که درگیر بحث انتخابات 
فدراســیون جهانی اســت، برای حل این مســاله هم وقت بگذارد، 
چر که هر چه زمــان جلوتر رود تنها موضوع  بغرنج تر خواهد شــد و 
مشخص نیســت در آینده چه ترکش هایی از آن نصیب وزنه برداری 

ایران و منافع ملی می شود.

تعللفدراسیونوزنهبرداریدربازکردنگرهرستمیوانوشیروانی

نگاهی به دیدارهای حساس لیگ 
برتر فوتبال

بامداد جنوب: دیدارهای هفته بیستم لیگ برتر فوتبال که روز گذشته 
)چهارشنبه( با دیدار تراکتورسازی و استقلال آغاز شد روزهای امروز، فردا 
و یکشــنبه ادامه می یابد. امروز )پنجشــنبه( ۴ دیدار در تهران، خوزستان 
و اصفهان برگزار می شــود و دو دیدار نیز جمعه در مشــهد و آبادان انجام 

خواهد شد.
به گزارش ایســنا، امروز 1۴ بهمن، دو دیدار به صورت همزمان از ساعت 
15 آغاز می شــود. ســایپا که در دو هفته اخیر به لطف اشتباه های داوری 
موفق شد برابر تیم های مشهدی پدیده و سیاه جامگان نتایج خوبی بگیرد، 
این هفته در تهران میزبان فولاد اســت. فولاد هفته قبل دیداری جنجالی 
با ســیاه جامگان مشهد داشت و پس از آن که داور دیدار پنالتی گرفته شده 
بــرای فولاد را پس گرفــت، زمزمه های کناره گیری ایــن تیم از لیگ برتر 
شــنیده شد. اینک در بازی ســایپا و فولاد در هفته بیستم بیشتر نگاه ها به 

سمت داور بازی خواهد بود.
دیگر تیم تهرانی یعنی پیکان هم فردا از سپاهان پذیرایی می کند. هر دو 
تیم در جدول رده بندی همسایه هستند و تیم برنده می تواند جایگاه خود 
را در نیمه بالای جدول تثبیت کند. اگر اســتقلال امروز از ماشین ســازی 
شکســت بخورد، سپاهان این شانس را دارد که با شکست پیکان جای این 
تیم را در رده چهارم بگیرد اما از ســوی دیگر پیکان هم می تواند با شکست 
ســپاهان یک پله در جــدول صعود کند و به جمع پنــج تیم بالای جدول 

بپیوندد.
از ســاعت 15:30 استقلال خوزســتان و پدیده به مصاف هم می روند. 
همچنین از ساعت 1۷ ذوب آهن با صبای قم دیدار می کنند. ذوب آهن تیم 
سوم جدول رده بندی اســت و برای این که خود را به تیم دوم جدول یعنی 
تراکتورسازی برساند، نیاز مبرمی به سه امتیاز بازی با صبا دارد. از آنجایی 
که این احتمال وجود دارد که تراکتورســازی این هفته برابر پرســپولیس 
امتیاز از دســت بدهد، ذوب آهن بهترین فرصت را برای نزدیک شــدن به 
این تیم دارد. هرچند صبا که هفته قبل برابر پرســپولیس شکست خورد، 
برای ســقوط نکردن به دسته پایین تر انگیزه بالایی دارد و می تواند سد راه 

ذوب آهن شود.
جمعه 15 بهمن هم دو دیدار برگزار می شود. سیاه جامگان و گسترش 
فولاد از ســاعت 15 به دیدار هــم می روند و از ســاعت 1۷:15 هم دربی 
تیم هــای نفتی لیگ برتــر در آبادان برگزار می شــود. صنعت نفت آبادان 
در صورت شکســت نفت تهران می تواند در یک قدمــی این تیم و بالاتر از 

تیم های خوزستانی استقلال و فولاد قرار بگیرد.
آخرین دیدار هفته بیستم یکشنبه 1۷ بهمن از ساعت 15 بین تیم های 

پرسپولیس و تراکتورسازی برگزار می شود.

گزارش

مصائب داورزنی ۲۰۱۷
بامداد جنوب: این که چرا محمدرضا داورزنی پس از به دســت گرفتن 
معاونت بســیار مهم ورزش قهرمانی وزارت ورزش قرار است کماکان سکان 
فدراســیون والیبال را نیز در دست داشته باشــد نکته ای عجیب و البته قابل 

تامل است.
به گزارش ایســنا، محمدرضا داورزنی رئیس با سابقه ورزش ایران پس از 
11 سال ریاست بر فدراسیون والیبال به عنوان یکی از سه فدراسیون تاثیرگذار 
ورزش ایران در اولین روزهای سال 201۷ با حکم وزیر ورزش و جوانان جانشین 
نصرالله سجادی معاون ورزش قهرمانی این وزارتخانه شد تا کلیدی ترین سمت 

ورزش ایران پس از سلطانی فر را بر عهده بگیرد.
داورزنی با بهره گیری از تجربه 36 سال سابقه مدیریتی می تواند به پیشبرد 
اهداف ورزشی ایران در حوزه قهرمانی کمک کند اما نکته قابل تامل اینجاست 
که چرا وزیر ورزش و جوانان حکم برکناری محمد رضا داورزنی از سمت ریاست 
فدراسیون والیبال را صادر نکرده و حتی اعلام شده وی تا زمان برگزاری مجمع 

انتخاباتی این فدراسیون به عنوان رئیس به کار خود ادامه خواهد داد.
معاونت ورزش قهرمانــی وزارت ورزش و جوانان مهم ترین معاونت در این 
وزارتخانه محسوب می شــود و به طور قطع اگر داورزنی بخواهد به درستی از 
عهده انجام تکالیف و مســوولیت هایش در این سمت حیاتی و اثرگذار و البته 
وقت گیر برآید لازم است زمان زیادی را صرف انجام وظایفش در سمت جدید 
کند در غیر اینصورت نمی تواند در انجام ماموریت هایش توفیق چندانی مطابق 

با توقعات ورزشکاران و مردم ورزش  دوست ایران به دست بیاورد.
اما بر خلاف انتظارات، داورزنی پس از به دست گرفتن پست معاونت ورزش 
قهرمانی، قرار است تا برگزاری مجمع انتخاباتی فدراسیون والیبال همچنان 
ریاست فدراسیون والیبال را نیز بر عهده داشته باشد. بر همگان این نکته محرز 
اســت که حضور همزمان داورزنی در وزارت ورزش و فدراسیون والیبال باعث 

ضربه به هر دو سمت خواهد شد.
در کنار اینها داورزنی به عنوان عضو هیات رئیسه کنفدراسیون والیبال آسیا و 
عضو دپارتمان لیگ جهانی و عضویت در هیات رئیسه فدراسیون جهانی والیبال 

به عنوان عضو دپارتمان مالی FIVB نیز مشغول به فعالیت است.
بی شــک فدراسیون والیبال ایران در کنار فدراسیون های فوتبال و کشتی 
اثرگذارترین فدراســیون های ورزشی ایران محسوب می شوند که نگاه خیل 
عظیم مردم ایران به دنبال موفقیت های این رشــته است. ریاست داورزنی بر 
فدراســیون والیبال با موفقیت های چشمگیر والیبال ایران در لیگ جهانی و 
صعود به المپیک 2016 پس از 52 ســال همراه بود اما والیبال ایران این روزها 
درگیر مسائل مختلفی همچون سرانجام انتخاب سرمربی تیم ملی، حواشی 
زیاد در لیگ والیبال، رشد روز افزون بازیکن سالاری در این رشته و ... است و بی 
شک محمدرضا داورزنی 201۷ نمی تواند در عین معاون قهرمانی وزیر ورزش 
بودن از پس انجام مسوولیت هایش در فدراسیون والیبال نیز با تمرکز و به خوبی 

گذشته بربیاید.
بهتر اســت همان گونه که وزیر ورزش و جوانــان پس از به خدمت گرفتن 
فریبا محمدیان، رئیس سابق فدراسیون اسکیت به عنوان معاون ورزش بانوان 
بلافاصله حکم به برکناری او از این فدراسیون داد، به اندازه اسکیت برای والیبال 
نیز اهمیت قائل شود و فرد جدیدی که بتواند تمام وقت در اختیار فدراسیون 
والیبال باشد را معرفی کند تا این رشــته پرطرفدار بیش از این اسیر حواشی 

مختلف نشود.

گزارش



1341: شاه طي فرماني لوايح ششــگانه را به عنوان يك 
اصل قانوني براي اجرا به دولت ابلاغ كرد.

1326: دولت ايران در پاسخ به يادداشت اعتراضيه سفارت 
شــوروي در تهران از قراردادهــاي نظامي منعقده ميان 
تهران و واشنگتن دفاع كرد و تاكيد كرد كه اين قراردادها 

به زيان هيچ دولت ثالثي نيست.
1311: شوراي جامعه ملل با تصويب قطعنامه اي انگليس 
را به مذاكره مســتقيم با ايران بر ســر لغو پيمان دارسي 

دعوت كرد.
1291: امتياز راه آهن جلفــا به تبريز در غياب مجلس به 
بانك استقراضي روس كه شعبه اي از وزارت مالي روسيه 

است، اعطا شد.
1289: مرتضي قلي خان صنيع الدوله اولين رئيس مجلس 
شوراي ملي در چهارراه مخبرالدوله هدف گلوله دو كارگر 
روســي قرار گرفت و به قتل رسيد. قاتلين چون خارجي 

بودند، بدون مجازات به سفارت روسيه تحويل شدند.
1285: هياتي از جانب مجلس شوراي ملي براي تدوين 

متمم قانون اساسي تعيين شد.

گذر تاریخ

شهيد علي سلماني در سال 1346در روستای دوراهك 
ديده به جهان گشــود. پس از گذراندن دوران كودكي در 
دامان پدر و مادر به مدرســه رفت  اما دوران راهنمايي را 
به دليل بضاعت مالي رها به كار مشغول شد. پس از فوت 
پدرش مســووليت خانواده برعهده او بود. با شروع جنگ 
تحميلي با نام نويســي در بسيج دوراهك از اعضاي فعال 
بود و با اجازه مادر راهي جبهه هاي دفاع از شرف و ناموس 
و آبروی كشور شد با علاقه اي كه به كشور و دينش داشت 
مردم را به شركت در جبهه فرا مي خواند تا در 64/1/5 به 

شهادت رسيد.

خاکریز
شهيد علي سلماني

كتاب »انقلاب اسلامی ايران و انفتاح تاريخ« 
به قلم دكتر حســين كچويان منتشر شد. اين 
كتاب به موضوع بيداری اســلامی در بهار عربی 
می پردازد. كتاب »انقلاب اسلامی ايران و انفتاح 
تاريخ« در چهار فصل انقلابات كبير، جنبش های 
منطقه و هويت اسلامی، مصادره هويت و تاريخ و 

سخنی از گذشته برای آينده تدوين شده است.
نگارنده پاييز ســال 1390 در طليعه كتاب می نويســد: »اين بررسی از دل 
اميد هايی ريشه گرفته اســت كه انتظار جوانه  زدن آن سه دهه به طول كشيده 
است. به ياد دارم در اوايل دهه شصت در بحثی با يکی از هم دانشکده ای ها درباره 
آينده انقلاب اســلامی به وی گفتم، اين انقلاب به واسطه امواجی از درون جامعه 
ايران و از بيرون آن از ســوی جوامع اســلامی پی در پی نو شده و به پيش خواهد 
رفت. به همين دليل زمانی كه حدودا يك ســال پيش، پس از قيام مردم تونس، 
مصری ها و ســپس تدريجا ديگر كشور های منطقه به پا خواستند، اين تحولات 

موجب غافلگيری نشد.«
از نگاه نويســنده، فرض اين كه جنبش هــای كنونی، نتيجه تاريخی انقلاب 
اسلامی در ايران هستند، مشخص می كند كه بايد برای پيگيری اين ادعا و اثبات 
فرض، در پی چه داده هايی باشــيم. تاثير انقلاب هايی نظير فرانســه يا شوروی 
از نوع پيدايی نيرو های اجتماعی تازه و ظهــور ارزش ها و انگيزه های جديد بوده 
است. همچنين جنبش های انقلابی نيز از اين دو انقلاب الگو گرفته اند. نگارنده 
بر اين اساس در پی مشابهت هايی ميان جنبش های منطقه خاورميانه با انقلاب 
اسلامی اســت. »انقلاب اســلامی ايران و انفتاح تاريخ« را انتشارات سوره مهر با 
شمارگان دوهزار و 500 نســخه، قطع رقعی، 294 صفحه و به بهای 89 هزار ريال 

روانه بازار نشر كرده است.

»انقلاب اسلامی ایران و 
انفتاح تاریخ« منتشر شد

پیشخوان

محصولات بســياری وجود دارد كه مصرف 
آن می تواند باعث ســلامتی شود، هر چند كه 
بسياری نســبت به آن برداشــت های اشتباه 
داشته باشــند، يکی از اين محصولات، كاكائو 
است كه شــناخت چندانی در مورد آن وجود 
ندارد. كاكائوی خام ارگانيك محصولی سالم و 
فرآوری نشده از گياه كاكائو است كه شکلات از 
آن تهيه می شود. كاكائو خام به شکل خردشده يا پودر موجود است. در ادامه 

به برخی خواص اين سوپرخوراكی اشاره می شود.
ســلامت قلب: صدها ســال قبل، مردم سرخپوســت مکزيك موسوم به 
آزتك ها، فوايد قلبی كاكائو را می دانســتند و آن را »خون قلب« می ناميدند. 
طبق مطالعه سال 2009، خوردن كاكائو با كاهش ريسك بيماری عروق كرونر 
و سکته مرتبط است. اين ماده خوراكی سرشار از منيزيم بوده كه برای سلامت 

قلب مهم است و به تبديل گلوكز به انرژی كمك می كند.
كلسترول: كاكائو خام بيش از 40 برابر بلوبری حاوی آنتی اكسيدان است. 
اين آنتی اكســيدان ها ناشــی از فلاونوئيدهای گياه بوده و می تواند منجر به 

افزايش كلسترول خوب خون موسوم به HDL شود.
آهن: كاكائو منبع گياهی با بالاترين ميزان آهن برای انســان اســت. آهن 
برای داشتن خون سالم ضروری است و به توزيع اكسيژن در سراسر بدن كمك 

می كند.
كلسيم: كاكائو خام دارای مقادير زيادی كلسيم است كه حتی از شير گاو 

كه بهترين منبع اين ماده مغذی به شمار می آيد نيز بيشتر است.
تقويــت كننده خلــق و خو: همانطور كه شــکلات موجــب ايجاد حس 
خوشــحالی می شــود، كاكائو هم دارای تاثير مشــابه بر مغز بدون افزودنی 
هاست. كاكائو دارای تركيبی موســوم به »فنيل اتيل آمين«PEA( ( است. 
فوايد PEA شــامل تقويت خلق و خو و افزايش انرژی است. اين ماده گياهی 
همچنين افزايش ترشح سروتونين، دوپامين و آنانداميد را نيز به همراه دارد.

خواص کاکائوی خام را 
مطببشناسید

برگی از تاریخ

مرتضی قلی خــان )صنیع الد وله( فرزنــد  د وم علی 
قلی خان مخبرالد وله از خاند ان هد ایت د ر شب یکشنبه 
نهــم صفر 1327 د ر کوی »چالمیــد ان« تهران د ید ه به 
جهان گشــود . وی د ر سن هفت ســالگی د ر جرگه غلام 
بچگان د ستگاه سلطنتی د ر موکب شاه به عتبات عالیات 
)1287ق( همراه براد رش مهد ی قلی خان )مخبرالسلطنه 
آیند ه( بود . وی درس خوانــده دارالفنون بود و پس از آن 
راهی آلمان شــد و در رشــته صنعت تحصیل کرد. ابتد ا 
به شــغل تحویلد اری مشغول شد و به د ستور ناصرالد ین 
شاه فعالیت خود  را د ر اد اره معاد ن آغاز کرد  )اد اره معاد ن 
تابع وزارت علوم و زیر نظر مخبرالد وله بود (. اعطای لقب 
صنیع الد وله به مرتضی قلی خــان هد ایت زمانی بود  که 
محمد حسن خان صنیع الد وله لقب »اعتماد السلطنه« 
گرفت و از این به بعد  مرتضی قلی خان به »صنیع الد وله« 
ملقب شد . شوق وافر او به راه اند ازی صنعت صنیع الد وله را 
بر آن د اشت د ر 1311ق یک کارخانه بافند گی و ریسمان 
تاسیس کند  و با کمک مالی حاج محمد  تقی شاهرود ی، 
ماشین های متعد د  ریسمان ریسی و پارچه بافی از سوئیس 
خرید اری شــد . ناصرالد ین شــاه به د عوت صنیع الد وله 
از کارخانه بازد ید  و شــاهرود ی و صنیع الد وله را تشویق 
کرد  و گفت: »ما لقب صنیع الد وله را به طور شایســته ای 
به مرتضــی قلی خان د اد ه ایم و تمجید  هــا کرد « کارگاه 
کوره  آهن تراشی نیز راه اند ازی توســط او راه اندازی شد 
و این اتفاق د ر روز ســیزد هم نوروز 1312ق عملی شد  و 
بار د یگر ناصرالد ین شــاه از این کارگاه نیز د ید ن کرد  اما 
ازد واج صنیع الد وله با شــاهزاد ه زرین کلاه خانم ملقب به 
»احترام الســلطنه« د ختر مظفرالد ین میرزا )ولیعهد ( با 
اجازه ناصرالد ین شاه و به خواهش مخبرالد وله )پد رش(، بر 
وجاهت جایگاه و نفوذ او افزود . صنیع الدوله برای پیشرفت 
کشور تلاش زیادی می کرد  اما بودند دسیسه چین هایی 
مانند حکیم الملک که برایش حاشیه درست می کردند. 
اصلاح سیســتم پستی کشور کار او بود و پس از آن مامور 
خرید کشتی جنگی شــد و کشتی جنگی مظفری را به 
دستور مظفرالدین شاه قاجار خریداری کرد. نتیجه بازد ید  
و جست وجوهای علمی صنیع الد وله د ر اطراف تهران د ر 
1323 ق کشف معد ن سرب د ر پس قلعه بود . آزمایش و 
تجزیه ســنگ های این معد ن د ر آلمان بیانگر این بود  که 
ســنگ های این معد ن 30 د رصد  نقره و 10 د رصد  سرب 
د ارد . مشخص شد ن نتیجه آزمایش ها منجر به راه اند ازی 
کوره و کارگاه د ر تپه های د اوود یه برای ذوب ســنگ های 
معد ن شــد .16 از د یگر اقد امات صنیع الد وله می توان به 
احد اث کارخانه ماهوت بافی و ارائه طرح ضرورت احد اث 
راه آهن د ر رســاله نجات اشــاره کرد . مخبرالسلطنه د ر 
کتاب خاطرات و خطرات، قتل صنیع الد وله را به تحریک 
سپهد ار تنکابنی و سرد ار محیی می د اند . صنیع الد وله را 
د ر 4 صفــر 1329 ق. هد ف گلوله قرار د اد ند  و د ر شــش 
صفر کشته شــد . قاتلان وی د و نفر ارمنی بود ند  که برای 
او کار می کرد نــد . بعد  از مرگش اجازه برگزاری مراســم 
ختم د ولتی حتی د ر ولایات نیز د اد ه نشد . وی را د ر مقبره 

هد ایت د ر خیابان استانبول تهران د فن کرد ند .

ریسمان بافی که وزیر شد 
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خاطره پیام هاشمی به صدام 
13 بهمن سال 1369

ســاعت هفت و نیم به دفترم رســیدم. نزدیک 
ســاعت نهُ صبح، دکتر ولایتی آمــد و گزارش 
مذاکــرات با عراقی ها، یمنی هــا و الجزایری ها 
را داد. ]آقــاي احمد غزالــي[، وزیر امورخارجه 
الجزایــر آمد. دربــاره ضرورت تحــرك برای 
آتش بس گفت و از عدم انعطاف عراق، در مورد 

خروج از کویت شاکی بود. او راه حل را در خروج عراق از کویت می دانست.
آقاي سعدون حمادی، ]معاون نخست وزیر عراق[ آمد؛ ملاقات خصوصی بود. از 
اوضاع عراق پرسیدم. گفت خرابی ها خیلی زیاد است. نیروی هوایی عراق کارایی 
خود را از دســت داده است. نیروی زمینی آسیبی ندیده و بین 5 تا 10 هزار نفر 
کشته شده اند. گفت تصمیم دارند تا آخر مقاومت کنند. معتقد بود که بالاخره 

امریکا را شکست می دهند.
برای دارو، غذا، امکانات تسلیحاتی و فنی و اجاز ه عبور کمک های دیگران از ایران، 
کمک خواست. درباره کمک های غذایی و دارویی، گفتم براساس اعلان قبلی، 
ادامه می دهیم. جواب سایر کمک ها را موکول به بررسی کردم و به صدام پیغام 
دادم که نظر ما این  است که در جنگ، بالاخره به بن بست خواهند رسید و صلاح 
این  است که اصل خروج از کویت را تحت شرایطی بپذیرد که امکان تحرك برای 
آتش بس باشد و این که درست نیست، با یکدندگی این همه خسارت به  مردم و 
منابع عراق وارد شود. موافق تشکیل جلسه سازمان کنفرانس اسلامی هم نبود؛ 

فکر می کرد که رأی کنفرانس به نفع عراق نیست.
جمعی از آزادگان، به مناسبت 13 بهمن، روز آزادگان و جانبازان، آمدند. برایشان 
صحبت کردم. هیات یمنی ]به سرپرســتي آقاي عبدالعزیز الدالي، وزیر مشاور 
در امور خارجي[، برای چاره جویی جهت راه ختم جنگ آمدند و از احتمال عدم  

توجه به ایران و یمن، در برنامه امنیت منطقه ای، اظهار نگرانی کردند.
براي سخنراني افتتاحیه ]هشتمین دوره[ مسابقات ]حفظ و قرائت[ قرآن کریم، 
به حسینیه ارشاد رفتم. عصر آقاي محسن رضایی، ]فرمانده کل سپاه پاسداران[ 
آمد. نظراتی درباره آینده عراق ابراز کرد. شورای عالی امنیت ملي جلسه داشت. 
وضع بحران منطقه بررســی شــد. برای آینده عراق، مذاکرات مفصلی صورت 
گرفت  اما بحث ناتمام ماند. احتمال طولانی شــدن جنگ زیاد است که در این 

صورت برای امریکا، عراق و کشورهاي جنوب خلیج فارس مشکل آفرین است.
در منطقه سیستان با طغیان رودخانه هیرمند، سیل آمده است. برای هلی کوپتر 
و امدادهای دیگر اســتمداد شــد. به خانه آمدم. همســر آقاي ]عبدالمجید[ 
معادیخواه آمد و نحوه برخورد ماموران دادگاه ویژه ]روحانیت[ در بازرسی منزل 

را گفت.

   آن روزها رفتند... - جواد روئین

هنر

مهرهایی که زبان باز می کنند
مهرهای شــاه، نخســت وزیر، رجال درجه  یک دربار، 
سلطنه ها، دوله ها، مملکت ها، نظامیان تحصیل کرده در 
فرانســه و روســیه، تجار و علما و بانوان بانفوذ عهد قاجار 
برای نخستین بار در معرض دید قرار گرفت. نمایشگاه »راز 
مُهر«روایتی تازه از این هنر اســت. نمایشگاه »راز مهر«، 
مهرهــای دوران قاجار را از مجموعــه خصوصی محمد 
عسگری طاری از تاریخ 12 تا 22 بهمن برای نخستین بار 
به نمایش می گذارد. وی می گویــد که این مجموعه را بر 
اســاس علاقه شــخصی جمع آوری کرده ام و این مهرها 
پیشــینه سیاســی و اجتماعی دوران قاجــار را بازتاب 

می دهند.
گذشته از پیشینه  تاریخی مهر، نحوه نگارش و حکاکی 
و چپ نویس بودن مهرها برای من حائز اهمیت بوده است، 
زیرا اکثر مجموعه داران و علاقه مندان به دنبال انگشترهای 
راســت نویس و با عبارات مذهبی با قابلیت خواندن ساده 

بودند، ولی من به راز وارونگی این نوشــته ها علاقه وافری 
پیدا کردم و همین مساله عاملی شد تا مجموعه بزرگی از 
مهر را در طول چهل سال گردآوری کنم و در نهایت امروز 

بخشی از آن را در معرض دید علاقه مندان قرار دهم.
از جمله آثاری که ســهم بارزی در شناســایی مسائل 

گوناگــون از ادوار کهن دارد و تحقیق و بررســی در آنها 
می تواند راه گشای بسیاری از مجهولات بازمانده روزگاران 
دیرین باشد مهرهاســت. با پیدایش مهر در هزاره چهارم 
پیش  از میــلاد مرحله جدیدی در مناســبات تجاری و 
معاملات پدید آمد و از ابتدای دوران اسلامی تا به امروز مهر 
جایگاه بســیار مهمی در زندگی فردی، اجتماعی، اداری 
و اقتصادی جوامع داشــته و فرمان ها و اسناد و نامه های 

رسمی با اثر مهر رسمیت یافته است.
مهر در دوران اسلامی نشان دهنده سلسله آثار هنریی 
چون خط و کتابت و تحول آن تا به امروز است. در این دوره 
بیشتر، به جای حک اشکال و سمبل های تصویری، نام های 
مطهر و مبارك و آیه ای از قرآن یا نام و القاب شخصی به کار 
رفته است. از دوره  صفویه به بعد گاهی نام صاحب مهر در 
کنار قطعه شعری آورده شده است. در عهد قاجار شاهان 

و شاهزادگان مانند ادوار گذشته اسناد را مهر می کردند.

محیط زیست

سگ های زنده یاب، حیوانات نجات بخش
ســگ های زنده یاب یکی از ابزارهای مهم سازمان های 
کمک رسان در حوادث مختلف به شمار می روند اما در ایران 
تعداد این سگ ها بسیار کم است. یکی از افراد متخصص در 
این زمینه می گوید که آموزش این سگ ها از 3 تا 4 ماهگی 
شروع می شود و به مدت 2 سال به طول می انجامد که این 
آموزش ها در 2 قالــب فرامین اصلی از جمله آموزش های 
مربوط به هدایت ســگ ها به محــل حوادث و همچنین 

آموزش های جست وجو و نجات تعریف می شود.
هر ســگ زنده یاب دارای یک مربی اســت، بنابراین 
وقتی عنوان می شود 73 سگ زنده یاب تحت آموزش قرار 
می گیرند به معنی آن اســت که 60 مربی این ســگ ها را 
هدایت می کنند. در مورد قیمت ســگ های زنده یاب هم 
باید گفت که توله این ســگ ها به مبلغ 50 میلیون ریال 
اســت، ولی یک ســگ بالغ در حدود 120 تا 130 میلیون 
ریال قیمت دارد. البته به دلیل ماهیت وجودی سگ های 

زنده یاب و اهمیتی که دارند نمی توان قیمت مشخصی بر 
روی آنان قرار داد. تاریخچه ورود سگ های زنده یاب به اوایل 
ســال های دهه 80 برمی گردد که پایه گذاری آموزش این 
سگ ها در ایران توسط مربیان صلیب سرخ آلمان صورت 
پذیرفت. بنابراین هر 2 سال یکبار برای ارتقای آموزش ها و 

بازآموزی های لازم مربیان معتبر صلیب سرخ آلمان برای 
ارائه این آموزش ها به ایران می آیند.

در حــال حاضر در تهران هشــت قلاده ســگ برای 
حوادث متعدد حضور و آماده هســتند، در اســتان های 
حادثه خیز از جمله کرمان و کرمانشــاه نیز هر کدام از این 
اســتان ها چهار قلاده ســگ زنده یاب دارند و در مجموع 
در هر اســتان 2 قلاده سگ زنده یاب از چند سال گذشته 
آمــوزش و برای حوادث آمادگی حضور در امدادرســانی و 
عملیات جســت وجو و نجات را دارند. یک سگ زنده یاب 
به تنهایی برای عملیات های جســت وجو و نجات و پیدا 
کردن افراد حادثه دیده کافی نیست، بلکه باید یک مربی 
این سگ های زنده یاب را در مناطق حادثه دیده راهنمایی 
و هدایــت کند. بر این اســاس نقش مربیان ســگ های 
زنده یاب بسیار کلیدی است. بنابراین سگ های زنده یاب با 

سگ های موادیاب بسیار متفاوت هستند.

سینما

حمایت میلر از فرهادی
جرج ميلر كارگردان نامدار استراليايی و سازنده 
 »مکــس ديوانه« حمايت خــود را از اصغر فرهادی 
كارگردان مطرح ايرانی برای تحريم مراســم اسکار 
اعلام كرد. در حالی كه فرهادی حضورش در مراسم 
اســکار را پس از منع ورود مسلمانان هفت كشور 
به امريکا از ســوی ترامپ منتفی اعلام كرد، مطالب 
بی شماری در اين مورد در رسانه های سراسر جهان 
منتشــر شده است. به گفته ميلر، اين ديوانگی است. اين يك ديوانگی غيرمنطقی 
است كه به نظر می رســد به جان امريکا و بقيه جهان افتاده است. ميلر سال پيش 
رياست جشــنواره فيلم كن را بر عهده داشت و همين هيات داوری بود كه دو جايزه 
به فيلم »فروشــنده« در بخش بهترين فيلمنامه و بهترين بازيگر مرد برای شهاب 

حسينی اهدا كرد.  فرهادی يك جايزه اسکار نيز برای »جدايی« در كارنامه دارد.
ميلر با بيان اين كه اين بسيار سورئال و احمقانه است كه شما با چنين فيلمساز 
بزرگی كه از ديدگاه های خــودش همواره دفاع می كند چنين رفتاری كنيد. آنچه او 
گفت دقيقا درســت بود و فکر می كنم چقدر چهره های ديگر از او حمايت خواهند 
كرد، افزود: او يك ايرانی با آثار فوق العاده و هنرمندی بزرگ است اما درباره مردمی كه 
ديده نمی شوند چه؟ از هر كس ديگری بايد حمايت كرد. تمام آنچه می توانم بگويم 
اين است كه همه اش يك ديوانگی است و فکر می كنم اتفاق های بيشتری در پيش 

خواهد بود.

فنآوری

ساعت های هوشمند امضاشناس!
توسعه فنآوری برای مقابله با جعل امضا و يا سند 
كه هر روز ابعــاد پيچيده تری به خود می گيرند در 
دســتور كار بســياری از محققان قرار دارد و هر روز 
گوشــه ای از رسيدن اين محققان به مرزهای جديد 
دانش منتشر می شود اما به تازگی محققان موفق 
به توسعه يك اپليکشن برای ساعت های هوشمند 
شــدند كه قابليت تشــخيص امضاهای جعلی را 
دارد. امضاهای دستی هنوز هم يك فاكتور قابل قبول هستند كه به طور گسترده و 

به منظور بررسی هويت فرد از آنها استفاده می شود.
بانك ها، شــركت ها و سازمان های دولتی از دستگاه های ديجيتال مانند تبلت و 
يا قلم هوشــمند برای تجزيه و تحليل و بررسی امضای افراد استفاده می كنند. اين 
اپليکيشن جديد ساعت های هوشمند را كه در حال حاضر يك نفر از هر شش نفر 

در سراسر جهان از آنها استفاده می كنند، قادر به بررسی امضاهای دستی می كند.
به اين دليل كه ما در زندگی روزمره خود، با امضاها سر و كار زيادی داريم، محققان 
تصميم به توسعه نرم افزاری گرفتند كه امضای كاربران ساعت های هوشمند را مورد 
بررسی قرار دهد. امضا بر روی يك پد ديجيتال يا با استفاده از يك قلم الکترونيکی، 
جايگزين امضا با قلم و كاغذ شــده اما اين گزينه ها اغلب نيازمند وجود دستگاه های 
خاص و سنگين است  اما اين نرم افزار جديد، هر ساعت هوشمندی را به يك متخصص 

تائيدكننده امضا تبديل می كند.


